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1 .  Opening  
De voorzit ter  heet  de  aanwezigen van harte  we lkom.  Een bi jzonder  welkom aan de heer  Van 
Putten,  voorz i t te r  van de rekenkamercommiss ie  van Haren en aan HarenFM.  
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  zegt  dat  de gemeente de  zenderkosten tot  het  e ind 
van d i t  jaar  heef t  voldaan,  HarenFM is  daarom gewoon weer  aanwezig .  
  
2 .  Vasts te l l ing  agenda  
De voorzit ter  vraagt  of  agendapunt 15 ,  raadsber icht  consequent ies  juni  c i rcu la i re  en 16 ,  
f inanc ië le  s i tuat ie  afzonder l i jk  of  tege l i jk  met  agendapunt  14 behandeld  mogen worden.  De 
heer  Valkema ,  namens het  CDA, gaat  akkoord met  ge l i jk t i jd ige  behande l ing .  
De gewi jz igde agenda wordt  vastgeste ld .  
 
3 .  Ingekomen s tukken  
A.  Voor  kennisgeving aan te  nemen:   

  Raadsber icht  2010-19:   vragen manifes t ;  
  Raadsber icht  2010-20:   vragen GVH ui tgave boekje  Rode Lantaarn;  
  Raadsber icht  2010-21:   vragen GVH over  hu isvest ing hu isar tsen in re la t ie  tot   

    n ieuwbouw Westerholm;  
  Raadsber icht  2010-22:   vragen D66 over  Thal ia ;  
  Raadsber icht  2010-23:   vragen D66 over  het  Boeremaparkfest iva l ;  
  Raadsber icht  2010-24:   Onderhoudsbudget ten 
  Raadsber icht  2010-26:  Kadernota  Sport  

 
  Motie  samenwerking gemeenten bestuur l i jke  ze lf s tandighe id  gemeente  Goedereede 23 

september  2010.  
B.  Ter  afdoening in  handen s te l len van het  co l lege :  

  Brief  mevrouw Banning-Melchers  over  arbe idsomstandigheden ophalen vu i ln is  
Haderaple in ;  

  Brief  St icht ing Loka le  Omroep Haren 
De raad s temt  in  en gaat  b i j  hamers lag akkoord.  Aldus bes loten.  
 
4 .  Vragenuur  raads leden 
Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  heef t  begrepen dat  er  d i t  jaar  geen ‘Ple in 
Haren’  za l  z i jn  t i jdens  de Bedr i jvencontactdagen.  GVH heeft  externe communicat ie  en het  
onderhouden van re la t ies  hoog in het  vaandel  s taan en p le i t  ervoor dat  de gemeente  volgend 
jaar  we l  ver tegenwoordigd i s .  Moge l i jk  kunnen dan ook raads leden worden ui tgenodigd en 
kan aan de PR van de  gemeente  worden gewerkt .  
Namens de jongeren vraagt  mevrouw Sloot  wanneer  de Jeugdraad op de agenda komt.  
Tot  s lot  informeert  mevrouw Sloot ,  naar  aanle id ing van de  s i tuat ie  b i j  VV Gorecht  het  
a fge lopen weekend,  naar  het  a l  dan niet  aanwezig  z i jn van een v indbaar  ca lamite i tennummer 
op de gemeente l i jke  webs i te .   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, informeert  naar  de  s tand van zaken van het  project  
Meerweg.  Om voor subs id ie  in aanmerking te komen moeten een aanta l  dead l ines  worden 
gehaa ld .  Nu heeft  de heer  Va lkema begrepen dat  er  een nieuw bureau i s  ingeschake ld .  Dat  
doet  vermoeden dat  het  proces  n iet  loopt  zoals  zou worden verwacht .  Kan de wethouder  
zeggen of  de  noodzakel i jke  deadl ines  met  zekerhe id gehaa ld worden?  
In  aans lu i t ing  op de s i tuat ie  bi j  VV Gorecht  waar  mevrouw Sloot  op doe lde ,  i s  de  
vers topping van het  r iool  inmiddels  opge lost?  Waarom is  de gemeente  zo s lecht  bere ikbaar  
b i j  ca lamite i ten en a ls  er  gebe ld  wordt  waarom wordt  men dan n iet  doorge le id naar  de 
gemeente l i jke  organisat ie?  Recente l i jk  i s  ook a l  aandacht  gevraagd voor du ide l i jke  informat ie  
op de gemeente l i jke  webs i te ,  waarom is  dat  n iet  gebeurd?  
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Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  heeft  v ia  de media  vernomen dat  e r  sprake i s  
van de  inr icht ing van een t i jde l i jk  n ieuw transfer ium.  Hoe worden burgers  en de  omgeving 
b i j  deze p lannen betrokken? Een jaar  ge leden heeft  GroenLinks gewezen op de 
mogel i jkheden van een groen t ransfer ium.  Is  de  wethouder  bere id  om daar  goed aandacht  aan 
te  besteden? Ti jde l i jke  zaken duren vaak langer  dan verwacht .  
In  de afge lopen per iode  i s  hard gewerkt  aan de  nieuwe opzet  van busha l tes  aan de 
Ri jksst raa tweg.  De raads leden bere iken nu vragen over  de  reden waarom de ha l tes  op deze  
wi jze  ges i tueerd z i jn .   
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  zegt  dat  z i j  z ich nu aan het  or iënteren is  over  hoe de  
Jeugdraad het  beste  vorm gegeven kan worden.  Gedacht  wordt  aan jongerenpar t ic ipat ie  in  
bredere  z in .  Een voorste l  i s  nog nie t  in  het  co l lege geweest .  Mevrouw Sloot  vraagt  hoe lang 
een voorste l  nog op z ich laa t  wachten en wi js t  de  wethouder  op aanwezige  ervar ing  in  Belg ië .  
Wethouder Groot  antwoordt  dat  er  ook binnen de organisat ie  mensen aanwezig  z i jn d ie  
ervar ing hebben op het  gebied van jongerenpar t ic ipat ie .  Dit  onderwerp s lu i t  mooi  aan b i j  
burgerpart ic ipat ie .  Naar  verwacht ing kr i jg t  de  raad over  een paar  maanden een voorste l .  
Wethouder  Groot  zegt  dat  ge ld beschikbaar  i s  geste ld voor  aanleg een t i jde l i jk  t ransfer ium.  
Er  wordt  gewerkt  aan een u i tvoer ingsplan dat  met  omwonenden wordt  gecommuniceerd.  In 
het  co l lege  i s  gesproken over  de  wens  om het  t ransfer ium een groener  aanzicht  te  geven.  Dat  
wordt  nader  onderzocht .  Ook wordt  onderzocht  ten koste  van hoevee l  parkeerplaatsen een 
groene inr icht ing zou gaan.  Er z i jn  350 parkeerplaatsen nodig .  Mevrouw Bachman ,  namens 
D66,  refereert  aan het  bezoek aan Zuidhorn,  waar  het  e r  zo groen ui t  zag .   
Wethouder Groot  zegt  dat  de  aanpass ingen aan de busha l tes  z i jn verr icht  om het  openbaar  
vervoer  beter  toeganke l i jk  te  maken voor  minder  va l iden.  De raad  heeft  op 28 september  
2009 in een bes lu i t  daar  budget  voor vastgeste ld  u i t  he t  invester ingskrediet  maatrege len 
verkeersve i l ighe id .  Dat  is  op pag ina  25 van de Burap opgenomen.  De inwoners  z i jn twee 
weken ge leden v ia  het  ‘Harener  Weekblad’  op de hoogte geste ld n iet  a l leen van de  aanvang 
maar  ook van de p lanning van de werkzaamheden.  Mevrouw Van Duinen  zegt  dat  het  
probleem er  voora l  in z i t  dat  de perrons tegen de rand van de weg z i jn geplaa ts t .  Het  
doorgaande verkeer  wordt  gedwongen achter  de  bus  te  b l i jven s taan.  Dat  roept  vragen op b i j  
inwoners .  Mevrouw Sloot  merkt  op dat  d i t  ook ter  sprake  i s  gekomen t i jdens de 
informat ieavond van de  brandweer .  De hulpdiensten de len de zorg van de inwoners .  
Wethouder Groot  zegt  dat  d i t  bes lu i t  eerder  i s  genomen in samenspraak met  het  OV-bureau.  
De perrons z i jn  zodanig aangepast  dat  minder  va l iden makke l i jker  kunnen ins tappen.  
Daarvoor was meer  ru imte  nodig  en daarom stopt  de bus nu midden op de  weg.  De gemeente 
Haren heeft  h ier  verder  geen invloed op.  Het  OV steekt  overa l  in  Neder land op deze l fde 
wi jze  in .  De heer  Terpstra ,  namens de VVD, vu l t  aan dat  deze d iscuss ie  in  de he le  reg io 
gevoerd  i s .  Wel l icht  i s  het  moge l i jk  om de  fe i te l i jke  mot iver ing van het  OV te  achterha len en 
deze aan de  raad te   doen toekomen.  Deze s i tuat ie  i s  verve lend voor het  over ige  verkeer .  
Mevrouw Van Duinen  zegt  dat  het  goed is  om met  de burgers  te  communiceren en s te l t  voor  
h ier  in  het  ‘Harener  Weekblad’  aandacht  aan te  besteden.  Wethouder Groot  neemt de 
suggest ie  mee.  
 
Wethouder Siel ing ,  namens  het  co l lege ,  zegt  dat  het  a fz ien van dee lname aan de  
Bedr i jvencontactdagen,  naar  hem is  verte ld ,  een kosten/baten afweging is  geweest .  De 
daarvoor  beschikbare  middelen zouden dan op een andere  manier  ingezet  kunnen worden.  
Dat  i s  een bes lu i t  waar  de wethouder  over  ge ïnformeerd is ,  maar  n ie t  b i j  betrokken geweest .   
 
De voorzit ter  vu l t  aan.  De afge lopen jaren i s  het  s teeds  moei l i jker  gebleken om de beurs  
vorm te  geven.  De gemeente heeft  het  afge lopen jaar  het  p lan gehad om het  op een gehee l  
andere  manier  te  doen,  zodat  de at tent iewaarde van het  ‘Haren Ple in ’  groter  zou z i jn .  Daar  
was op dat  moment ,  b i j  de  bestaande dee lnemers ,  geen meerderhe id voor .  
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Toen is  bes loten het  op de oude  manier  voor te  zet ten,  maar  dat  heef t  n iet  voldoende 
draagvlak.  Dan kom je  inderdaad bi j  de kosten/batenafweg ing,  waarbi j  e r  in  ieder  geva l  voor 
d i t  j aar  voor gekozen is  om de  beschikbare midde len voor  EZ anders  aan te  wenden.  Dus 
n ie t  voor  de  beurs .  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  in antwoord op de vraag over  het  project  Meerweg.  Er  
i s  n iet  zozeer  een nieuw bureau aangetrokken,  maar  een externe project le ider .  Die  heeft  
onlangs kennisgemaakt  met  mensen u i t  de buurt .  De gemeente heeft  de  externe  project le ider  
v lotter  aan kunnen trekken dan verwacht .  Dat  za l  zeker  geen nade l ige  gevolgen hebben voor  
de dead l ines .  De planning,  d ie  in  mei  i s  a fgesproken met  de raad,  s taat  nog s teeds .  De heer  
Valkema  zegt  dat  het  gaat  om het  b innenha len van de  subs id ies  en de dead l ines  d ie  daaraan 
verbonden z i jn .  Of d ie  deadl ines  gehaa ld  worden?  Wethouder Pek  heeft  geen andere  
inz ichten dan in mei  en denkt  nog steeds de deadl ines  te  kunnen gaan ha len.  De heer  
Valkema  bedoe lt  dat  a ls  e r  dead l ines  z i jn  betekent  dat  ie t s  aan een externe instant ie  moet  
worden opge leverd,  om zeker  te  kunnen s te l len dat  de gemeente Haren d ie  subs id ies  gaat  
ontvangen.  Wethouder Pek  zegt  dat  100% zekerhe id dat  een dead l ine  gehaa ld  wordt  n iet  
gegeven kan worden.  Al les  i s  in gang gezet  om de dead l ines  te  ha len en naar  verwacht ing 
worden d ie  ook gehaa ld .  Over  een jaar  of  v i j f  i s  pas  bekend of  dat  a l lemaa l  ge lukt  i s .  De heer  
Valkema  v indt  d i t  te  mager .  Dit  i s  zo ’n groot  project  voor de gemeente Haren.  De raad 
heeft  z i jn  nek u i tgestoken.  Het  co l lege  het  vert rouwen gegeven om d it  project  tot  een goed 
e inde te  brengen.  De dead l ines  z i jn  van wezenl i jk  be lang.  Het  i s  te  mager  a ls  de  wethouder  
aangeeft  het  nooi t  100% zeker  te  weten.  De heer  Valkema wi l  de  garant ie  van de  wethouder  
dat  deze de deadl ines  100% zeker  gaat  rea l i seren,  zodat  de  subs id ie  i s  ve i l ig  geste ld .  
Wethouder Pek kan d ie  garant ie  n ie t  geven.   
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  in  antwoord op de vraag over  de  r io ler ing b i j  
VV Gorecht .  De inzet  van de  ca lamite i tend ienst  geschiedt  a l  jaar  en dag v ia  de  pol i t ie .  Dat  
heef t  er  voora l  mee te  maken dat  z i j  een 24-uurs  bere ikbaarhe id hebben,  ook te lefonisch.  
Daar  z i jn gemeente  en pol i t ie  tot  op heden tevreden over .  Er z i jn geen k lachten op dat  punt  
bekend.  De suggest ie  d ie  de  heer  Valkema doet  om het  wat  du ide l i jker  op de webs i te  te  
vermelden wordt  meegenomen.  De burgemeester  zegt  dat  hem is  ver te ld ,  dat  de  vers topping 
vr i jdagmiddag is  gemeld b i j  de  gemeente .  Dat  de e igen ambte l i jke  d ienst  aan het  e ind van de 
middag met  een ontstopper  ter  p lekke is  geweest .  De vers topping n ie t  kon vinden.  De 
ambte l i jke  le id ing heef t  v ia  de  ca lamite i tendienst  doorgekregen dat  een en ander  n ie t  
opge lost  was .  Hi j  i s  v ia  de  pol i t ie  gea larmeerd  op aangeven van de  voorz i t te r  van VV 
Gorecht .  De ambte l i jke  opdrachtgever  heeft  een r iool  re inig ingsserv ice ,  een part icu l ier  
bedr i j f ,  opdracht  gegeven om te  ontstoppen.  Zi j  z i jn  vr i jdagavond tot  ongeveer  23 .00 uur  
bezig  geweest .  Z i j  hebben 60 meter  le id ing gecontro leerd en niets  geconstateerd .  
Zaterdagochtend heeft  de  ambte l i jke  le id ing contact  gezocht  met  de hockeyveren ig ing met  de  
vraag of  gebruik van hun to i le t  gemaakt  kon worden en er  is  contact  gezocht  met  een aanta l  
verhuurbedr i jven om mobie le  to i le t ten te  huren (d ix ies ) .  Dat  laats te  i s  n iet  ge lukt ,  maar  dat  
had er  a l les  mee te  maken dat  er  geen schone d ix ies  beschikbaar  waren.  Ze lfs  de  voorz i t te r  
van VV Gorecht  i s  za terdagochtend aan het  graven geweest .  Zovee l  betrokkenhe id bi j  de  
verenig ing is  zeer  te  waarderen.  Ook hi j  heef t  het  probleem niet  gevonden.  Wel  is  het  zo dat  
zaterdag  gebruik gemaakt  i s  van de  voorzieningen van GHHC. Dat  is  mooi  dat  over  en weer  
deze sportverenig ingen e lkaar  goede buren tonen,  want  d i t  i s  overmacht .  Vanochtend i s  de 
d ienst  weer  aan het  werk gegaan om het  probleem op te  lossen.  Mevrouw Sloot  zegt  dat  z i j  
over  andere informat ie  beschikt ,  z i j  was vanaf  08 .00 uur aanwezig zaterdagochtend.  Pas  
vanaf  c i rca  11 .30 uur  z i jn  de to i le t ten van GHHC gebru ikt .  Dat  betekent  dat  e l f ta l len d ie  nog 
moesten komen ge ïnformeerd z i jn dat  z i j  n ie t  van de sanita i re  voorz ieningen gebruik konden 
maken.  Voor  de gast teams is  dat  u i termate  verve lend.  Er  waren d ix ies ,  d ie  schoon waren,  te  
huren b i j  een ander  bedr i j f .  
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Dat  bedr i j f  kon de d ix ies  he laas  n iet  naar  de  verenig ing vervoeren.  Mevrouw Sloot  wi j s t  erop 
dat  het  af las ten van wedstr i jd  om reden van vers topping n ie t  mogel i jk  is  en een hoge boete  
van de KNVB oplever t .  
Burgemeester  Boumans  heeft  zo ju is t  van het  afde l ingshoofd vernomen dat  het  probleem is  
opge lost .  De verstopping i s  na 80 meter  geconstateerd .  Er  is  geprobeerd mee te  denken om 
het  probleem voor de  verenig ing op te  lossen,  maar  er  i s  sprake  van overmacht .  De 
burgemeester  wi l  graag benadrukken dat  de bu i tend ienst  z ich a l t i jd  inzet  om problemen van 
sportverenig ingen,  maatschappel i jke  organisat ie  e tc .  op te  lossen.  Het  is  hee l  verve lend 
geweest ,  er  waren 300 k inderen aanwezig en vanui t  het  oogpunt van hygiëne wi l  je  dat  het  
voor  e lkaar  is .   
 
5 .  Notulen raadsvergader ing van 27 september  2010 
Tekstuee l :  
Pag ina 11,  8e  z in :  Col lect ie f  wi jz igen in Correct ief .  
De notu len van 27 september  2010 worden met  in  acht  name van de gemaakte  opmerking 
vastgeste ld .  
 
6 .  Medede l ingen / terugkoppel ing gemeenschappel i jke  rege l ingen 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  n ieuwe kabinet  wat  minder  pos i t ief  
aanki jkt  tegen ecolog ische verbindingszones .  Het  co l lege heeft  b i j  de  provinc ie  ge ïnformeerd 
wat  daar  de  consequent ies  van z i jn  voor  het  project  Meerweg.  De provinc ie  moet  daar  de  
ecolog ische verb indingszone aanleggen.  De provinc ie  gaat  er  in  eerste  instant ie  vanui t  dat  
het  geen consequent ies  heef t ,  maar  daar  heeft  z i j  het  col lege geen 100% garant ie  over  kunnen 
geven.  Die  wi l  het  co l lege  wel  hebben.  De gemeente  i s  n ie t  verantwoordel i jk  voor aanleg ,  
maar  de ecolog ische verbindingszone kru is t  de  Meerweg en op dat  punt  moet  de  gemeente 
een brug aanleggen.  Ste l  dat  de  gemeente ,  met  gesubs id ieerd ge ld ,  deze brug aanlegt  en er  
komt geen verbindingszone ,  dat  zou erg wrang z i jn .   
 
De heer  Niezen  wi l  een medede l ing doen naar  aanle id ing  van de  gebeur tenissen rondom het  
Raadhuisple in/Haderaple in  in  de afge lopen weken.  Ti jdens  de commiss ievergader ing van 
d insdag 5 oktober  jongst leden werd de heer  Niezen onaangenaam verras t  door een aanta l  
u i t spraken over  de gang van zaken betref fende  het  pro jec t  Raadhuisp le in/Haderaple in .  Het  
betrof  z i jn ro l  h ier in  in de per iode v lak vóór de  verk iez ingen,  toen h i j  nog wethouder was .  
Er  werd een bee ld geschetst  waar in h i j  z ich n iet  herkent  en wat  n ie t  overeenstemt  met  z i jn 
her inner ing  en be leving .  De heer  Niezen heef t  daarom gemeend op vragen van de pers  eer l i jk  
te  moeten verk laren welke punten z i jn  her inner ing en be lev ing z i jn en we lke  afwi jken van 
wat  er  gezegd i s .  De heer  Niezen zegt  dat  hem persoonl i jk  heef t  geraakt  om a ls  een soort  
f raudeur  en opl ichter  te  worden weggezet .  Mevrouw Legemaat  schetste  namens D66 een 
onthutsend bee ld ,  met  zeer  s terke v ingerwi jz ingen naar  co l lega Berends en hem, waar in  de 
goede lu is teraar  zware  beschuld ig ingen kon horen.  Ook GVH en CDA trokken vergaande 
conclus ies .  Naar  mening van de heer  Niezen z i jn  de genoemde part i jen daar in vee l  te  ver  
gegaan en i s  in s terke mate  op de  persoon gespee ld .  De lokale  opin iepe i ler  van het  ‘Harener  
Weekblad’  heeft  het  karwi j  a fgemaakt ,  waardoor de  heer  Niezen in de publ ieke  opinie  
behoor l i jk  is  beschadigd.  Het  merkwaardige  fe i t  doet  z ich voor  dat  er  forse  u i tspraken z i jn 
gedaan door d iverse  fract ies  en door het  co l lege ,  maar  dat  noch de  heer  Niezen,  noch co l lega  
Berends vóór  d ie  bewust  commiss ievergader ing z i jn  gevraagd naar  het  gebeuren.  Terwi j l  z i j  
toch de centra le  personen z i jn  in  d i t  d ispuut .  Ook nad ien i s  er  nauwel i jks  ge ïnformeerd naar  
de gang van zaken,  maar  i s  er  s lechts  gespeculeerd .  Er i s  door  het  z i t tende col lege  en d iverse  
raadsfract ies ,  volgens de heer  Niezen,  onvoldoende onderzoek gedaan om tot  de s te l l ige  
u i t spraken te  komen.  Het  l i jkt  erop dat  in  deze kr ing pol i t ieke  oorde len en veroorde l ingen 
mogen worden u i tgesproken zonder  de ‘verdachten’  te  horen en de fe i ten te  onderzoeken.  
Dat  v indt  de heer  Niezen niet  correct .  
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De heer  Niezen heef t ,  om de zaken in  het  ju i s te  perspect ief  te  p laatsen,  voor z ichze l f  een 
reconstruct ie  van de fe i ten gemaakt ,  zoa ls  h i j  deze heeft  ervaren.  Wat  i s  er  gebeurd,  wat  i s  er  
genotu leerd en hoe is  dat  door  d iverse  betrokkenen onthouden.  Voor  een goede  beoorde l ing 
van de gebeurtenissen i s  een fe i tenre laas  onontbeer l i jk .  Dit  i s  de  reconstruct ie  van de heer  
Niezen:  
Het  begon in  de winterper iode.  Toen i s  er  gewerkt  aan het  tot  s tand brengen van het  
aanbestedingsdocument  voor  de ontwikke l ing van een parkeergarage en opsta l len op het  
Raadhuisple in/Haderaple in ,  conform de bes lu i tvorming in  de gemeenteraad van juni  2009.  
Doel  van het  co l lege  was  des t i jds  om d i t  document in februar i  vas t  te  s te l len vóór  de 
verk iez ingen.  Ti jdens  het  opste l len van het  document  door  KAW archi tecten rees  de vraag 
b i j  de project le ider  of  de onder l iggende raming a ls  gevolg  van de  economische  cr is i s  nog we l  
voldoende inz icht  gaf  in de  onderwaarde van het  pro ject .  Dus wat  het  pro ject  minimaa l  op 
zou kunnen brengen.  Een goede  vraag  naar  b leek.  De project le ider  heeft  in  januar i  opdracht  
gegeven aan Draa i jer&Partners  (D&P) voor  het  doorrekenen van het  project  en ook d i t  v ie l  
b innen de opdracht  van het  co l lege .  Op 10 februar i  kwamen deze gegevens naar  ver lu idt  b i j  
de  project le ider  b innen.  En daarop volgen twee vergader ingen van respect ieve l i jk  de 
s tuurgroep en het  co l lege .  Op 17 februar i  vergader t  de s tuurgroep Raadhuisple in/ 
Haderaple in ,  daarb i j  waren aanwezig  de wethouders  Berends en Niezen,  de ambte l i jk  
opdrachtgever ,  de  project le ider  en een medewerker  ru imte l i jke  ordening (RO).  Het  vers lag  
van deze  s tuurgroepvergader ing meldt  dat  het  concept  aanbested ingsdocument i s  besproken 
en in een opsomming van de besproken onderdelen s taa t  in één rege l  dat  er  een raming van 
D&P is  ontvangen.  Er  i s  n ie ts  vermeld over de  inhoud van de  raming,  noch of  deze 
besproken is  of  n ie t .  De heer  Berends  en de project le ider  her inneren z ich,  daar  naar  
gevraagd ,  n iet  dat  de raming aan de orde  is  geweest  in de  vergader ing .  De ambte l i jk  
opdrachtgever  her inner t  z ich dat  de raming genoemd is ,  maar  her innert  z ich niet  dat  er  over  
bedragen is  gesproken.  De medewerker  RO heeft  de  heer  Niezen hier  n ie t  over  gesproken.  
De heer  Niezen her innert  z ich dat  de raming genoemd is .  De heer  Niezen heef t  geen rapport  
onder  ogen of  in z i jn bez i t  gehad,  maar  her innert  z ich dat  h i j  gevraagd heef t  naar  de  
u i tkomsten van d ie  raming en dat  er  bedragen z i jn  genoemd door de project le ider .  De heer  
Niezen her innert  z ich geen ver trouwen te  hebben gehad in  d ie  bedragen,  omdat  h i j  het  
verschi l  met  vor ige  ramingen vee l  te  groot  vond.  De heer  Niezen her inner t  z ich te  hebben 
aangegeven n iets  met  deze bedragen te  kunnen op dat  moment .  De heer  Niezen her innert  
z ich ook dat  de  heer  Berends en hi j  geconc ludeerd  hebben dat  z i j  een en ander  eerst  wi lden 
terugkoppe len naar  het  co l lege ,  voordat  z i j  daar  de  gevolgen ui t  zouden trekken.  Het  co l lege  
vergaderde de  week erna  op 23 februar i .  Daarbi j  waren aanwezig :  de  burgemeester ,  dr ie  
wethouders  en de  secre tar is .  In de rondvraag  van deze vergader ing i s  gesproken over  het  
project  Raadhuisp le in/Haderaple in .  Het  rondvraagvers lag maakt  meld ing van het  volgende 
onder  het  kopje  Raadhuisp le in/Haderaple in :  het  i s  n ie t  ge lukt  om nog voor  de  verk iez ingen 
een advies  te  s turen naar  het  co l lege ,  pro ject  komt ,  ook voor  de leden van de  s tuurgroep,  
rommel ig  over .  Dat  i s  a l les .  Daarbi j  moet  de raad weten dat  een rondvraagvers lag van het  
co l lege  e igenl i jk  geen echt  vers lag  is ,  maar  meer  een soort  l i j s t je  van conc lus ies  en/of  
afspraken.  Bovenstaande tekst  kan dus hee l  goed de  weers lag z i jn van een besprek ing  van een 
kwart ier .  Punt  i s  dat  er  n ie ts  vermeld wordt  over  de raming van D&P,  maar  dat  hoeft  n ie t  u i t  
te  s lu i ten dat  er  we l  over  gesproken is .  De wethouders  Berends  en Toxopeus ,  de  
burgemeester  en de secretar is  her inneren z ich n ie t  dat  de  raming van D&P genoemd is ,  noch 
dat  er  bedragen genoemd z i jn .  De her inner ing aan d i t  punt  van de  vergader ing i s  verder  
beperkt .  De heer  Niezen her innert  z ich vers lag  te  hebben gedaan van wat  in  de s tuurgroep is  
besproken,  waarbi j  ook het  gegeven van de raming van D&P is  genoemd,  met  vermeld ing van 
z i jn  oordee l  van dat  moment :  onge loof in de ju is the id  van de bedragen en z i jn  conc lus ie  dat  
h i j  daar  op dat  moment  n iets  mee kon.  Zoals  bekend heeft  de heer  Niezen,  na  de 
verk iez ingen,  na  de b i jzondere  u i ts lag ,  n ie ts  meer  gedaan aan act ief  besturen van projecten.  
Er  i s  toen onderhande ld en meer  n iet .  Daar  e ind igde  de betrokkenhe id van de heer  Niezen 
b i j  he t  pro ject  Raadhuisp le in/Haderaple in .  
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Een toehoorder  za l  eers t  denken dat  het  geheugen van de  heer  Niezen niet  in  orde  i s .  Het  i s  
Niezen tegenover  de rest .  Daar  s taat  tegenover  dat  z i jn  her inner ing zo is  a l s  deze i s .  Het  
gevoe l  van de heer  Niezen zegt  hem dat  h i j  daar in  vol led ig  naar  eer  en geweten heeft  
gehande ld .  Als  h i j  ge l i jk  heef t ,  dan hebben de  andere bet rokkenen misschien op d i t  punt  een 
s lecht  geheugen.  In z i jn  ogen is  dat  goed mogel i jk .  In  ogenschouw moet  worden genomen dat  
de heer  Niezen,  a ls  portefeui l lehouder ,  d icht  op het  pro jec t  zat  en z ich daar  vee l  mee bezig  
heef t  gehouden.  Wat de  heer  Niezen afs lu i tend bez ighoudt  i s  wat  nu het  pol i t ieke be lang is  
om deze  kwest ie  zo op te  k loppen a ls  dat  nu gebeurd is .  Heef t  de gemeenteraad d i t  soort  
a f le id ingsmanoeuvres  nodig?  Is  het  voor de waarhe idsv ind ing nodig om op de persoon te  
spe len?  Zi jn wi j  co l lect ie f  onmacht ig  om u it  de  bocht  v l iegende raads leden te  corr igeren?  Is  
het  n iet  moge l i jk  om met  e lkaar  te  pra ten a ls  er  vragen z i jn  over  de hande lswi jze van 
personen? De heer  Niezen is  van mening dat  par t i jen d ie  z ich h ier in  n ie t  fa tsoenl i jk  wi l len 
gedragen,  s terk afbreuk doen aan de ge loofwaardighe id van de gemeente  en de  pol i t iek  en 
daarmee voora l  z ichze l f  te  k i jk  zet ten.  De heer  Niezen hande lt  vanaf  de  dag  tot  vandaag naar  
eer  en geweten in het  be lang van deze gemeente en heef t  dan ook vol led ige  openhe id 
betracht  over  de  gang van zaken,  omdat  hi j  hee l  graag a l le  misverstanden wi l  vermi jden.  De 
heer  Niezen hoopt  van har te  dat  de  raad z ich zo sne l  moge l i jk  weer  kan gaan bez ighouden 
met  de echte  problemen waar  Haren voor s taat .  Wat  betref t  de heer  Niezen wordt  d i t  
hoofdstuk zo sne l  mogel i jk  afges loten.  De heer  Niezen verk laar t  z ich h ierb i j  bere id  om aan 
e lk  onderzoek mee te  werken om dat  doe l  te  bespoedigen.  De heer  Niezen beantwoordt  graag 
de vragen d ie  d i t  re laas  oproepen.   
 
De voorzit ter  zegt  dat  deze verk lar ing de  vraag oproept  wat  deze is ,  in  re lat ie  tot  de 
vergaderorde .  Een ingewikke lde vraag ,  omdat  de voorz i t ter  z ich op het  s tandpunt  s te l t  dat  
het  hu id ige  col lege  verantwoorde l i jk  i s  voor  de bestuursper ioden in  het  ver leden.  Dit  co l lege  
geef t  tekst  en u i t leg  over  wat  er  i s  gebeurd . De heer  Niezen heef t  nadrukkel i jk  aangegeven 
dat  h i j  een verk lar ing  afwenste  te  leggen in  de vergader ing .  De voorz i t ter  heeft  met  de vraag  
geworste ld  of  dat  wense l i jk  zou z i jn ,  omdat  dat  ook de d iscuss ie  in  verregaande mate  zou 
kunnen vertroebe len .  Uit  de  contacten met  f ract ievoorz i t ters  heeft  de  voorz i t ter  begrepen 
dat  er  op z ich ,  in  meerderhe id ,  geen probleem mee was a ls  de verk lar ing gegeven zou 
worden.  Dat  i s  nu gebeurd,  maar  roept  we l  de  vraag op wat  de raad  daarvan v indt .  De 
voorz i t ter  heeft  ook aangegeven dat  er  op het  moment dat  h ier  een verk lar ing  wordt  
a fge legd ,  er  zes t ien menen z i t ten te  lu is teren,  dat  aanhoren en vervolgens over  gaan tot  de  
orde van de dag.  De voorz i t ter  kan z ich voorste l len dat  de frac t ies  e r  behoefte  aan hebben 
om in e igen kr ing na  te  denken over  de  vraag wat  z i j  h iervan v inden en of  d i t  eventuee l  
vragen oproept .  De voorz i t ter  s te l t  voor  kort  te  schorsen.  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, v indt  het  moedig dat  de heer  Niezen om z ich zodanig 
u i t  te  spreken.  Wat  h i j  ver te l t  doet  h i j ,  hem be lu is terend,  naar  eer  en geweten.  De heer  
Va lkema zou graag  een aanta l  vragen s te l len aan de  heer  Niezen,  maar  heeft  daar  een korte  
schors ing voor  nodig .  
 
De  voo rz i t t e r  s cho rs t  d e  v e rgade r ing   
De voorzit ter  vraagt  of  er  behoefte  i s  aan vragen aan de heer  Niezen of  dat  de raad  een en 
ander  wi l  betrekken b i j  de besprek ing  van agendapunt  13.  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, wi l  graag een aanta l  informat ieve vragen aan de  heer  
Niezen ste l len,  a l s  de  raad  daar  de ru imte voor  kr i jgt .  En b i j  agendapunt  13 de vragen d ie  
meer  van pol i t ieke aard z i jn  r ichten aan het  co l lege .  
De heer  Va lkema hoort  dat  er  in januar i  twi j fe l  ontstond in  de s tuurgroep en dat  de  reden 
was om een second opinion aan te  vragen.  Is  d ie  twi j fe l  nooi t  eerder  aan de orde  geweest  in 
a l le  over leggen d ie  de  heer  Niezen heeft  gehad aangaande het  Haderaple in?  Als  een second 
opin ion wordt  aangevraagd,  dan gebeurt  dat  met  een bepaa ld  doe l .  
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Als  dan het  antwoord b innenkomt,  heeft  de  s tuurgroep dat  antwoord dan ook naas t  het  doe l  
ge legd en daar  conclus ies  u i t  getrokken?  In z i jn betoog zegt  de heer  Niezen dat  het  project  
voor  de leden van de  s tuurgroep rommel ig  overkomt.  Zou dat  n ie t  ju is t  een reden voor  de  
s tuurgroep moeten z i jn om,  ju ist  waar  het  gaat  om zo’n groot  project  a ls  het  Haderaple in ,  de  
goede s tappen te  zet ten in  de ju is te  volgorde en doe len te  formuleren,  de antwoorden af  te  
zet ten tegen d ie  doe len,  kortom gewoon gr ip te  hebben op het  proces .   
 
De voorzit ter  zou van a l le  dr ie  vragen van oordee l  kunnen z i jn  dat  dat  vragen z i jn  d ie  aan 
het  co l lege  geste ld  d ienen te  worden.  Als  de heer  Niezen a l  antwoord kan geven,  dan kan h i j  
dat  a l leen maar  doen op bas is  van wat  h i j  ze l f  v indt  over  z i jn e igen funct ioneren.  Hi j  kan 
daar  n ie t  namens het  co l lege  antwoord op geven.  
 
De heer  Valkema  rea l i seer t  z ich dat .  Bi j  de behande l ing  van agendapunt  13 komen deze lfde  
vragen,  maar  dan ie ts  anders  geste ld  te rug r ich t ing col lege .  Ze z i jn  nu puur  informat ie f  
bedoeld ,  om iets  meer  l icht  te  scheppen in  hoe  het  i s  geweest  en i s  gegaan.  De voorzi t ter  
vu l t  aan:  vanui t  het  perspect ie f  van de  heer  Niezen.  
 
De heer  Niezen  zegt  dat  e r  vanuit  z i jn  perspect ie f  pas  in  januar i  behoefte  was aan een 
n ieuwe raming van c i j fers .  Eerder  in  het  proces was dat  n iet  aan de  orde.  Je  zou het  een 
second opinion kunnen noemen.  Het  was  in e lk geva l  ingegeven door het  gevoelen dat  de 
markts i tuat ie  was veranderd.  Wat  in  de  s tuurgroep is  gebeurd,  i s  zoju is t  verte led ,  de heer  
Niezen heeft  daar  n iets  aan toe te  voegen.  Het  woord rommel ig  komt voor  in  het  rondvraag 
vers lag van de co l legevergader ing .  Na d ie  vergader ing i s  er  geen stuurgroep meer  b i jeen 
geweest  en n ie ts  meer  gebeurd aan het  project  waar de  heer  Niezen b i j  betrokken is  geweest .   
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, zegt  dat  er  een paar  punten in het  betoog van de heer  
Niezen z i jn  waar  h i j  graag een toe l icht ing op wi l .  In de  eerste  p laats  zegt  de  heer  Niezen 
ergens rond 3 maar t :  en daarna zwi jg  ik .  Dat  heef t  in zoverre  betekenis  dat  in la tere  per iode 
zaken naar  boven z i jn gekomen d ie  misschien op dat  moment b i j  de heer  Niezen bekend 
waren.  Het  fe i t ,  ik  zwi jg  in  de  tussenper iode ,  hoe z i t  dat?  Het  l i jkt  of  er  z ich bi j  de  heer  
Niezen het  idee heeft  postgevat :  ik  tegen a l len en a l len tegen mi j .  Dat  zou in de  pers  naar  
voren kunnen komen.  In re lat ie  tot  de raadsvergader ingen,  waar  de raad  de informat ie  dee l t  
zoa ls  d ie  komt van het  col lege ,  i s  de  heer  Terpst ra  tot  een wat  andere conc lus ie  gekomen.  De 
vraag i s  of  het  idee dat  de heer  Niezen nu heeft  over  z i jn s tand van zaken,  of  zoa ls  h i j  in  d i t  
probleem staat ,  ingegeven is  door  a l les  er  omheen in de pers  of  ju is t  vanui t  deze  
raadsvergader ing.  Het  afs lu i tende verhaa l  lezende z i jn wi j  co l lect ief  onmacht ig  enzovoort ,  
dan s laa t  dat  weer  op h ier  in de raad.  Op een gegeven ogenbl ik  c irculeren h ier  en in de pers  
en bui tenwere ld d ingen vanui t  de raad,  maar  h ier  gebeur t  het .  De heer  Terpstra  i s  benieuwd 
naar  de re la t ie  d ie  de heer  Niezen probeert  te  leggen,  n iet  met  de burger  Niezen en de krant  
d ie  h i j  leest ,  maar  met  het  raads l id  Niezen en de raad  waar in h i j  z i t .  Het  s tuk lezende vraagt  
de heer  Terpst ra  z ich af  of  de heer  Niezen object ie f  i s  in  z i jn  waarneming van de processen 
zoa ls  d ie  z ich in de raad  afspe len? Per  s lot  van rekening is  de heer  Niezen n iet  a l leen burger  
van deze  gemeente ,  maar  ook raads l id  van deze gemeente .  Door z i jn opste l l ing  d ient  de  heer  
Niezen b l i jk  te  geven van het  fe i t  dat  h i j  z i jn contro lerende en taakste l lende taak a l s  raads l id  
in  de vo l le  breedte  kan ui toefenen.  Heeft  de  heer  Niezen het  idee dat  nog te  kunnen doen?  
 
De voorzit ter  zegt  dat  de  laats te  vraag he lder  i s .  Daaraan vooraf  g ing  of  het  s ta tement  van 
de heer  Niezen te  verk laren is  vanui t  a l le  rumoer  u i t  de pers  en daar  omheen of  vanui t  z i jn 
waarneming over  de  d iscuss ie  h ier  in de  afge lopen raadscommiss ie .   
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De heer  Niezen  zegt  dat  h i j  na  3  maart  geen act ieve s tur ing meer  heeft  gegeven aan het  
project  en er  geen nieuwe fe i ten of  zaken tot  hem gekomen z i jn .  De heer  Niezen voe lde z ich 
persoonl i jk  aangeva l len .  Er  is  een bee ld  neergezet  dat  hem schaadt  en n ie t  k lopt .  Daarom 
heeft  de Niezen de behoefte  gehad om dat  bee ld te  corr igeren en daarom deze  verklar ing 
opgeste ld .  Dit  s taat  vol led ig  los  van z i jn  funct ioneren a ls  raads l id .  Daarom is  de  
woordvoer ing  gesche iden.  Mevrouw Van Duinen voert  daarom het  woord op d i t  doss ier .  
 
De heer  Terpstra denkt  dat  de weg ing  van het  probleem nu emot ioneel  u i t  e lkaar  wordt  
ge trokken.  De heer  Niezen probeert  nu op een zodanige ,  kunstmat ige  korte  termi jn antwoord 
te  geven dat  h i j  toch benieuwd is  hoe de  heer  Niezen in het  kader  van a l le  ontwikke l ingen 
z ichze l f  in s taat  z ie t  het  raads l idmaatschap in  vol le  omvang ui t  te  oefenen?  
De heer  Niezen  antwoordt  dat  dat  wat  hem betref t  n ie t  aan de orde  is .   
 
7 .  Toezegg ingenl i j s t  
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  herhaa l t  wat  in  de raadscommiss ie  ook a l  i s  gevraagd,  
om bi j  de  volgende keer  de toezegg ingenl i j s t  qua t i jd  ie t s  smarter  te  maken.  
 
De voorzit ter  denkt  dat  de  heer  Sprenger  op dat  punt  een voorzet  van het  col lege  verwacht ,  
zodat  het  pres id ium dat  invul l ing kan geven.  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, vraagt  naar  aanle id ing van de  toezegg ing 2010/9,  
samenwerking met  andere  gemeenten,  2011,  het  mogel i jk  is  daar  ie ts  nadere  aanduid ing aan 
te  geven.  2011 is  twaa lf  maanden en daar  we l  of  n iet  moet  gaan over  samenwerking  met  
andere  gemeenten zou de raad  toch op een ie t s  eerder  moment in  dat  jaar  een insteek zou 
moeten kr i jgen over  de  theoret ische  mogel i jkheden d ie  z ich wel  of  n ie t  voor  doen.  
De toezegg ingenl i j s t  wordt ,  met  de gemaakte  opmerkingen,  voor  kennisgeving aangenomen.  
 
8 .  Lange termi jn agenda en voorste l  van behandel ing  
De lange termi jn agenda en het  voorste l  van behandel ing worden voor  kennisgev ing 
aangenomen.  
 
Hamerstukken 
 
9 .  Aanpass ing  bestemmingsplan Diste lhof 
De raad bes lu i t  de z ienswi jze  ongegrond te  verk laren ,  het  bes temmingsplan ongewi jz igd  vast  
te  s te l len en geen exploi tat ieplan vast  te  s te l len .  Het  voorste l  aanpass ing bestemmingsplan 
Dis te lhof  wordt  aangenomen.  Aldus bes loten.  
 
10 .  Vergaderschema 2011 
Het  gewi jz igde vergaderschema 2011 wordt  aangenomen.  Aldus bes loten.   
 
11 .  Be le idsnot i t ie  brandweerzorg  
De raad bes lu i t  in  te  s temmen met  de be le idsnot i t ie  brandweer  en het  co l lege  op te  dragen 
dat  de daar in  opgenomen keuzes verwerkt  worden in het  op bas is  van het  reg ionaa l  mode l  op 
te  s te l len bele idsplan.  De be le idsnot i t ie  brandweerzorg  wordt  aangenomen.  Aldus bes loten.   
 
12 .  Aanpass ing Legesverordening  
De raad bes lu i t  de  Verordening op de heff ing en leges  2010,  met  de  daarbi j  behorende 
tar ieventabel  vast  te  s te l len,  zodat  deze voldoet  aan de gevolgen van de Wet  a lgemene 
bepal ingen omgevingsrecht .  Aldus  bes loten  
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Bespreekstukken 
13.  Raadhuisple in/Haderaple in  
Hierb i j  worden betrokken de raadsber icht  2010-13 :  opbrengsten ontwikke l ing Raadhuisp le in  
en Raadsber icht  2010-17:  vragen CDA over  dee ls  wegva l lende dekking raadhuis .  
 
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA, zegt  dat  “Hee l  Haren op z i jn  kop” de t i te l  van een 
ar t ike l  in  de krant  zou kunnen z i jn ,  de ber ichtgev ing in  kranten lezend en op de rad io 
horend.  Dan betref t  het  he laas  n ie t  de  aanpak en de vern ieuwing van het  Haderaple in met  
graafmachines  en bul ldozers ,  maar  de tegenva l lende opbrengsten ,  het  e lkaar  a l  dan n iet  
ge ïnformeerd hebben en het  voorste l  van het  col lege  om met  een nieuwe var iant  over  de  
herontwikke l ing van Haderaple in te  komen.  In  de pers  va l len d iverse  mensen over  e lkaar  
heen.  Grote  en harde woorden worden gebez igd.  Een act iecomité  doet  in een boze br ief  
boute  u i t spraken over  personen.  Soms lees  je  in  de  krant  meer  dan je  hoort  in  de  
raadsvergader ing.  Hoe heeft  het  zover  kunnen komen? In 2009 heeft  de raad een bes lu i t  
genomen over  de herontwikke l ing van het  Haderaple in ,  var iant  2 .  Ingegeven door het  fe i t  dat  
er  een nieuw,  bru isend centrum moest  komen met  een parkeergarage en een mult i funct ioneel  
Haderaple in .  Om dit  te  bekost igen d iende er  een zo groot  mogel i jke  inverdiencapac i te i t  
gegenereerd  te  worden.  Er  werd daarom gekozen voor  een bouwvar iant  met  appartementen in 
de pr i j sk lasse  in het  topsegment  van de Hortus laan,  gebaseerd op een rapport  van een 
make laar  dat  aangaf  dat  h ier  een du ide l i jke  markt  voor was .  Voor  vee l  inwoners  was d i t  p lan 
echter  n ie t  de Harense maat  d ie  men wenste .  Een andere var iant ,  1a ,  was meer  de 
maatvoer ing d ie  paste  b i j  Haren.  Daardoor  zouden de  opbrengsten wel  da len en zouden er  
dus hogere  kosten z i jn om een parkeergarage te  rea l i seren.  De raad nam het  bes lu i t  voor  
bouwvar iant  2 .  In ju l i  van d i t  j aar  werd  de raad proact ief  door  het  co l lege ge ïnformeerd over  
de tegenva l lende opbrengsten van het  Haderaple in .  Het  co l lege  gaf  aan u i t  te  zoeken hoe 
deze verschi l len hadden kunnen ontstaan en waarom d it  n iet  eerder  aan de raad  was gemeld 
toen d i t  in februar i  bekend was .  Op bas is  van de t i jd  tussen het  bes lu i t  van de  raad in  2009 
en de  u i tvoer ing van de aanbested ing in 2010 werd een tweede advies  gevraagd.  Dit  mede op 
bas is  van de gewi jz igde  economische s i tuat ie .  Di t  advies  b leek in be langr i jke  mate  af  te  
wi jken van het  oorspronkel i jke  advies .  Het  tweede advies  g ing u i t  van een veranderende 
markts i tuat ie  en baseerde z ich op andere  woningbouwvar ianten en kende ook een andere  
r i s icoanalyse .  Een derde adv iesbureau kwam weer  tot  andere  c i j fers  en r is ico’s .  De 
bevind ingen d ie  op dat  moment n ie t  b i j  de  raad bekend waren en daarom niet  konden worden 
besproken.  Het  co l lege s te l t  nu voor  om terug te  komen op de bes l i ss ing van de raad 
genomen in juni  2009 en s te l t  voor om te  k iezen voor  bouwvar iant  1a  en akkoord te  gaan met  
een lagere  exploi tat ie  tot  een bedrag van 1 ,  7  mi l joen euro.  De PvdA kan z ich vinden in  d i t  
voorste l  van het  co l lege omdat :  
-  Bouwen in het  har t  van Haren doe je  maar  één keer  goed.  Daar  hoort  een goed 

s tedenbouwkundig p lan en een architectonische  v is ie  b i j ,  gebaseerd op de maat  en schaa l  
van Haren.  Bouwvar iant  1a  pas t  het  beste  in  dat  p laa t je .  

-  Er i s  sprake van een economische teruggang waardoor de  huizenmarkt  een moei l i jke  
per iode doormaakt .  Er z i jn  grote  verschuiv ingen op de ontspannen woningmarkt .  Er moet  
nu vee l  meer  dan voorheen worden gekeken naar  de vraag vanuit  de markt .  Doe l  i s  immers 
woningen voor  mensen te  bouwen,  woningen d ie  gr i f  van de  hand gaan.  We bouwen n ie t  
voor  leegstand.  Dan s lu i ten grondgebonden woningen en appar tementen in een ander  
pr i j s segment beter  aan op de vraag vanui t  de markt .  

-  Het n ieuwe plan geef t  een mogel i jkhe id om de bevolk ing nadrukke l i jker  te  betrekken b i j  
het  p lanproces .  Iets  wat  a l le  f ract ies  rondom het  begr ip burgerpart ic ipat ie  hebben 
ui tgesproken.  

-  Deze door  het  co l lege voorgeste lde var iant  1a geeft  we l  een lagere  opbrengst  van 1 ,7  
mi l joen euro.  Dat  geef t  vanaf  2012 een afschr i jv ing van jaar l i jks  €  130.000,00.  
De PvdA wi l  het  co l lege  nadrukke l i jk  meegeven dat ,  zeker  gezien de  bezu in ig ingen,  d i t  het  
maximum bedrag i s  waar  z i j  akkoord mee wi l len gaan.  
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De PvdA staa t  voor  investeren in  deze mooie gemeente ,  met  en b innen strakke f inanc ië le  
kaders .  De PvdA beseft  dat  derge l i jke  grote  projecten f inanc ië le  r i s ico ’s  met  z ich 
meebrengen,  d ie  n iet  a l t i jd  te  voorz ien z i jn .  Van derge l i jke  r is ico’s ,  mochten z i j  z ich voor  
doen,  moet  een raad  om z i jn  taak goed te  kunnen u i toefenen,  voort i jd ig  op de hoogte  worden 
gebracht .  Dat  i s  in d i t  pro ject  n iet  gebeurd .  De PvdA staat  voor open,  he lder  en transparant  
bestuur  en v indt  het  daarom van be lang om een onderzoek in  te  la ten ste l len naar  de 
bes lu i tvorming en de procesgang van d i t  pro ject  vanaf  de  s tar t  tot  nu toe .  Op bas is  van d ie  
u i tkomst  kan de raad  dan verder  d iscuss iëren en z i jn  conc lus ies  t rekken.  De PvdA wi l  
voortgang maken.  Het  hart  van Haren verd ient  een pr ima u i t s tra l ing voor  omwonenden,  
winke l iers ,  het  winke lend publ iek en a l le  inwoners  van de  gemeente .  In dat  kader  geef t  de  
PvdA nadrukke l i jk  het  co l lege  mee om hier  volop mee voorui t  te  gaan.  
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  zegt  dat  in  het  voor l iggende voors te l  de raad  wordt  
voorgeste ld  met  v i j f  punten in te  s temmen.  D66 za l  de  nieuwe rekenkamercommiss ie  hoe  dan 
ook verzoeken om een onderzoek in  te  s te l len naar  de bes lu i tvorming rond de  bouw van het  
n ieuwe gemeentehuis  en de  ontwikkel ing van het  Haderaple in en het  Raadhuisp le in .  D66 was  
dat  a l  vóór 9  ju l i  van p lan,  ze l fs  voor  er  een nieuwe rekenkamercommiss ie  was en D66 is  dat  
nog s teeds  van plan.  Niet  vanwege de n iet  gecommuniceerde informat ie ,  maar  vanwege  de 
aanhoudende ru is  en soms ook wi lde speculat ies  rond d i t  project .  D66 wi l  max imale  
openhe id en transparant ie  en een rekenkameronderzoek kan daarbi j  een be langr i jke ro l  
vervu l len.  Ook a l  za l  misschien een f l ink deel  van de Harense bevolk ing a l t i jd  tegen de 
n ieuwbouw bl i jven,  D66 hoopt  dat  een onafhanke l i jk  onderzoek naar  de  bes lu i tvorming een 
he lder  bee ld oplevert  en dat  dat  b i jdraagt  aan het  herste l  van het  vertrouwen van de burgers  
in  de pol i t iek .  Voora l  hoopt  D66 dat  de  u i tkomst  haar  vee l  za l  leren voor de toekomst .  
Ui te inde l i jk  i s  dat  waar  het  b i j  een rekenkameronderzoek omgaat .  Mevrouw Legemaat  c i teer t :  
“De he r inne r ing  d i e  u i t s l u i t end  a ch t e ru i tki jk t  do e t  maar  d e  h e l f t  van  he t  we rk” .  D66 weet  over igens 
best  dat  de rekenkamercommiss ie  ze l f  bes l i s t  wat  er  onderzocht  gaat  worden,  maar  het  za l  
toch de vraag  van D66 aan de  rekenkamercommiss ie  z i jn .  D66 za l  de  bes l i ss ing van 29 juni  
2009 om het  Haderaple in  te  ontwikke len volgens  var iant  2 ,  te  herroepen en te  k iezen voor 
bouwvar iant  1a  u i t  de  conceptvis ie  Raadhuisp le in ,  met  vol le  overgave ondersteunen.  D66 
gaat  er  vanui t  dat  het  centrum van Haren h iermee een nieuwe kans kr i jg t  op meer  kwal i te i t ,  
Harense  maat  en p lannen met  breder  draagvlak .  Bes l i spunt  3 ,  een lagere  b i jdrage u i t  de  
explo i ta t ie  Raadhuisple in/Haderaple in accepteren,  volgt  in  de opt iek van D66 niet  zozeer  u i t  
1  en 2 ,  maar  u i t  het  fe i t  dat  de ontwikkel ing  van het  Haderaple in  in  a l le  var ianten minder  
gaat  opbrengen dan eerder  voorgerekend.  D66 za l  het  accepteren en z ien of  op invent ieve 
wi jze  het  f inanc ië le  gat  ged icht  kan worden.  Bes l i spunt  4 voorz iet  in een gewi jz igde 
grondexploi ta t ie  en dat  volgt  u i t  het  voorgaande.  D66 wi l  daar  graag wat  verandert  z ien.  De 
€  500.000,00 voor soc ia le  woningbouw is  middels  een mot ie  in  2006 in het  pro ject  gebracht .  
De part i jen d ie  voor deze mot ie  s temden hadden daar  hun redenen voor .  De raad kr i jgt  
s t raks  een mede door D66 inged iend amendement voorge legd,  waar in gevraagd wordt  het  
project  van deze c la im te  ontheffen.  Het  i s  be langr i jker  dat  er  daadwerke l i jk  soc ia le  
woningen gebouwd gaan worden,  dan dat  e r  een pot  met  ge ld  gevuld  wordt .  D66 vindt  
soc ia le  woningbouw erg  be langr i jk ,  wi l  hoe dan ook vasthouden aan de rege l ing dat  10% van 
de n ieuwbouw soc ia le  woningbouw moet  z i jn en bi j  inbre id ing 30%. Daarbi j  i s  het  
be langr i jker  dat  het  totaa lp laat je  k lopt ,  dan dat  overa l  r ig ide  d ie  rege l  gehandhaafd wordt .  
Het  kan wat  D66 voor komen dat  in  het  ene  project  meer  soc ia le  woningen gerea l i seerd 
worden dan in  het  andere .  Daar  moeten creat ie f  en invent ie f  per  bouwplan rege l ingen voor 
ge troffen worden.  B i jvoorbee ld in de grondexplo i ta t ie  zoa ls  in Haren-Noord.  Er  komen de 
komende jaren in Haren 63 woningen in de  soc ia le  sector  b i j  zonder  dat  het  Fonds Soc ia le  
Woningbouw daarbi j  nodig i s .  Handhaven van de c la im betekent  concreet  dat  er  €  500 .000,00 
ext ra  moet  worden bezuin igd of  weggehaa ld b i j  de inwoners  en dat  ge ld wordt  vervolgens  in  
een pot  gestopt  d ie  voor lopig  n ie t  nodig is .  D66 steunt  een in i t ia t ie f  van het  CDA om d i t  
project  te  bevr i jden van deze  c la im.  
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Waarbi j  D66 tevens  kracht ige  ondersteuning van en meer  s tur ing op de soc ia le  woningbouw 
en een her i jk ing van het  Woonplan za l  vragen in een mot ie  samen met de  f ract ie  van de 
PvdA.  Kortom een a ldus geamendeerd  voorste l  za l  D66 steunen.  Met  gemengde gevoe lens ,  
dat  moge duide l i jk  z i jn .   
Wat  betref t  de s taart  d ie  aan d i t  pro ject  z i t  en er  de  afge lopen weken n ie t  k le iner  op is  
geworden.  Er  i s  a l  geconstateerd dat  er  fe i ten en vragen z i jn en ieder  heef t  z i jn  e igen 
be lev ing.  Er z i jn oordelen u i tgesproken.  Ten aanzien van de  vragen is  de du ide l i jkhe id er  
n iet  vee l  groter  op geworden.  Naar  aanle id ing  van het  fe i tenre laas  van de heer  Niezen heeft  
D66 enke le  vragen voor  het  co l lege :  
-  Was er  ooi t  eerder  een behoefte  aan een second opin ion?  
-  Is  er  aan waarhe idsv inding gedaan door het  co l lege?  
-  Hoe is  de  overdracht  van het  doss ier  geweest?  
D66 constateer t  dat  ieder  z i jn her inner ing heeft  en z i jn  e igen waarheid .  Mevrouw Legemaat  
bes lu i t  met  het  c i teren van een s te l l ing :  “Mensen  hebben  he e l  vaak e en  go ed  g ewe t en ,  doorda t  z e  e en  
s l e ch t  g eh eug en  h ebben” .   
 
Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  v indt  het  pos i t ieve aan d i t  he le  verhaa l  dat  
het  voorste l  dat  nu voor l ig t ,  bebouwingsvar iant  1a ,  de  oorspronkel i jke  keuze van de  
inwoners  was .  Dat  is  voor  GVH het  a l lerbe langr i jks te .  Natuur l i jk ,  er  wordt  duide l i jk  ver l ies  
op ge leden.  Dat  za l  vee l  p i jn gaan doen,  maar  dat  heeft  GVH l iever  dan dat  er  op a l ler le i  
moei l i jke  manieren enorme betonnen b lokken worden gebouwd waar  n iemand bl i j  mee i s .  
GVH s lu i t  z ich aan b i j  het  amendement Socia le  Woningbouw van D66 en het  CDA. GVH 
heeft  nog een aanta l  vragen:  
-  Het fe i t  dat  de  raad n iet  op de hoogte  was van de bes l i ss ing tot  aanhouding van de 

aanbested ing ,  d ie  in  december  a l  in  de s tuurgroep is  genomen.  Het  u i ts te l  i s  tot  op de dag 
van vandaag gebleken,  dat  kost  ook ge ld .  Men had dat  aan de raad  moeten melden.  

-  Uit  de  kranten b l i jkt  dat  verschi l lende leden van de  s tuurgroep verschi l lend denken over  
wat  wie  nu wel  waar ,  wanneer  en n iet  heeft  gezegd en bes loten.  

GVH hoopt  daar  vanavond antwoord op te  kr i jgen,  maar  verwacht  dat  n iet ,  daarvoor i s  
missch ien a l  tevee l  gebeurd en tevee l  gezegd.  GVH denkt  dat  door  raadsonderzoek of  
rekenkameronderzoek,  of  be ide ,  de antwoorden we l  boven tafe l  komen.  GVH vindt  het  voor 
de gemeente  Haren van be lang dat  er  schoon schip wordt  gemaakt .  GVH wi l  een mooi  
Harens  Haderaple in en een beet je  kunnen terugverd ienen van wat  er  in is  gestoken.  
In  de  raadscommiss ievergader ing heef t  GVH gevraagd of  de  toezichthouder  vóór 15 ju l i  op 
de hoogte  i s  gebracht  van eventue le  mutat ies  in de weerstandstabe l .  Het  co l lege  heeft  toen 
aangegeven dat  dat  n iet  i s  gebeurd.  Volgens GVH had dat  er  mede mee te  maken dat  er  geen 
off ic ië le  raadsvergader ing  aan vooraf  i s  gegaan,  waar in  de raad  dat  had kunnen meede len of  
het  co l lege  de  opdracht  had kunnen geven.  Hoe is  h ier  s inds  de  vor ige  commiss ievergader ing 
mee omgegaan.  Is  het  usance  om dan toch de  toez ichthouder  op de hoogte  te  s te l len?  Of 
wacht  het  col lege daarmee tot  volgend jaar?   
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  schetst  een beet je  de his tor ie .  Er  wordt  a l  hee l  
l ang  gesproken over  d i t  raadhuis .  Dat  het  raadhuis  n ie t  in orde zou z i jn ,  dat  er  nodig  
verbouwingen aan plaats  moesten v inden.  Dat  i s  a l  in  de  vor ige  eeuw begonnen.  In de vor ige  
raadsper iode i s  bes loten tot  n ieuwbouw van het  raadhuis .  Het  i s  een lang tra ject  geweest  om 
te  komen tot  s loop van d i t  raadhuis  met  het  gevolg  dat  er  een n ieuwe invul l ing moet  komen 
voor  het  Raadhuisp le in/Haderaple in .  Als  de bes lu i tvorming in  het  ver leden wat  sne l ler  was  
geweest ,  had men het  op een beter  moment in de  markt  kunnen zet ten.  Ook dat  heeft  h ier  
mee  te  maken.  In het  voorste l  wordt  gezegd:  herroep de bes l i ss ing van 29 juni  2009.  Toen is ,  
op bas is  van f inanc ië le  argumenten,  gekozen voor  bouwvar iant  2  omdat  d ie  volgens Boe lens 
en Jorr i tsma,  na var iant  1b ,  de  hoogste  opbrengst  zou hebben.  T i jden veranderen en 
inz ichten veranderen.  De ene  var iant  leverde ie ts  minder  op,  d ie  eerst  meer  opleverde en de 
andere  var iant  lever t  wat  meer  op.  
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Dat i s  een punt  om een bes l i ss ing te  heroverwegen,  zeker  a ls  je  nog n iet  zover  bent  dat  het  
in  de markt  gezet  i s .  Dat  i s  inderdaad nog niet  gebeurd .  De wethouder  heeft  d i t  col lege  er  
ook ge lukkig  mee geprezen dat  dat  n iet  gebeurd is .  Om dan te  k iezen voor  bouwvar iant  1a  in  
het  kader  van burgerpart ic ipat ie ,  omdat  ook sterk  vorm te  geven,  v indt  de Chr is tenUnie  
tekort  door  de bocht .  1a  lever t  van a l le  var ianten het  minste  op.  Als  toch de wens is  om de 
burgers  te  raadplegen over  een goede invul l ing van het  Raadhuisp le in/Haderaple in ,  heb dan 
wat  lef  en zorg  dat  je  wat  meer  te  k iezen hebt .  En dan n iet  a l l een te  k iezen over  de  invul l ing ,  
maar  laat  dan ook z ien wat  de f inanc ië le  consequent ies  van e lke  invul l ing  i s .  Dest i jds  z i jn we l  
zeven verschi l lende voorste l len langs  geweest .  Ook daar  za ten een aanta l  var ianten in d ie  
doorgerekend zouden kunnen worden.  Dus de  keuze  voor dat  voorste l  kost  ons zoveel  en dat  
andere  voors te l  zovee l .  Dat  moet  te  doen z i jn .  Om nu d irect  te  k iezen voor bouwvar iant  1a 
laat  we inig  te  k iezen over  voor de  burgers .  De acceptat ie  van de  lagere b i jdrage vanui t  de 
exploi tat ie ,  1 ,7  mi l joen euro i s  een fors  bedrag .  Het  i s  te  vroeg dat  om dat  bedrag a l  te  
accepteren.  De Chr is tenUnie  z ie t  l iever  dat  het  co l lege  voor  de  maximale  opbrengst  gaat .  
Var iant  2  i s  n iet  a l leen gekozen vanwege  de ‘mooi  betonblokken’  om GVH te  c i teren ,  er  i s  
voor  gekozen omdat  er  een programmat ische e i s  aan ten gronds lag lag .  Op dat  moment b leek 
u i t  inventar isat ie  dat  e r  behoefte  was  aan appartementen,  ook in het  hogere  segment .  Ten 
aanzien van de b i jdrage van € 500.000,00 aan socia le  woningbouw volgt  de Chr is tenUnie  het  
co l lege .  Er  komt een amendement  om d ie  eru i t  te  ha len.  Als  één van de p lannen wordt  
geëxploi teerd en daar  z i t  geen soc ia le  woningbouw in,  dan is  er  toch de  afspraak dat  er  
gecompenseerd moet  worden in het  fonds Soc ia le  Woningbouw? Dest i jds  i s  gezegd dat  d i t  u i t  
de tota le  ontwikke l ing moet  komen,  waardoor de ontwikke laar  i s  vr i jgeste ld van d ie  s tort ing  
in  het  fonds Socia le  Woningbouw. Dat  heef t  ook te  maken met  de  opbrengstwaarde d ie  
gerea l i seerd kon worden,  dat  was dest i jds  de afweg ing.  Er za l ,  wi l  de  raad z i jn e igen 
bes lu i ten respecteren,  een forse  b i jdrage vanui t  a l l e  woningen,  d ie  n iet  soc iaa l  gerea l i seerd  
worden,  in  het  fonds Socia le  Woningbouw komen.  Als  d i t  wordt  geschrapt ,  wat  gebeurt  er  
dan?  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  er  nog vragen onbeantwoord z i jn gebleven u i t  
de  commiss ievergader ing .  
-  In het  raadss tuk ze l f  s taa t  een bes lu i t  door  het  co l lege om het  pro jec t  Haderaple in  te  

s toppen.  In  de commiss ievergader ing zegt  burgemeester  Boumans dat  het  col lege  geen 
bes lu i t  heeft  genomen.  Is  er  nu wel  of  geen bes lu i t  genomen door het  col lege om het  
project  te  s toppen,  in februar i?  Had de raad  over  dat  bes lu i t  ge ïnformeerd moeten 
worden? Als  het  col lege een bes lu i t  heeft  genomen,  waarop is  dat  dan gebaseerd?  

-  Er l ig t  een verzoek,  u i t  het  na jaar  2009,  van de  aud itcommiss ie  aan de accountant ,  om 
extra  onderzoek te  doen naar  de  grondexplo i tat ies .  B i jvoorbee ld Haderaple in ,  maar  ook 
Nesc io  en Schar lakenhof .  Om reden dat  e r  b i j  de aud itcommiss ie  twi j fe l s  waren omtrent  
de verdiencapac i te i t  van het  Haderaple in .  En om reden dat  het  vermogen en resu l taat  van 
de gemeente  een getrouwe afsp iege l ing moeten z i jn  van de werkge l i jkheid .  Het  col lege  
wist  van d i t  verzoek.  De heer  Va lkema conc ludeer t  u i t  de notulen van de s tuurgroep dat  
de wethouder  F inanc iën wist  van de br ief  van Draa i je r&Partners .  Is  het  dan n iet  log isch 
dat  de wethouder  deze be langr i jke informat ie ,  vanui t  z i jn e igen verantwoorde l i jkhe id voor 
de  f inanc iën van de gemeente ,  meldt  in het  col lege  en vervolgens bi j  de  accountant?  Hoe 
kunnen de aud itcommiss ie ,  de  wethouder ,  de  d irect ie  en de accountant  met  vertrouwen in 
e lkaar  aan tafe l  z i t ten en spreken over  de  f inanc ië le  pos i t ie  van de gemeente  Haren,  
te rwi j l  tenminste  één van hen kennis  heeft  van een br ie f  met  een be langr i jke  andere 
u i tkomst  voor de  jaarrekening  2009?  Kan het  col lege dat  u i t leggen? Hoe kan de  LOR-
verk lar ing  (waar in wordt  gezegd dat  de  accountant  over  a l le  fe i ten en gegevens  heeft  
geschikt )  daarna ge tekend worden,  terwi j l  iemand wis t  dat  nie t  a l le  informat ie  aan de  
accountant  i s  verstrekt?   
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Er i s  nog s teeds  geen deugdel i jk  antwoord op de vraag waarop d ie  twi j fe ls  om tot  een second 
opin ion over  te  gaan nu z i jn  gebaseerd .  In het  raadsvoorste l  wordt  een s lechtere  markt  voor 
appartementen geschets t .  De cr i s i s  begon in oktober  2008,  in het  voor jaar  2009 lag  de  markt  
voor  appartementen op z i jn  gat .  In  het  perspect ief  van het  CDA komt twi j fe l  n iet  voort  u i t  
de  cr is is ,  zoa ls  het  co l lege  wi l  doen ge loven, maar  ergens anders  vandaan.  De lagere  
inkomsten van het  Haderaple in worden te  gemakke l i jk  op het  conto van de cr is is  geschoven.  
De twi j fe ls  onts tonden n ie t  in januar i  2010,  maar  z i jn tenminste  op eerdere  datum aan de 
orde  geweest .  Of hadden aan de  orde  kunnen of  moeten z i jn geweest .  Het  accountantsvers lag 
2009 g ing u i t  van een verd iencapac i te i t  van 5 ,  3 mi l joen.  In juni  2009 i s  het  bes lu i t  genomen 
voor  een grondexplo i ta t ie  van b i jna 8  mi l joen.  Een maand later  2 ,7  mi l joen meer .  De 
ambte l i jke  organisat ie  g ing u i t  van maximaal  5 ,3 mi l joen.  De interne ambte l i jk  project le ider ,  
door het  co l lege  spec ia l i s t  grondexplo i tat ies  genoemd,  komt in  het  hu id ige  raadsvoorste l  met  
een advies  dat  u i tkomt op 5 ,2 mi l joen.  Merkwaard ig ,  dr ie  s i tuat ies ,  dr ie  keer  deze l fde 
u i tkomst .  Er i s  onderweg dus ie ts  mis  gegaan.  Heeft  iemand gebakken lucht  z i t ten te  
verkopen? Bestuur l i jk  i s  gekozen voor  een opbrengst  van b i jna  8  mi l joen.  Terwi j l  d ie  nergens  
rea l i s t isch werd genoemd.  De cr i s i s  g ing aan Haren voorbi j .  De bomen groe iden tot  in  de 
hemel .  Bestuur l i jk  kwam men los  te  s taan van de e igen ambte l i jke  adv iezen.  Hoe heeft  d i t  
kunnen gebeuren? Het  col lege schr i j f t  in  het  s tuk dat  er  voldoende kr i t i sch vermogen is  
b innen het  ambte l i jk  apparaat .  De raad  denkt  ook dat  dat  zo i s .  De organisat ie  i s  vo ldoende 
in  s taa t  om grondexplo i tat ies  te  beoorde len en van kr i t i sche kanttekeningen te  voorzien.  De 
vraag i s  heeft  de raad dat  kr i t i sche vermogen benut?  Is  dat  kr i t i sche  vermogen gebru ikt  om 
de berekeningen d ie  van buiten komen,  Boe lens  en Jorr i tsma in d i t  geva l ,  d ie  u i tkomen op 8 
mi l joen,  kr i t i sch te  beoorde len?  Heeft  dat  kr i t i sch vermogen ook ge le id tot  d iscuss ie  in  het  
co l lege?  Hoe heeft  het  kunnen gebeuren dat  d ie  ambte l i jke  kr i t i sche  kanttekeningen n iet  b i j  
de  raad  z i jn  te rechtgekomen zodat  de raad  in s taat  zou z i jn  geweest  om een goede  keuze  te  
maken? Het  l i jk t  erop a lsof  het  raadhuis  een prest ige  object  i s  geworden.  Er  i s  een pol i t iek 
bes lu i t  genomen om de grondexplo i ta t ie  van KAW in juni  2009 a ls  ju is t  te  accepteren.  
Ondanks kr i t i sche  ge lu iden van ambtenaren.  Vragen in de raad over  de hogere  pr i jzen,  waar  
d ie  p lotse l ing  vandaan kwamen terwi j l  overa l  de  cr i s i s  aan de gang was ,  b leven 
onbeantwoord.  De raad werd opgezade ld met  een te  gunst ig  voorgeste lde grondexploi tat ie  
d ie  de  raad n iet  meer  durfde af  te  wi jzen.  Vindt  het  co l lege  het  e th isch dat  er  een pol i t iek  
bes lu i t  wordt  genomen over  de hoogste  opbrengst ,  zonder  de raad  te  informeren over  de  
twi j fe ls  d ie  er  ambte l i jk  bestaan?  Hoe kan d i t  in de  toekomst  worden voorkomen?  
 
De voorzit ter  vraagt  de  heer  Va lkema,  omdat  een aanta l  keren aan de  ambte l i jke  twi j fe ls  
gerefereerd wordt ,  waar  het  co l lege  u i te raard verantwoorde l i jk  voor  is ,  toe te  l i chten wat  
prec ies  met  de ambte l i jke  twi j fe ls  bedoe ld wordt .  Dit  doet  de suggest ie  a l sof  er  mater iaa l  i s  
waar  de  heer  Va lkema over  beschikt  en mogel i jk  anderen n ie t .   
 
De heer  Valkema  heef t  de  twi j fe l s  u i t  het  raadsvoorste l  geduid a ls  ambte l i jke  twi j fe ls .  De 
heer  Va lkema probeert  betekenis  te  geven aan d ie  twi j fe l s  en waar  d ie  vandaan komen.  En 
een opsomming te  geven dat  hem dat  nog s teeds  n ie t  he lder  is .  Ambte l i jk  z i jn berekeningen 
gemaakt ,  d ie  heeft  de  raad in het  ver leden gekregen.  Die  bestonden u i t  de  u i tgangspunten 
van 10/4 5b in 2006 en d ie  z i jn  ge ïndexeerd naar  het  jaar  2010 en kwamen nie t  hoger  u i t  dan 
d ie  5 ,3 mi l joen.  
De voorzit ter  vraagt  of  de  heer  Valkema de twi j fe ls  baseer t  op een ambte l i jke  rapportage d ie  
de raad  ontving b i j  de bes lu i tvorming.  De heer  Valkema  heeft  aan de  hand van de informat ie  
d ie  de  raad heef t  ontvangen geprobeerd  te  schetsen van een ui tkomst  van 5 ,3  mi l joen in  dr ie  
geva l len terwi j l  in  juni  2009,  terwi j l  de  cr is i s  aan de gang i s ,  de  raad instemt met  een 
grondexplo i tat ie  van 8 mi l joen.  Daar  z i t  een d iscrepant ie  en dat  i s  voor  het  CDA aanle id ing 
dat  er  twi j fe l s  z i jn ,  of  geopperd zouden kunnen zi jn ,  of  aan de  orde zouden kunnen zi jn  
geweest .  Daar  wi l  het  CDA graag wat  meer  over  horen.  

R a a d s v e r g ad e r i n g  1 8  e n  2 1  o k t o b e r  2 0 1 0  



 15

Op 21 apr i l  t rad het  n ieuwe col lege  aan.  Het  heef t  t ien weken geduurd voor  de  raad 
u i te inde l i jk  is  ge ïnformeerd over  de  br ief  van D&P van 10 februar i .  In de commiss ie-
vergader ing zegt  de wethouder  dat  h i j  n ie t  eerder  op de hoogte  was  dan 6 ju l i .  De s tukken 
na lezende c i teert  de  heer  Valkema:  “In  jun i  2010 heb  ik  (d e  p ro j e c t l e id e r )  u  (he t  c o l l e g e )  e en  adv i e s  
voo r  g e l e gd  ov e r  d e  exp l o i t a t i e opze t  Raadhu i sp l e in .  He t  c o l l e g e  h e e f t  b e s l o t en  da t  adv i e s  aan t e  houden 
omda t  h e t  ondu ide l i jk  was  o f  b i j  d e  b e r eken ing en  van  KAW, jun i  2009 en Draa i j e r&Par tne r s ,  f e b ruar i  
2010,  d ez e l f d e  onde r l e g g e r  was  g eb ru ik t .  Evene ens  w i l d e  u  mee r  in f o rmat i e  o v e r  d e  t o t s tandkoming  van 
be id e  exp l o i ta t i e opze t t en” .  Deze  b i j lage  s tond oorspronkel i jk  geagendeerd voor  22 juni .  Dit  i s  
volgens de  heer  Valkema informat ie  d ie  beschikbaar  was  voor  6 ju l i .  Dat  is  anders  dan het  
co l lege de  raad  heeft  wi l len doen ge loven in  de commiss ievergader ing .  Zi jn  er  
s tuurgroepvergader ingen geweest  tussen het  moment  van aantreden van het  co l lege  en 6 ju l i?  
Heeft  het  col lege ambte l i jk  over leg gehad om de p lanvorming rondom het  Haderaple in  in een 
andere  r icht ing vorm te  gaan geven?  
De heer  Niezen had het  zo ju is t  over  een rommel ige  s tuurgroep.  Het  CDA heeft  de  vers lagen 
ge lezen.  De vers lag legging b l inkt  n iet  echt  u i t  in  he lderhe id .  Bes lu i ten worden summier  
vastge legd en sommige bes lu i ten komen niet  terug in  de andere  vers lagen.  Het  zou goed z i jn  
dat  het  co l lege  zowel  bestuur l i jk  a ls  ambte l i jk  gr ip  heef t  op grote  projec ten met  een 
be langr i jke  u i tkomst  voor de  gemeente .  Welke  garant ies  kan de  wethouder  geven dat  het  
proces  nu vols trekt  onder  controle  i s?   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  zegt  dat  de  ontwikke l ing van het  Raadhuisp le in 
opnieuw vee l  s tof  heef t  doen opwaaien.  De gevoel igheden z i jn  groot ,  booshe id  l ig t  op de  
loer  en ergern issen hopen z ich op.  Naast  de bespreking in de  commiss ievergader ing hebben 
z ich de media  s tev ig  in  d i t  debat  gemengd.  Hierb i j  z i jn  vee l  bewer ingen tot  fe i ten en tot  
werke l i jkhe id gemaakt .  GroenLinks betreurt  het  fe i t  dat  de verschi l lende percept ies  van deze  
kwest ie  tot  zoveel  ophef  heeft  ge le id  en v indt  het  onacceptabe l  dat  personen daardoor in  
kwaad dag l icht  z i jn geste ld .  Mevrouw Van Duinen v indt  het  jammer dat  mevrouw Legemaat  
met  haar  opmerking van zoju is t  weer  v ia  de band,  cq ind irect  h ier  op z inspee l t  en wat  
mevrouw Van Duinen betref t ,  op de persoon spee l t .  Mevrouw Van Duinen had graag gez ien 
dat  de  voorzi t te r  daar  op in  gegrepen had .   
GroenLinks v indt  het  van groot  be lang dat  onafhanke l i jk  onderzoek he lderhe id brengt  en za l  
een voorste l  h ier  dan ook van harte  ondersteunen.  Dan is  het  moge l i jk  de zaak op z i jn  
mer i tus  te  wegen en de nodige ler ing  en conc lus ies  daar  u i t  te  t rekken.  GroenLinks  hoopt  
daarmee tevens  dat  de ontwikke l ing van het  Haderaple in goede voortgang boekt  en de rust  
h ier  in hu is ,  in het  be lang van Haren,  terugkeert .  Een n ieuw voorste l  voor  het  Raadhuisp le in 
en het  Haderaple in l ig t  voor .  Een vervolg  op het  manifes t  dat  door  het  gezamenl i jke  col lege ,  
b i j  haar  benoeming apr i l  d i t  jaar ,  i s  u i tgegeven.  Hier in heeft  z i j  gemeend op een eerder  
genomen bes lu i t  van de  raad terug  te  moeten komen.  In de  afge lopen commiss ievergader ing 
z i jn  h ierover  de nodige vragen geste ld .  De antwoorden van het  co l lege  op de vragen van 
GroenLinks waren n iet  bevred igend.  Wat GroenLinks betref t  wordt  n iet  teruggekomen op 
het  raadsbes lu i t  van juni  2009.  GroenLinks  wil  inzet ten op de ontwikke l ing van het  ple in  
u i tgaande van bebouwingsvar iant  2  en op de ondergrondse parkeervoorz iening  op bas is  van 
deze var iant .  Tevens houdt  GroenLinks vast  aan de  taakste l l ing om € 500.000,00 vr i j  te  
s te l len ten behoeve  van soc ia le  woningbouw. GroenLinks  v indt  het  voor l iggende 
raadsvoorste l  onvol led ig  en eenzi jd ig  gekleurd.  Dit  voors te l  maakt  een goede afweging door 
de  raad n ie t  mogel i jk .  De keuze voor  var iant  1  maakt  het  f inanc ië le  gat ,  waarvoor  de  
gemeente s taat ,  nog groter ,  in  ieder  geva l  €  300.000,00 extra .  De u i t spraak van de wethouder  
dat  mode l  1a  geopt imal iseerd kan worden,  zodat  de  nu verwachte  opbrengst  van mode l  2  
gerea l i seerd kan worden v indt  GroenLinks een drogredenat ie .  Als  het  col lege  opt imal isat ie  
mogel i jk  acht ,  dan ge ldt  dat  ook en misschien we l  ju is t  voor  model  2 .  Het  gaat  h ier  immers  
om een groter  aanta l  woningen.  Dat  betekent  dat  het  verschi l  in  opbrengst  a l leen maar  groter  
wordt  ten gunste  van model  2 .  Par t i jen d ie  v inden dat  de  f inanc ië le  r i s ico’s  zovee l  mogel i jk  
moeten worden beperkt ,  kunnen nie t  om een keuze  voor model  2 heen.  
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GroenLinks heef t  in  de commiss ie  aangegeven dat  ook programmat ische redenen ten 
gronds lag l iggen aan haar  keuze .  Bi j  de  voorgeste lde  bebouwingsvar iant  1a wordt  het  aanta l  
appar tementen met  20 omlaag gebracht ,  van 40 naar  c irca  20 appartementen.  Dat  v indt  
GroenLinks een s lechte  en onaanvaardbare zaak .  Er i s  een grote  behoefte  onder  senioren om 
te  wonen in  het  centrum. Op deze  u i tge lezen locat ie  moet  de kans  daarvoor worden 
genomen.  Aan v i j f  grote  dure kave ls  voor de  happy few heeft  GroenLinks geen behoef te .  
GroenLinks mis t  he ldere informat ie  over  de  consequent ies  voor het  parkeren.  De door de  
wethouder  genoemde informat ie  over  compensat ie  van parkeerplaatsen is  n iet  contro leerbaar  
en n ie t  ondersche idend voor  de verschi l lende var ianten.  Voor GroenLinks  i s  duide l i jk  dat  de  
parkeergarage behoor l i jk  k le iner  wordt .  Gezien de be langen van onder  meer  ondernemers ,  i s  
dat  n iet  aanvaardbaar .  Het  ha l fopen parkeren is  kostendekkend te  maken,  zo is  dat  u i t  de 
berekening naar  voren gekomen en dat  ge ldt  dus  n iet  voor de ges loten parkeergarage van 
model  1a .  Derge l i jke  parkeerp laatsen z i jn anderha l f  maa l  zo duur  in rea l isat ie .  Ook hier  
ontbreekt  he ldere  informat ie  van het  co l lege .  Het  co l lege  geeft  aan de  wens te  hebben een 
integraa l  p lan tot  s tand te  brengen.  Dus met  de bebouwing,  de parkeerplaatsen en het  p le in .  
Het  co l lege i s  daar  n iet  du ide l i jk  over ,  er  ontbreekt  informat ie  over  de  her inr icht ing van het  
p le in .  Het  l i jk t  nu net  of  het  p le in h iermee ook gerea l i seerd wordt .  Terwi j l  he lder  is  dat  
daarvoor  nog eens een mi l joen op tafe l  moet  komen.  Het  col legebe le id in  de verschi l lende 
s tukken is  dat  burgerpart ic ipat ie  van be lang i s .  Daar  i s  GroenLinks het  zeer  mee eens .  Nu 
wordt  echter  van de raad een bevest ig ing op een door het  co l lege  gedaan voorste l  gevraagd.  
Het  nemen van een bes l i ss ing langs deze weg is  een totaa l  verkeerde benader ing.  GroenLinks  
werkt  n iet  mee aan een referendum dat  s lechts  gaat  over  de  k leur  van de  bankjes  op het  
Raadhuisple in .  GroenLinks  s teunt  het  raadsvoorste l  n iet .   
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, vraagt  wat  het  huid ige  col lege  heeft  aangetroffen?  Zoals  
in  het  s tuk s taat  over  het  KAW en daarna D&P onderzoek heeft  de  project le ider  meld ing 
gemaakt  in  de  s tuurgroep,  daar  i s  kennis  van genomen,  maar  z i jn  de c i j fers  van D&P niet  
nader  geana lyseerd .  Is  dat  ju is t?  In  deze fase  van de bes lu i tvorming was  het  n ie t  nodig  en 
n ie t  opportuun.  Wat  wordt  daarmee bedoeld? De ui tkomst  van de aanbested ing zou we l  
eenduid ig  du ide l i jk  maken wat  de werke l i jk  te  rea l i seren opbrengsten waren.  Ook daarvan de  
vraag ,  hoe moet  deze u i t spraak worden gez ien in  het  perspect ie f  van 10 februar i  2010 tot  nu? 
Ten aanzien van de inhoud van het  s tuk.  In de commiss ievergader ing i s  h ier  u i tvoer ig  over  
gesproken.  Op een aanta l  punten i s  gezegd hoe  h ier  in de toekomst  mee om te  gaan.  Het  
be langr i jkste  punt  voor de VVD is  het  begr ip creat iv i te i t .  B i j  de  ontwikke l ing van de punten 
d ie  nu voor l iggen dient  n iet  eenduidig  vanui t  één project le ider  een aanbod ger icht  ie t s  doen.  
Wie  neemt de reg ie  nu in handen,  i s  dat  de  gemeente  ze l f?  Dat  z i jn  zaken waar  in a l le  
openhe id over  gesproken moet  worden.  Het  co l lege  d ient  z ich daar ,  he tz i j  met  externe ,  hetz i j  
met  e igen expert i se ,  goed op voor te  bere iden.  Zeker  in deze per iode .  Er  z i jn we l  dege l i jk  
projecten d ie  worden ontwikke ld .  Dan zoekt  dus iedereen d ie  projecten op d ie  in pr inc ipe 
betekenisvol  z i jn .  Waarvan een stuk meerwaarde  u i tgaat ,  d ie  wat  u i t s t ra len.  Daar  zou de 
dorpskom van Haren wel  eens  hee l  goed b i j  kunnen horen.  Er wordt  een nieuw gemeentehuis  
gebouwd.  Ook daarvan heeft  de  VVD voorgeste ld  daar  eens creat ief  naar  te  k i jken.  Verkoop 
dat  gebouw aan een be legger  en huur  het  terug .  Misschien is  dat  een mogel i jkhe id .  Dat  soort  
zaken wi l  de VVD graag  op tafe l  leggen en daar  zou het  col lege  mee aan de gang moeten 
gaan.  Over  de burgers  i s  a l  u i tgebre id gesproken.  Er  i s  gesproken over  een par t ic ipat ienota ,  
een part ic ipat ie ladder  en over  inspraak.  Dat  z ie t  de  VVD met  vertrouwen tegemoet .  
De VVD denkt  dat  goed moet  worden nagedacht  over  de  d iscuss ie  over  de 
terugverdiencapac i te i t  van het  p lan.  Er  kunnen mooie  s taat jes  worden gemaakt  met  bedragen.   
Iedereen kan een adv ies  u i tbrengen.  In het  s tuk  wordt  gezegd dat  Boe lens  en Jorr i t sma wat  
hoger  en VosHoving markreferent  was enzovoort .  De grondslag  moet  daarb i j  in  het  volgende 
l iggen.  
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In de eerste  p laats  wat  de vraag  van de woningmarkt  in Haren is  en hoe  kan daar  zo goed 
mogel i jk  z icht  op worden gekregen?  En hoe kan een goede menging met  winke lfunct ies  en 
andere  zaken worden verkregen.  Tot  s lot  betrek iedereen b i j  de  bouw,  la ten wi j  gezamenl i jk  
in  een open p lanproces h iermee aan de gang gaan.  
 
De voorzit ter  ste l t  voor de  vergader ing kort  te  schorsen.  
s cho r s ing  
De heer  Berends ,  namens de  Chr is tenUnie ,  heeft  een ordevoors te l .  Er  z i jn  u i t spraken gedaan 
in  de raad  en vragen geste ld d ie  r icht ing waarhe idsv ind ing gaan.  Wat  er  i s  nu echt  gebeurd en 
wat  is  er  voorgeva l len en wat  n ie t?  Er  hangt  ook nog ie ts  boven de markt ,  dat  i s  namel i jk  een 
mot ie  om een onderzoek te  gaan star ten.  Het  zou hee l  b i jzonder  z i jn om hier  a l le r le i  vragen 
d ie  de  waarhe idsv ind ing raken,  door  het  co l lege  te  la ten beantwoorden en dan in  volgende,  
a l s  de  mot ie  d ie  door een meerderheid van de  raad  is  voorbere id wordt  aangenomen,  
onderzoek aan waarhe idsv ind ing te  doen.  De heer  Berends  s te l t  voor  om eerst  over  d ie  mot ie  
te  gaan spreken en of  er  een onderzoek komt en zo ja ,  de waarhe idsv indende vragen la ten 
l iggen voor het  onderzoek en na  het  raadsonderzoek gaan spreken over  wat  er  nu werke l i jk  
gebeurd is .   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, v indt  dat  een onmoge l i jk  e is .  Er  i s  we l i swaar  een mot ie  
voor  een raadsenquête  voorbere id ,  maar  er  z i jn  eerst  nog vragen geste ld ,  de  moge l i jkheid  i s  
ook dat  de mot ie  n iet  wordt  inged iend.  In het  l icht  van de democrat ie  d ienen eerst  de vragen 
te  worden beantwoord en in  tweede instant ie  bes l i s t  de  raad ze lf  of  h i j  a lsnog een 
raadsenquête  wi l .   
 
De heer  Berends  zegt  dat  b i j  een raadsonderzoek of  – enquête ,  a fhanke l i jk  van de  zwaarte  
van het  onderzoek,  n iet  a l leen de  raad een ro l  spee l t .  In de  betreffende  mot ie ,  ze l fs  in  een 
z insnede wordt  er  bewust  op gestuurd dat  bet ref fende wethouders  geen onderdee l  u i t  mogen 
maken van zo ’n commiss ie .  Let ter l i jk  s taat  er  dat  leden,  en dat  z i jn leden van de raad ,  onder  
ede gehoord worden.  Met  andere  worden,  de  mot ie  i s  er  op ger icht  om a l leen leden van de 
raad te  horen.  Dat  i s  n iet  passend b i j  zo’n onderzoek.  Ook ambtenaren zouden daarop 
bevraagd kunnen worden.   
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  de heer  Berends refereer t  aan een mot ie  d ie  in  de  raad i s  
rondgestuurd v ia  de emai l  d ie  het  tot  vanmiddag 12.00 uur  deed en daarna n iet  meer ,  
daarvoor  excuses  over igens .  Het  i s  een oproep van de  heer  Berends om hier  n iet  eerst  aan 
waarhe idsvinding te  doen en dat  nog een keer  over  te  doen.  De aangekondigde ind ieners  van 
de mot ie  wi l len echter  graag de  beantwoord ing van het  co l lege afwachten,  om daarmee mede 
daarvan af  te  la ten hangen of  z i j  de  mot ie  wi l len ind ienen.   
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  i s  b l i j  dat  er  een rede l i jk  draagvlak  i s  voor het  voorste l .   
In  antwoord op de vraag of  er  eerder  behoefte  was aan een second opin ion.  De project le ider  
ze l f  heeft  opdracht  gegeven voor  de second opin ion,  n iet  de s tuurgroep en n iet  het  co l lege .  
Die project le ider  begon op dat  moment net  a ls  pro ject le ider ,  daarvoor was iemand anders  
project le ider .  Na de bes loten vergader ing van ju l i  i s  gezegd te  wi l len weten wat  er  rondom de 
br ief  van D&P is  gebeurd.  Het  col lege  heeft  gemeend daarvoor a l le  bet rokken part i jen te  
benaderen,  KAW, D&P, de  betrokken ambtenaren en de betrokken oud- wethouders .  Met  de 
heer  Berends i s  contact  geweest .  De heer  Niezen i s  gebe ld ,  maar  h i j  was op dat  moment op 
vakant ie .  Op het  verzoek om een afspraak te  maken antwoordde de  heer  Niezen la ter  dat  h i j  
geen z in en t i jd  had om met  de wethouder  te  praten.  Een aanta l  dagen la ter  heef t  wethouder  
Pek de heer  Niezen nogmaals  gebe ld .  De react ie  van de heer  Niezen was dat  h i j  daar  geen 
commentaar  op wi lde geven.  Na doorvragen antwoordde de heer  Niezen,  dat  a ls  h i j  a l s  weet  
had gehad van de  br ief ,  deze geen indruk op hem had gemaakt .  Daar  b leef  het  b i j .  Het  i s  n iet  
ge lukt  om een afspraak met  de heer  Niezen te  maken om het  h ier  u i tgebre id over  te  hebben.  
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Dat had het  co l lege we l  gewi ld en dat  i s  ook met  de  heer  Berends gedaan.  Ten aanzien van de 
overdracht  van het  doss ier .  B i j  z i jn aantreden heeft  wethouder  Pek aan de heer  Niezen 
gevraagd of  h i j  een overdrachtsdoss ier  wi lde maken.  Dat  wi lde de  heer  Niezen niet .  Toen 
heeft  wethouder  Pek de heer  Niezen gevraagd of er  bestuur l i jke  overdracht  kon plaatsv inden.  
Dat  wi lde hi j  ook n ie t ,  op één ui tzonder ing na ,  het  projec t  Meerweg.  Daar  i s  ze l fs  een aanta l  
uren over  gesproken,  in aanwezighe id van de project le ider .  Over  a l le  andere  projec ten wi lde 
de heer  Niezen n iet  met  de wethouder  praten.  Er  heef t  dus  geen bestuur l i jke  overdracht  over  
het  Haderaple in  p laatsgevonden.   
De aanbested ing is  wel  besproken in  het  co l lege ,  maar  er  i s  geen expl ic ie t  bes lu i t  over  
genomen door het  co l lege .  Achteraf  gez ien was het  beter  geweest  dat  het  co l lege toen het  
bes lu i t  had genomen om de aanbesteding aan te  houden en de raad te  informeren.  Dat  i s  n iet  
gebeurd,  er  i s  a l leen in a lgemene termen over  gesproken.   
 
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, zegt  dat  in  de  s tukken op bladz i jde  2 s taat :  “Het  co l l e g e  
o o rde e l d e  h e t  daarop  n i e t  i n  o ve r s t emming  me t  d e  po l i t i eke  e th i ek  om de  b e s l i s s ing  van  29 jun i  2009 
onomkee rbaar  t e  maken door  h e t  s ta r t en  ( en  a f r onden )  van  de  aanbe s t ed ing spro c edur e .  Deze  b e s l i s s ing  
b e t ekende ,  da t  aan h e t  c o l l e g e  g e en  voo r s t e l  me e r  o v e r  d e  bouwenve l oppe  in c l us i e f  d e  f inan c i ë l e  
kant t eken ing  van  h e t  Draa i j e r&Partne r s  i s  aang eboden” .  De woorden bes l i s s ing  en oordee l  worden 
in één z in genoemd.  Een oordee l  van een col lege ,  waarna  z i j  een handel ing verr ichten,  in d i t  
geval  een bes l i ss ing,  s taat  toch ge l i jk  aan het  nemen van een bes l i ss ing?  En een bes l i ss ing 
hoort  dan toch met  de raad  gedee ld te  worden? 
 
Wethouder Pek  antwoordt  dat  wat  mevrouw S loot  zegt  k lopt ,  maar  het  werkt  a ls  volgt .  Een 
s tuurgroep bere idt  een bes lu i t  voor .  Dat  bes lu it  wordt  voorgeste ld  aan het  col lege en dan kan 
het  co l lege  een off ic iee l  bes lu i t  nemen en dat  bes lu i t  komt op de bes lu i ten l i j s t .  Omdat  er  
geen voors te l  i s  gedaan voor een bes lu i t  vanui t  de s tuurgroep naar  het  co l lege ,  kon er  geen 
bes lu i t  genomen worden door het  col lege .  Er i s  we l  over  gesproken,  maar ,  geen off ic iee l  
bes lu i t  genomen.  Er is  dus en geen voorste l  naar  het  co l lege  gegaan om het  aan te  houden en 
er  i s  geen bes lu i t  genomen.  Mevrouw Sloot  in terrumpeert  en toch is  het  aangehouden.  
Wethouder Pek bevest ig t  dat  het  toch is  aangehouden.  Daarom zegt  het  co l lege dat  het  
achteraf  gezien beter  was  geweest  a ls  er  een concreet  voorste l  aan het  co l lege  was gedaan.  
Dat  het  co l lege  een concreet  bes lu i t  had  genomen en vervolgens  de raad daarover  ook 
daadwerke l i jk  was ge ïnformeerd.  Achteraf  was  dat  beter  geweest ,  a l leen dat  is  toen n iet  
gebeurd.  De toez ichthouder  kon n iet  voor 15 ju l i  worden ge ïnformeerd.  Het  co l lege wist  nog 
n iet  hoe z i j  de  informat ie  moest  du iden.  In de begrot ing  d ie  de raad  a l  heeft  toegestuurd 
gekregen,  z i jn  h ier  andere  c i j fers  over  opgenomen op bas is  van inz ichten d ie  het  co l lege  nu 
heef t .  Begin ju l i  kreeg het  co l lege de br ie f  van D&P onder  ogen.  Toen heeft  z i j  gemeend 
d irect  daar  met  de raad  over  te  praten.  Met  de raad is  a fgesproken dat  exact  du ide l i jk  moest  
z i jn  wat  er  met  deze c i j fers  gedaan moest  worden.  In eerste  instant ie  b leek ook dat  KAW en 
D&P met andere  u i tgangspunten hadden gerekend.  Uite inde l i jk  was er  nog steeds een groot  
gat ,  maar  nie t  zo groot  a l s  dat  aanvanke l i jk  was .  Toen het  col lege dus nog niet  exact  wis t  hoe 
z i j  de  br ie f  moest  duiden,  kon z i j  n ie t  naar  de  toez ichthouder .  Dat  wordt  nu pas  b i j  de  
begrot ing gedaan.   
Mevrouw Sloot  interrumpeer t .  Haar  vraag was wat  in  zo’n geva l  gebruike l i jk  i s .  Is  het  
gebruike l i jk  dat  er  op het  moment  dat  er  een LOR-verk lar ing i s  getekend en je  komt achteraf  
achter  fe i ten d ie  een ander  beeld  kunnen geven.  Is  het  dan,  ondanks dat  het  nog n iet  
he lemaal  te  duiden i s ,  gebruike l i jk  om naar  de toez ichthouder  te  gaan om te  melden dat  er  
een verander ing aan komt? Of is  dat  n iet  gebruike l i jk?  Hoe werkt  dat  proceduree l?  
Wethouder Pek  zegt  dat  het  col lege ,  toen z i j  de  informat ie  kreeg ,  nadat  z i j  dat  met  de raad  
heeft  gedee ld ,  zo sne l  moge l i jk  heeft  geprobeerd  daar  inz icht  in  te  kr i jgen.  Dat  i s  ook zo sne l  
mogel i jk  naar  de  raad gebracht .  Het  zou a l t i jd  ná  15 ju l i  p laatsgevonden hebben.  Het  was  
onmogel i jk  om de jaarrekening nog aan te  passen.  Mevrouw Sloot  interrumpeert .  
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Het  g ing om de toezichthouder  aan te  geven dat  de jaarrekening was vastgeste ld ,  maar  er  nu 
een nieuwe s i tuat ie  i s ,  dus  er  i s  een verkeerd getekende LOR. Is  dan gebruike l i jk  om ze op de  
hoogte  te  s te l len dat  ze  verkeerde  informat ie  hebben gekregen.  Dus dat  er  in  de toekomst  
we l l icht  andere  informat ie  komt.  Het  co l lege  komt hier  in  tweede termi jn op terug .  
 
Wethouder Pek  zegt  in antwoord op het  advies  van de  Chr is tenUnie om meerder  var ianten 
u i t  te  gaan werken,  dat  het  co l lege  voor  een andere  l i jn  k ies t .  Het  co l lege  k iest  nu voor  
var iant  1a ,  waar  het  meeste  draagvlak voor i s .  Dat  wordt  a l s  kader  geste ld  en b innen dat  
kader  wordt  aan de s lag  gegaan met  burgerpart ic ipat ie .  Als  het  col lege nu weer  a l ler le i  
var ianten zou bedenken dan onts taat  er  te  vee l  ver t rag ing.  Dat  is  onwense l i jk .  Het  col lege  wi l  
doorpakken met  de var iant  waarvan bekend is  dat  er  het  meeste  draagvlak in de samenlev ing  
voor  i s .  Over  de compensat ie  soc ia le  woningbouw volgt  een amendement .  Dat  i s  in l i jn  met  
hoe het  co l lege  er  tegenaan ki jkt .  Het  col lege wi l  het  graag per  projec t  rege len.  Dat  kan 
betekenen dat  bi j  he t  ene project  meer  soc ia le  woningbouw wordt  gerea l i seerd en b i j  het  
andere  wat  minder .  Uitgangspunt  b l i jven de percentages  10% bi j  n ieuwbouw en 30% bi j  
inbre id ing  op macroniveau.  Dat  kan dus per  project  verschi l len.  B i j  d i t  pro ject  za l  het  
minder  z i jn ,  b i j  een ander  project ,  b i jvoorbee ld Dee lgebied 5 ,6  Haren-Noord,  wat  meer .  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  zegt  dat  het  er  om gaat  daar  waar  het  n iet  lukt  
om het  30% soc ia le  woningbouw te  rea l i seren,  het  dan gecompenseerd  wordt  met  een 
s tort ing in het  fonds Socia le  Woningbouw.  Dat  fonds is  leeg ,  want  de raad heeft  bes loten  
€  200 .000, -  voor  Borgheerdt  te  besteden en € 80.000,00 te  reserveren voor  ‘Van Spoor  tot  
Steeg ’ .  De vraag  was of  deze rege l  ook voor  d i t  dee l  ge ldt .  In  2009 i s  gezegd dat  €  
500.000,00 gevonden moest  worden in  het  tota le  project ,  n ieuwbouw gemeentehuis  en 
ontwikke l ing Haderaple in .  Die  €  500.000,00 vond de raad hee l  be langr i jk .  De Chr is tenUnie  
hecht  eraan dat  er  in  e lk  geva l  ie t s  gebeurd met  het  fonds Socia le  Woningbouw.  Het  col lege  
s te l t  het  ook voor om het  te  la ten s taan.  De wethouder  zegt  nu daar  anders  mee om te  gaan,  
maar  punt  4 van het  raadsvoors te l  s taa t  nog overe ind wat  het  co l lege bet reft .  
 
Wethouder Pek  s te l t  dat  voor ,  omdat  dat  in  juni  2009 ook is  voorgeste ld en op d i t  punt  i s  
het  voorgeste lde  bes lu i t  n ie t  i s  aangepast .  Als  e r  een mot ie  en amendement op d i t  punt  komt,  
za l  het  col lege  ook aangeven wat  haar  s tandpunt  op dat  gebied i s .   
In  antwoord op de vraag of  het  log isch was geweest  om de  informat ie ,  het  rapport  D&P, te  
de len met  de accountant .  Het  col lege heeft  toen z i j  de  informat ie  ontv ing,  vr i jwe l  d irec t  de 
raad daarover  ge ïnformeerd.  De wethouder  Financiën gaf  aan dat  h i j  n ie t  op de hoogte  was  
van de  inhoud van het  rapport .  Dat  i s  wat  de  heer  Berends heeft  gezegd.  De LOR is  naar  eer  
en geweten ondertekend,  omdat  de  heer  Berends  n ie t  op de hoogte  was  van de inhoud van d i t  
rapport .  Op de vraag waarop de ambte l i jke  twi j fe l s  gebaseerd z i jn ,  antwoordt  de  wethouder  
dat  het  rapport  van Boelens en Jorr i tsma in  2008 i s  u i tgebracht .  Dat  rapport  gaat  u i t  van 
toptop segment .  Het  gaat  u i t  van hoogt i jdagen en niet  van cr is i s .  Dat  rapport  i s  door  een 
beëd igd make laar  inged iend.  Dat  rapport  heeft  a ls  bas is  gediend voor  de  bes lu i tvorming.  
Toen brak de cr is i s  aan.  Met  name de appartementenmarkt  s tort te  f l ink in .  Op een gegeven 
moment z i jn  er  twi j fe ls  over  gekomen.  Daarom heeft  de  project le ider  d ie  het  projec t  
overgedragen kreeg een second opinion aangevraagd.  Het  co l lege  denkt  we l  dat  het  grootste  
verschi l  tussen het  rapport  KAW en de grondexplo i tat ie  d ie  nu wordt  voorgeste ld ,  wordt  
veroorzaakt  door de f inanc ië le  cr i s i s .  Dat  komt omdat  de  dr ie  rapporten die  e r  nu l iggen 
goed geanalyseerd z i jn.  Dan moet  geconstateerd  worden dat  VosHoving en D&P rekening 
houden met  de cr is is  en Boe lens en Jorr i t sma dat  n iet  gedaan heeft .  
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De heer  Valkema ,  namens het  CDA, heeft  daar  een ander  t i jdsbee ld b i j .  Het  rapport  van 
Boelens en Jorr i t sma i s  u i t  het  na jaar  2008 en inderdaad topsegment  met  toppr i jzen.  Daar  
heef t  de raad in juni  2009 een bes lu i t  opgenomen.  Terwi j l  de cr is i s  toen a l  lang aan de gang 
was .  Het  eers te  wat  onderui t  g ing in de woningmarkt ,  waren de appartementen en dan a ls  
a l lereerste  het  topsegment  met  de  hoogste  pr i jzen.  De vraag i s  nu hoe het  kan dat  de raad  in  
juni  een bes lu i t  neemt voor het  topsegment  tegen de  a l lerhoogste  pr i jzen,  terwi j l  rondom 
Haren de  cr is i s  in a l le  hevighe id is  losgebarsten.  In  het  raadsvoorste l  s taa t  dat  er  voldoende 
kr i t i sch vermogen i s  in  de ambte l i jke  organisa t ie  om een oordee l  te  hebben over  
grondexplo i tat ie  d ie  door  derden wordt  aangere ikt .  En om d ie  e igenstandig  te  kunnen 
beoorde len.  Die  beoorde l ing heef t  p laatsgevonden,  hoe is  dat  proces gegaan? Wethouder 
Pek  begr i jpt  de  vraag ,  maar  kan daar  geen antwoord op geven.  Het  co l lege  kan a l leen b i j  de 
fe i ten b l i jven zoa ls  zo ju is t  weergegeven.  Anders  wordt  het  speculeren en dat  wi l  de  
wethouder  l iever  n ie t .  Er  l iggen dr ie  rapporten,  waarvan de ene u i tgaat  van hoogt i jdagen en 
twee u i tgaan van een cr is i s  en dat  het  daarom nu tot  een actua l isat ie  van de grondexplo i tat ie  
komt.   
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, vraagt  of  de wethouder  bedoel t  dat  de  kosten en 
opbrengsten op dat  moment naar  e lkaar  z i jn toegerekend? De per iode november  2008 en het  
bes lu i t  van juni  2009.  Er i s  een bepaa lde  opbrengstenraming geweest  en een bepaa lde 
kostenraming.  De vraag i s  wie  naar  wie  is  toegerekend? Of z i jn  ze  onafhanke l i jk  van e lkaar  
opgeste ld  en komen ze a ls  zodanig  op natuur l i jke  wi jze  op nul  u i t ?  Wethouder Pek  zegt  dat  
het  co l lege  heeft  geconstateerd  dat  er  op een zu ivere  manier  opdracht  i s  gegeven aan KAW. 
Dat  KAW op een zuivere  manier  opdracht  heeft  gegeven aan Boe lens en Jorr i tsma.  Nergens 
in  dat  proces  i s  KAW of Boe lens  en Jorr i t sma gemanipuleerd .   
Op de vraag wanneer  het  col lege  op de hoogte  was .  Op 29 juni  heeft  de project le ider  een 
adv ies  u i tgebracht  aan het  co l lege .  De stukken worden a l t i jd  een week voorafgaand aan de  
co l legebehande l ing  aange leverd op dinsdag.  Het  secretar iaat  kopieer t  en verspre idt  de 
s tukken.  Op vr i jdag 2 ju l i  heef t  het  co l lege de  s tukken ge lezen.  Vervolgens heeft  het  co l lege 
op d insdag 6  ju l i  het  rapport  van D&P behandeld .  Toen is  gezegd geen bes lu i t  te  nemen,  
maar  het  aan te  houden en eerst  de raad te  informeren.  De heer  Valkema  heeft  in  de 
achter l iggende stukken een z insnede ge lezen over  juni  2010 waar in expl ic iet  KAW en D&P 
genoemd.  De wethouder  zegt  dat  het  s tuk op 29 juni  aangere ikt  i s  aan het  co l lege .  Dat  
betekent  toch dat  het  voor 29 juni  b i j  de  wethouder  bekend moet  z i jn geweest?  Wethouder 
Pek  antwoordt  dat  a l le  s tukken d ie  op 6 ju l i  behandeld  moeten worden,  moeten voor 29 juni  
worden aange leverd.  De stukken komen op d ie  dag vóór 17 .00 uur  b i j  het  secretar iaat ,  
worden gekopieerd en komen in de  postvakjes .  Het  col lege moet  vervolgens de s tukken vóór  
vr i jdag  tekenen.  Als  voor  conform wordt  getekend,  v indt  geen behande l ing in het  co l lege  
p laa ts .  Het  i s  ook mogel i jk  om stukken op ‘bespreken’  te  zet ten.  Dit  s tuk i s  door  a l le  leden 
op bespreken gezet ,  dus  om de  d insdag erop over  d i t  s tuk te  gaan praten .  Mevrouw Sloot ,  
namens GVH, vraagt  hoe het  moge l i jk  i s  in het  l i cht  van de  verk lar ing  van de  heer  Niezen,  
dat  het  co l lege  in  februar i  bes lu i t  dat  het  n iet  opportuun is  om de raad in  te  l ichten en het  
co l lege  in ju l i  bes lu i t  dat  het  zo urgent  i s  dat  de  raad inge l icht  moet  worden? Wethouder 
Pek  antwoordt  dat  de  br ief  van D&P in ju l i  voor het  eerst  door het  co l lege  werd  behandeld .  
Die i s  op 10 februar i  b innengekomen bi j  de project le ider  en op 6 ju l i  in  het  co l lege 
behandeld  en niet  eerder .  Toen het  co l lege d ie  br ie f  zag i s  door het  vol ta l l ige  col lege 
geconc ludeerd  dat  de raad  d irect  ge ïnformeerd moest  worden.  
In antwoord op de vraag van het  CDA of het  col lege  gr ip heef t  op d i t  soort  projecten .  Het  
col lege  kan geen 100% garant ie  geven,  maar  heeft  de  indruk dat  z i j  h ier  absoluut  gr ip op 
heeft .  Er  i s  een goede  projectorganisat ie  en een goede s tructuur .  Het  co l lege  geeft  een aanta l  
projecten extra  aandacht  en d i t  project  i s  daar  een van.  Er i s  een voorste l  gemaakt  dat  in 
s temming wordt  gebracht .  Het  col lege heeft  e r  vert rouwen in dat  haar  voorste l  e r toe le idt  dat  
er  een u i t s tekende invul l ing komt van het  Hadera/Raadhuisple in .  Het  co l lege  heeft  nu de 
indruk dat  het  project  goed in de  gr ip  is .   
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Een mi l joen extra  voor het  p le in .  Daar  wordt  nu  geen ge ld  voor  gereserveerd .  Wel  is  gezegd 
d ie  in  de  schetsen mee te  nemen,  maar  de ru imte daarvoor moet  nog gevonden worden.  De 
kosten z i jn nog n ie t  bekend,  dat  za l  ook van de schetsen van het  p le in afhangen.  F inanc iee l  
gez ien z i jn  geen kosten in  het  voors te l  meegenomen.  Mevrouw Van Duinen ,  namens 
GroenLinks ,  merkt  op dat  het  co l lege  in de begrot ing heef t  aangegeven dat  het  waarschi jn l i jk  
een mi l joen gaat  kosten.  Wethouder Pek  antwoordt  dat  dat  ju i s t  i s ,  maar  daar  i s  in de 
begrot ing nog geen ru imte  voor  gevonden.  Als  ervoor wordt  gekozen om het  p le in inderdaad 
aan te  pakken,  en dat  za l  op een gegeven moment moeten gebeuren,  dan moet  daar  separaat  
ru imte voor  in  de  begrot ing worden gevonden.  Op de vraag in  we lke  mate  invul l ing wordt  
gegeven aan burgerpart ic ipat ie  antwoordt  de  wethouder  dat  het  co l lege  het  b i j  e lk project  van 
be lang v indt  dat  van tevoren hee l  duide l i jk  wordt  aangegeven wat  de kaders  z i jn .  Wat het  
co l lege bet ref t  i s  het  kader  h ier  var iant  1a .  B innen het  contour 1a word en burgers  betrokken 
en schetsen voorge legd.  Daarbinnen maximale  part ic ipat ie  i s  het  s tandpunt van het  co l lege .  
In  antwoord op de vraag of  het  rapport  van D&P nader  geanalyseerd i s  zegt  de  wethouder  
dat  het  rapport  in februar i  in  de s tuurgroep is  gebracht  en daar  kennis  van i s  genomen.  Toen 
het  co l lege  het  rapport  in  ju l i  onder  ogen kreeg ,  heeft  z i j  het  eers t  met  de raad  gedee ld en 
daarna geana lyseerd en verge leken met  het  rapport  van K&W. De suggest ies  van de VVD, 
over  het  creat ief  aanbesteden,  lease  back e tc . ,  worden meegenomen.  Hoe prec ies  wordt  
aanbesteed,  of  daar  een ontwikke laar  b i j  word gezocht  of  ze lf  ontwikke ld ,  d ie  vragen worden 
la ter  geste ld .  Het  l i jkt  het  co l lege  onverstandig daar  nu a l  overhaast  een bes lu i t  over  te  
nemen.   
 
Tweede  t e rmi jn  
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA wi l  samen met  D66 een mot ie  ind ienen over  soc ia le  
woningbouw.  Het  i s  van be lang dat  het  Haderaple in  zo goed mogel i jk  en zo sne l  mogel i jk  
vooruit  gaat .  1 ,7 mi l joen lagere  opbrengst  is  een groot  bedrag voor Haren.  Het  is  ook van 
be lang dat  er  soc ia le  woningbouw komt.  PvdA en D66 voe len niet  zoveel  voor een fonds dat  
gevuld  wordt  zonder  dat  daarvoor echt  woningen worden gebouwd in de soc ia le  koop – en 
huursector .  Met  deze  mot ie  wordt  het  col lege opgedragen om kwant i tat ieve gegevens  op te  
geven van het  aanta l  woningen dat  er  nu is  en vaart  te  maken met soc ia le  woningbouw. Het  
co l lege kan beter  voortvarend aan de s lag  gaan met  het  bouwen van woningen,  dan het  ge ld 
in  een fonds te  s toppen dat  de eerste  jaren niet  wordt  gebruikt .  
Mot ie  1 ,  Soc ia le  Woningbouw:  draagt  het  co l lege op met  nadere  kwant i ta t ieve gegeven te  
komen van de aanta len soc ia le  woningen,  in koop – en huursector ,  v ia  een nulmet ing  met  a ls  
pe i ldatum 1 januar i  2010.  Draagt  het  co l lege  op te  zorgen dat  de  rea l i sat ie  van aanta l len 
soc ia le  woningen zodanig  i s  dat  het  tota le  aanta l  woningen minstens ge l i jk  b l i j f t  aan het  
aanta l  op de pe i ldatum 1 januar i  2010.  Draagt  het  co l lege  op te  komen met  een plan van 
aanpak om het  Woonplan in 2011 te  her i jken en voldoende soc ia le  woningbouw te  rea l i seren.  
inged iend namens de PvdA en D66.  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, vraagt  of  b i j  de  afs temming over  het  aanta l  woningen 
dat  a l s  u i tgangspunt  te l t ,  de  b i jgeste lde Regiovis ie  woningmarktgegevens in  meegenomen 
worden.  Het  op pe i l  houden van het  soc ia le  woningen ten opzichte  van de pe i ldatum 1 
januar i  2010,  betekent  dat  dat  de verkoop van soc ia le  huurwoningen,  a ls  dat  gewenst  i s ,  
wordt  gez ien a l s  vervang ing door n ieuwe door  toevoeging  aan de  voorraad.  Of a ls  een 
corporat ie  een woning aan de  z i t tende bewoner verkoopt  dat  mee te  nemen a ls  leuke 
aanvul l ing  voor  de  onderkant  van de koopmarkt?  De heer  Sprenger  zegt  dat  het  e r  omgaat  
dat  de  raad nu geen z icht  heef t  op wat  Woonborg of  andere  organisat ies  wi l  of  gaat  verkopen 
of  bouwen.  De heer  Terpstra  v indt  dat  op z ichze l f  wel  goed,  maar  dacht  dat  h ier  ook be le id  
in  werd gevoegd,  terwi j l  het  om c i j fers  g ing .  
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De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  legt  u i t  dat  het  fonds  Soc ia le  Woningbouw 
bestaat  en niet  voor n iets  i s  gevuld .  Het  fe i t  i s  dat  Woonborg,  zoa ls  z i j  zegt ,  het  convenant  
n iet  kan u i tvoeren.  Er l ig t  een u i tdag ing om a lsnog een invul l ing te  v inden,  b i jvoorbee ld in 
Haren-Noord,  om andere woningcorporat ies  te  v inden die  meewi l len doen.  Het  fonds Socia le  
Woningbouw is  ooit  ingeste ld om ju is t  dat  soort  zaken te  s t imuleren .  Door daar  mee te  
s toppen,  zou de gemeente  meer  achterstand kunnen kr i jgen.  Daarom is  de  Chr is tenUnie  geen 
voorstander  van het  s toppen met  het  vu l len van het  fonds Socia le  Woningbouw.  De 
Chr is tenUnie za l  daarom vasthouden aan het  co l legevoors te l ,  punt  4 ,  om d ie  € 500.000,00 
boven tafe l  te  kr i jgen.  De Chr is tenUnie  hecht  er  aan voort  te  gaan met  het  be le id ,  en overa l  
waar  het  n iet  gerea l i seerd wordt ,  €  17 .000,00 per  n iet -gerea l i seerde soc ia le  woning,  toe te  
voegen aan het  fonds .  Door de wethouder  i s  gesproken over  de percept ies  van b i jvoorbee ld 
Boe lens-Jorr i t sma,  D&P en VosHoving,  dat  er  verschi l lend wordt  ingeschat  wat  de 
opbrengstcapac i te i t  i s .  Boe lens-Jorr i tsma i s  misschien u i tgegaan van een toptop locat ie .  De 
heer  Berends  benadrukt  echter  dat  Haren,  ook h ier  in  de provinc ie  en reg io ,  een unieke 
pos i t ie  inneemt .  Haren is  in  s taat  in  het  topsegment te  bouwen,  ook a ls  de markt  daarvoor 
e lders  in  de reg io misschien is  ingezakt .  De heer  Berends ge looft  n iet  dat  dat  n iet  meer  
rea l i seerbaar  i s  en dat  Haren daar in drast i sch terugmoet .  De heer  Berends b l i j f t  p le i ten voor 
meer  var ianten en ook om f inanciee l  d ie  keuze goed te  kunnen maken.  Elke var iant  heeft  z i jn  
e igen opbrengstwaarde .  Dan i s  het  ook goed om inz ichte l i jk  te  hebben wat  het  verschi l  i s .  
dan maak je  n iet  a l leen een bee ldkeuze ,  maar  ook een f inancië le  keuze.   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  de  p i jn n iet  in de verdiencapac i te i t  van het  
Haderaple in z i t .  De fout  i s ,  in  de be lev ing van het  CDA, gemaakt  door a l ler le i  kosten bui ten 
de ca lcu la t ies  te  houden.  Achteraf  wordt  de raad geconfronteerd met  posten a ls  renovat ie ,  de  
boekwaarde van het  oude gebouw,  inventar i s ,  mar  ook het  rentever l ies  op het  komplan,  een 
aggregaat  en la tere  rea l i sa t ie  van het  Haderaple in .  Al lemaal  extra  kosten d ie  nooi t  z i jn  
meegenomen bi j  het  wegen van de bes lu i tvorming n ieuwbouw of  verbouw.  Het  co l lege  heeft  
z ich nooit  wi l len vast leggen op het  bruto te  verd ienen bedrag .  Ook niet  toen het  CDA daar  
in  augustus  2008 naar  vroeg .  Voor het  co l lege  gold a l s  en ig  u i tgangspunt  de  mot ie  van ju l i  
2006.  Een net to  las t  van het  n ieuwe gemeentehuis  van 6 mi l joen.  Dat  het  CDA opmerkte  om 
netto voldoende dekking voor het  raadhuis  over  te  houden,  bruto een fors  hoger  bedrag 
verd iend zou moeten worden,  komt he laas  nu u i t .  Bestuur l i jk  of  ambte l i jk  z i jn  wi j  n iet  in  
s taat  geweest  om voldoende kr i t i sch te  k i jken naar  de  c i j fers  d ie  in juni  2009 z i jn aangere ikt ,  
maar  ook naar  a l le  c i j fers  in  tota l i te i t ,  dat  za l  de raad z ichze lf  moeten aantrekken.  Daarom is  
het  CDA een voorstander  van het  inste l len van een rekenkameronderzoek.  
Mot ie  2 ,  Rekenkameronderzoek:  de  rekenkamer te  vragen onderzoek te  doen naar  het  
bes lu i tvormingstra ject  van n ieuwbouw gemeentehuis  inc lus ief  de  totstandkoming van de 
grondexplo i tat ies  in de per iode 2006 t/m 2010 en daarbi j  a l le  fe i ten (gebruikt  en ongebruikt )  
te  beoorde len tegen het  cr i ter ium van een zorgvuld ig  ( invester ingers)bes lu i t ,  ingediend door 
de fract ies  van CDA, GVH en D66 
De heer  Va lkema zegt  dat  het  pos i t ieve van het  voorste l  i s  dat  Haren van het  waanzinnige 
bouwblok dat  het  centrum dre igde  te  onts ie ren af  i s .  Terug naar  de Harense  maat  met  
grondgebonden woningen aan de Hortus laan.  Dat  was  het  oorspronkel i jke  p lan van 2006.  Dat  
was  de  inzet  en keuze van het  CDA in juni  2009 en de inzet  van het  CDA bi j  de  verk iezingen 
in  2010.  Toen heef t  het  CDA zo gekozen,  vanwege  een woonbe lev ing  voor de  mensen en 
inwoners  van Haren.  Zi j  mogen erover  meepraten .  
Amendement  A,  schrappen van de  taakste l l ing  Soc ia le  Woningbouw: bes lu i t  de 
grondexplo i ta t ie  vast  te  s te l len exc lus ie f  de  taakste l l ing  van € 500.000,00 voor  het  fonds 
Soc ia le  Woningbouw (schrappen deel  bes l i spunt  4) .  inged iend namens het  CDA, de  PvdA,  
GVH, VVD en D66.  
Dit  amendement  heeft  betrekking op de grondexplo i tat ie .  De PvdA heeft  net  een mot ie  
voorge lezen ten aanz ien van ook soc ia le  woningbouw.  De fract ies  wi l len nadrukke l i jk  het  ene 
sche iden van het  andere .   
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De heer  Va lkema zegt  dat  het  raadsvoorste l  op pag ina  5  schr i j f t  dat  het  co l lege een ext ra  
bezu in ig ingsopdracht ,  d ie  voortv loei t  u i t  het  1 ,7  mi l joen tekort  ea t  ontstaa t  op het  
Haderaple in ,  wi l  betrekken b i j  de voors te l len voor de  begrot ing 2012.  Dat  wi l  het  CDA 
nadrukke l i jk  n ie t .  Het  CDA wi l  voor de  burgers  apar t  z ichtbaar  maken op we lke  wi jze  de  
tekorten d ie  voortkomen ui t  het  debac le  Haderaple in .  Dus er  i s  een tra ject  wat  voor  de 
bezu in ig ing 2012-2015 moet  worden gedaan en er  i s  een bezuin ig ing d ie  moet  worden gedaan 
vanwege een tekor t  van 1 ,7  mi l joen.  Voor  dat  l aats te  ge ldt :  sn i jden in e igen v lees  en de extra  
las ten d ie  voortkomen u i t  de  n ieuwbouw van het  raadhuis  mogen n iet  le iden tot  
las tenverhoging voor  de burgers .  Het  vo lgende amendement :  
Amendement  C,  Dekkingsplan:  bes lu i t  de extra  afschr i jv ing n ieuwe raadhuis  (nu en in  de  
toekomst )  le idt  n iet  tot  las tenverhoging voor de  burger  (m.a .w.  sn i jden in  e igen v lees ) .  
Bes lu i t  tot  een separaat  voorste l  voor  de ext ra  las ten voortv loe iende  u i t  de hogere  
afschr i jv ings lasten n ieuw raadhuis .  inged iend namens het  CDA, GVH, en D66.  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, merkt  op dat  in  het  bes lu i t  wordt  geformuleerd dat  de 
extra  n ieuwe afschr i jv ing ,  nu en in  de  toekomst n ie t  le id t  tot  las tenverhoging voor de  burger  
(met  andere  woorden sni jden in  e igen v lees) .  Volgens de heer  Terpstra  wordt  h ier  tot  in  de  
verre  toekomst  een voorbes lag ge legd op de  begrot ing .  De heer  Terpst ra  kan z ich niet  
voorste l len dat  de ind iener  dat  op deze manier  bedoe ld .  Hoe p lez ier ig  het  ook voor burgers  
i s  dat  de gemeente  tot  het  e inde  probeert  met  e igen bezuin ig ingen iet s  te  doen.   
De heer  Valkema  begr i jpt  het  punt ,  maar  denkt  dat  de  heer  Terpstra  het  eens kan z i jn  met  
de s trekking van het  amendement .  De heer  Va lkema is  bere id  de  passage tussen haakjes  te  
schrappen a ls  d ie  tot  verwarr ing  le idt .  De heer  Va lkema s te l t  voor  nu de  mot ie  
raadsonderzoek in  te  d ienen Het  i s  voora l  van be lang om schoon schip te  maken.  Net  a ls  de  
wethouder  wi l  het  CDA naar  de  toekomst  k i jken ,  maar  de inwoners  van Haren hebben ook 
vragen en wi l len graag  antwoorden,  daarom acht  het  CDA een raadsenquête  op z i jn  p laats .  
Voor  dat  t ra ject  in te  gaan i s  het  vers tandig een vooronderzoek te  doen.  Dat  vooronderzoek 
moet  opleveren of  een raadsenquête  überhaupt  nut t ig  is ,  doet  voorste l len over  de  
onderzoeksvragen d ie  ges te ld  zouden kunnen worden en maakt  tevens een concept  
Verordening,  want  zonder  dat  kan een raadsenquête  commiss ie  n ie t  funct ioneren.   
Mot ie  3 ,  Raadsonderzoek:  draagt  z ichze lf  op een t i jde l i jke  werkgroep van raads leden in te  
s te l len.  De t i jde l i jke  werkgroep kent  een evenwicht ige  samenste l l ing  u i t  de  raad ,  waarbi j  de  
oud-wethouders  z i jn  u i tges loten .  Draagt  op een vooronderzoek te  doen of  een 
raadsonderzoek passend en z invol  i s  in de  gegeven s i tuat ie .  Een extern adviseur  te  bet rekken 
ter  ondersteuning van haar  werkzaamheden,  daarvoor een budget  vr i j  te  maken van  
€  8 .000,00 en de raad b innen twee maanden een def in i t ie f  voorste l  voor  te  leggen,  waarbi j  
onderzoeksvragen,  argumenten pro en contra  een raadsonderzoek kunnen worden opgeste ld .  
Een verordening op te  s te l len conform art ike l  155a,  l id  8  van de  Gemeentewet .  Inged iend 
namens CDA, GVH, D66 en de  VVD 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, merkt  op dat  onder  constaterende dat ,  b i j  het  eerste  
bul l i t :  “Er in f o rmat i e  van  e en  l ag e r e  opbr eng s t  Hade rap l e in  n i e t  i s  g eme ld  aan de  g emeen t e raad” .  Is  dat  
een ju is te  formuler ing .  De heer  Terpst ra  zegt  da t  zoa ls  het  er  nu s taat  geen recht  doet  aan de 
fe i te l i jke  gang van zaken.  Het  is  misschien la ter ,  maar  we l  gemeld.  De heer  Valkema  voegt  
t i jd ig  toe .   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  merkt  op dat  het  tweede bul l i t  b i j  overwegende 
dat  werd leden gewi jz igd in  personen.  Wat  bedoe lt  de  heer  Valkema daarmee?  
De heer  Valkema  zegt  dat  leden de verwarr ing zou kunnen oproepen dat  het  u i ts lu i tend zou 
kunnen gaan om raads leden en dat  is  nadrukke l i jk  n ie t  de  bedoel ing .  Al le  personen zowel  
raads leden,  ambtenaren,  wethouder  kunnen gehoord worden onder  ede .  
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Mevrouw Van Duinen  merkt  op dat  geen oud-wethouders  in  de commiss ie  mogen z i t ten.  Wat  
betekent  dat  voor b i jvoorbee ld de  Chr is tenUnie .  Er  z i t ten verder  geen leden van deze fract ie  
in  de  raad .  Hoe moet  dat  geduid  worden a ls  over  evenwicht ige  samenste l l ing  gaat?  De heer  
Valkema  i s  u i tgegaan van het  gegeven dat  er  een werkgroep wordt  ingeste ld vanui t  de raad,  
zonder  dat  er  sprake  i s  van vervangers .  De heer  Valkema begr i jpt ,  in  het  geva l  van de 
Chr is tenUnie dat  het  gaat  om één ver tegenwoord iger  in  de raad.  Dan zou geste ld kunnen 
worden dat  het  p laatvervangend commiss ie l id  hem zou kunnen vervangen.  Als  dat  de wens  is  
van de  raad i s  om dat  toe te  voegen aan de mot ie ,  dan gaat  het  CDA daarmee akkoord.   
 
De voorzit ter  vraagt  z ich af  of  dat  mogel i jk  is .  Dit  i s  een zwaar  instrument  en met  a l le  
waarder ing voor  p laatsvervangend raadscommiss ie leden,  d ie  hebben toch een iet s  andere  
s tatuur  dan raad leden.   
 
Mevrouw Van Duinen  dacht  dat  het  h ier  om een vooronderzoek,  voor het  ins te l len van 
eventuee l  een raadsenquête  gaat .  De vraag kan ges te ld  worden wat  de s tatus  daarvan is .  
 
De voorzit ter  s te l t  voor de  tekst  te  beki jken.  Een andere  opmerking i s  of  expl ic ie t  
raads leden kunnen worden u i tges loten van iet s .  Het  i s  moge l i jk  om mensen expl ic iet  te  
benoemen.  Over igens zou je  vanui t  de  Gemeentewet  kunnen redeneren eenze lfde  u i ts lu i t ing  
p laa tsv indt ,  maar  dat  i s  een Wet ,  nu zou ze l f  een bes lu i t  worden genomen en de  vraag  i s  of  
dat  kan.  Verder  wordt  een bedrag van € 8 .000,00 u i tgegeven,  het  zou aard ig  z i jn a l s  daarb i j  
de  dekking aan zou worden gegeven.   
 
Mevrouw Van Duinen  zegt  dat  de s ta tus  van het  geheel  haar  n iet  he lemaa l  du ide l i jk  i s .  Hoe 
z ie t  het  CDA de onafhankel i jkhe id  van deze  commiss ie?  Dat  v indt  GroenLinks  van wezenl i jk  
be lang en n iet  dat  het  in het  pol i t ieke vaarwater  wordt  getrokken.  
 
De heer  Valkema  zegt  dat  op het  moment dat  de raad  zegt  een vooronderzoek te  gaan doen,  
de  onafhankel i jkhe id  in eers te  ins tant ie  gewaarborgd is  door de evenwicht ige  samenste l l ing 
vanui t  de raad.  De commiss ie  kan z ich daarbi j  la ten adviseren en onders teunen door  een 
externe .  Het  l i jkt  de  heer  Va lkema ook zeer  wense l i jk  en z invol  om die  onafhankel i jkhe id  
maximaa l  te  waarborgen.  Het  bet ref t  een vooronderzoek om te  komen tot  een raadsenquête .  
Pas  daarna bes lu i t  de  raad over  een raadsenquête  ze l f .  Hoe die  wordt  ingevuld ,  wordt  n iet  in  
deze mot ie  beschreven,  maar  d ie  zou ook onafhanke l i jk  moeten kunnen opereren.  Mevrouw 
Van Duinen  vraagt  waarom niet  i s  geste ld  dat  de commiss ie  met  e lkaar  overweegt  een 
onafhanke l i jk  onderzoek te  gaan doen? De heer  Valkema  zegt  a l s  er  een t i jde l i jke  werkgroep 
wordt  ingeste ld ,  d ie  een vooronderzoek doet  naar  het  inste l len van een raadsenquête ,  dan 
zou dat  één van de  vragen kunnen z i jn  d ie  aan de orde  komt.  Dan za l  dat  ook z i jn bes lag  
kr i jgen in een rapportage van die  werkgroep aan de raad .  De raad k ies t  dan of  h i j  de  
raadsenquête  doet  of  een andere  vorm kiest .   
 
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA, zegt  dat  het  CDA zich beperkt .  In de mot ie  s taat  dat  
het  om een vooronderzoek naar  een raadsenquête  gaat .  De PvdA heeft  gezegd dat  z i j  het  van 
be lang acht  dat  er  een onderzoek komt naar  het  proces ,  de bes lu i tvorming en de 
informat ievoorziening.  Het  i s  van be lang om te  zeggen een onderzoek te  doen welke vragen 
er  z i jn ,  wat  er  boven tafe l  moet  komen en welke  instrumenten daarbi j  horen.  Dat  kan een 
raadsenquête  of  een andere  vorm z i jn .  De PvdA wi l  het  n ie t  ge l i jk  koppelen aan een 
vooronderzoek om te  komen tot  een raadsenquête ,  maar  breder  t rekken.  Wat wi l len we 
prec ies  weten?  Wat  wi l len we boven tafe l  kri jgen?  Welke instrumenten z i jn  daarvoor?  
Hoevee l  kost  dat?  Hoevee l  t i jd?  En dan kan bepaa ld  worden of  en we lk inst rument wordt  
gedaan.   
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De heer  Valkema  zegt  dat  deze mot ie  duide l i jk  over  een vooronderzoek spreekt ,  een 
werkgroep vanuit  de raad.  Die werkgroep kent  een evenwicht ige  samenste l l ing .  Daarmee z i jn 
f ract ies  vertegenwoordigd in d ie  werkgroep.  Die  werkgroep gaat  onderzoeksvragen opste l len 
en ook k i jken we lke pro’s  en contra ’s  er  z i jn om tot  het  inste l len van een raadsenquête te  
komen.  Of dat  nutt ig  i s ,  of  dat  er  andere  vormen z i jn  d ie  met  hetze l fde effect ,  of  t i jd  en 
inspanning evenveel  kunnen opleveren.  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, merkt  op dat  boven de mot ie  vooronderzoek 
raadsenquête  s taat .  Dat  i s  de en ige keer  dat  het  woord raadsenquête  in het  he le  s tuk s taa t .  
Als  daar  boven wordt  gezet :  vooronderzoek raadsonderzoek,  wordt  a l leen een rekenkamer-
onderzoek nog ui tges loten.  Als  deze mot ie  a l le  raadsonderzoeken moet  omvatten en er  
daarnaast  een mot ie  met  bet rekking tot  een rekenkameronderzoek is ,  dan is  a l les  afgedekt .   
 
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, voegt  toe  dat  z i j  benieuwd is  of  het  moge l i jk  is  of  de  
p laa tsvervanger  van de  Chr is tenUnie  in  de werkgroep kan z i t ten.   
 
De voorzit ter  s te l t  voor een mot ie  eventuee l  tekstuee l  te  redigeren en dan a lsnog in  te  
d ienen.   
 
De heer  Valkema  wi l  z i jn  te rmi jn afmaken en de mot ie  ind ienen.  De suggest ie  van de heer  
Terpstra  is  overgenomen,  raadsenquête  i s  vervangen door raadsonderzoek.  Ti jd ig  i s  ingevuld  
in  de  consta terende dat  en leden is  vervangen door  personen.  De vraagste l l ing  over  u i t s lu i ten 
en p laa tsvervangend commiss ie l id  wordt  zo dade l i jk  beantwoord .  Zo nodig kan a ls  nog de 
tekst  op dat  onderdee l  worden aangescherpt .  De dekking is  de a lgemene reserve voor  
€  8 .000 ,00.  De heer  Sprenger merkt  op dat  het  er  de PvdA om gaat  dat  je  tot  een 
vooronderzoek komt om te  k i jken welke midde len ten d ienste  s taan,  laat  dat  het  
raadsonderzoek of  een onderzoek z i jn ,  maar  dat  i s  n ie t  hetze lfde a l s  te  komen tot  een 
raadsenquête .  De heer  Valkema  zegt  dat  dat  in voldoende woorden u i teengezet  i s .  Er i s  
bewust  voor gekozen om niet  meteen een raadsenquête te  vragen.  Er is  voor gekozen om 
eerst  ze l f  in de spiege l  te  k i jken.  Een commiss ie ,  een werkgroep u i t  de raad het  
vooronderzoek la ten doen.  Die  komt met  bevind ingen wat  in  de volgende s tappen wordt  
ondernomen.   
 
Mevrouw Legemaat ,  namens  D66,  l i jk t  het  een bru ikbare  oploss ing,  maar  i s  het  eens  met  de 
heer  Sprenger  dat  a l le  opt ies  moeten open z i jn.  De werkgroep moet  kunnen k iezen wat  in  d i t  
geva l  de  beste  manier  i s  om het  probleem te  l i j f  te  gaan.  Zo mogel i jk  met  p laatsvervangende 
commiss ie leden.   
 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA,  zegt  dat  haar  f ract ie  d iep en zorgvuld ig  over  
onderzoek heeft  gesproken.  Mevrouw Toxopeus zou met een werkgroep kunnen leven a ls  
daar  openheid  is ,  geen voor ingenomenheid naar  wat  prec ies  wordt  onderzocht .  Ook een 
openhe id onder  wie  dee l  gaat  nemen aan de t i jde l i jke  werkgroep,  in s tandpunt bepa l ing .  
Mevrouw Toxopeus  zou geen raads leden wi l len u i t s lu i ten.  Oud-wethouders  zouden in d i t  
geva l  a l leen worden u i tges loten omdat  z i j  mogel i jk  betrokken z i jn .  Iedereen in deze raad is  
echter  betrokken.  Er  z i jn  ook a l  f ract ies  d ie  behoor l i jke  s tandpunten in hebben genomen,  d ie  
z i jn  ook erg  betrokken,  qua be langen en emot ies .  Dan kan de vraag worden geste ld  of  
mensen die  bepaa lde u i tspraken hebben gedaan we l  mogen dee lnemen aan zo’n werkgroep.  
Mevrouw Toxopeus  spreekt  de  hoop u i t  dat  de raads leden het  ver trouwen in  e lkaar  hebben 
dat  zo’n werkgroep kan.  Dat  iedereen opnieuw en rust ig  en open en wi j s  gaat  k i jken waar  h i j  
of  z i j  s taat .  Door n ieuwsgier ig  te  z i jn  naar fe i ten en geen voor ingenomen standpunt  te  
hebben.  Een gekozen volksvertegenwoordiger ,  a ls  de  heer  Berends ,  heeft  een 
onvervreemdbaar  recht  om a ls  raads l id  op te  t reden,  d ie  kun je  n iet  u i t s lu i ten.  
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Mevrouw Toxopeus kan leven met  een t i jde l i jke  werkgroep,  maar  de formuler ing ,  dat  mensen 
worden ui tges loten moet  er  u i t .   
 
De voorzit ter  s te l t  voor dat  de  gr i f f ier  en onderzoeken wat  de Gemeentewet  zegt  over  
vanuit  de kr ing van de  raad expl ic iete  u i ts lu i t ing  maken.  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  zegt  dat  nu gebeurt  wat  h i j  a l  schetste .  
Onderzoek op onderzoek s tape len.  Dit  i s  een mot ie  voor een vooronderzoek voor  een 
raadsonderzoek.  En dan komt er  misschien een raadsenquête  achteraan.  Waarom niet  het  
bes lu i t  nemen,  zoa ls  mevrouw Toxopeus  ook suggereert ,  een onafhanke l i jke  instant ie  het  
proces  om dat  onderzoek te  la ten doen.  Het  gaat  e rom of de  informat ie  we l  of  n ie t  bekend 
en of  d ie  informat ie  beschikbaar  moeten z i jn of  n iet .   
 
Mevrouw Van Duinen  wi l  graag meewerken aan een extern en onafhankel i jk  onderzoek.  De 
vorm zoals  het  CDA beple i t  i s  een soort  wangedrocht .  In d ie  commiss ie  met  z i jn  zevenen 
worden dan weer  de oorde len over  e lkaar  op tafe l  ge legd.  Mevrouw Van Duinen heeft ,  naar  
ervar ing van vanavond,  het  gevoe l  dat  de raad  daar  n iet  toe in  s taat  i s .  Hoe graag z i j  dat  ook 
zou wi l len.   
 
Mevrouw Bachman ,  namens D66,  denkt  dat  het  n iet  zozeer  gaat  om de personen d ie  zouden 
worden u i tges loten,  a ls  je  dat  a l  zou wi l len doen,  maar  de funct ies  d ie  de  personen in dat  
proces  hebben gehad.   
 
Mevrouw Toxopeus  kan meegaan in  een t i jde l i jke  werkgroep,  maar  zonder  d ie  u i t s lu i t ing  en 
met  de andere  wi jz ig ingen.  Het  i s  n ie t  de  bedoel ing van de t i jde l i jke  werkgroep dat  z i j  a l  
mensen gaan horen onder  ede .  Als  de  betrokkenen gehoord worden,  zouden ze geen z i t t ing  
moeten hebben.  Het  gaat  om een debat  in  een groep van de raad,  d ie  gaat  onderzoeken waar  
z i j  s taa t ,  hoe groot  het  probleem is ,  wat  men nog wi l  weten en moet  er  en we lk  instrument  
wordt  ingezet .  Elk  raads l id  zou daar  in  kunnen z i t ten.   
 
De heer  Terpstra  zegt  gehoord de d iscuss ie  en gez ien de s tand van zaken op d i t  moment  n iet  
zeker  te  weten wat  z i jn fract ie  gaat  doen na een schors ing .  De VVD trekt  het  mede ind ienen 
in .   
 
Mevrouw Sloot  zegt  dat  in  de  mot ie  wordt  gesproken over  het  betrekken van een extern 
adviseur  ter  ondersteuning van de werkzaamheden.  Daar  zou een onafhanke l i jk  extern 
adviseur  mee bedoe ld moeten worden.  Wat  be langr i jk  i s  van d i t  vooronderzoek.  Als  er  toe 
wordt  bes loten,  dan moet  er  een Verordening z i jn .  Die  i s  e r  nog niet .  Dat  maakt  onderdee l  
u i t  van d i t  vooronderzoek,  dat  moet  n iet  genegeerd  worden.  
 
De heer  Valkema  onderschr i j f t  de  woorden van mevrouw Toxopeus en wi l  graag met  de  
andere  mede ind ieners  over leggen hoe het  z i t  met  het  u i t s lu i ten.  Er  is  u i tgebre id  nagedacht  
over  het  d i rect  inste l len van een onafhanke l i jk  onderzoek,  de conc lus ie  was dat  een 
vooronderzoek een s l imme zet  zou z i jn  om te  k i jken waar  je  s taa t  en wat  j e  echt  gaat  doen.   
 
Mevrouw Van Duinen,  namens GroenLinks ,   i s  behoor l i jk  verbaasd over  het  fe i t  dat  ru im 
een jaar  ge leden u i tgebre id is  gesproken over  de verd iencapac i te i t  van d i t  pro ject  en dat  adt  
nu kennel i jk  we in ig  ogen meer  gooit .  Daarnaast  i s  u i tgebre id  gesproken over  de  
parkeervoorz ien ing.  Zoals  het  er  nu u i tz ie t  gaat  het  co l lege  er  nog over  nadenken.  Heel  
he lder  i s  dat  de  bebouwingsvar iant  d ie  gekozen wordt  bepaal t  we lke parkeerge legenheden er  
zu l len komen.  Dat  betekent  in  d i t  geva l  dat  e r  minder  parkeerge legenheden zul len z i jn  dan in  
bouwvar iant  2 .   
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De mot ie ,  d ie  dan amendement  geworden is ,  over  de socia le  woningbouw.  De voorzit ter  zegt  
dat  d i t  gewoon een mot ie  b l i j f t  omdat  deze n ie t  tot  wi jz ig ing van het  voorste l  s trekt .  Het  
co l lege zou deze ,  de  wethouder  be lu is terend,  over  kunnen nemen.  Mevrouw Van Duinen  
merkt  op dat  in het  ver leden hef t ig  i s  gedebatteerd  over  soc ia le  woningbouw. Het  i s  een 
drogreden om nu te  s te l len,  soc ia le  woningbouw be langr i jk  te  v inden,  maar  nu even n iet .  
GroenLinks kan n iet  akkoord gaan dat  d i t  nu op de lange baan wordt  geschoven.  Het  fonds 
Soc ia le  Woningbouw heef t  in het  ver leden betekent  dat  de  Borgheerdt  kon worden 
gerea l i seerd,  daar  i s  €  200.000,00 vanui t  het  fonds  naar  toe gegaan.  Daarnaast  i s  er  een 
toezegging  voor hu izen in  “Van Spoor tot  Steeg”  en vervolgens  heeft  de  hu id ige  wethouder 
aangegeven dat  het  best  even moei l i jk  gaat  met  het  convenant  dat  i s  afgesproken ten aanz ien 
van de  soc ia le  woningbouw. Het  i s  voor GroenLinks onbegr i jpe l i jk  dat  het  nu zo eenvoudig 
van tafe l  wordt  geschoven.  Een rekenkameronderzoek kan pas  p laa tsv inden a ls  het  he le  
project  i s  afges loten .  Een rekenkameronderzoek is  zeer  van be lang gez ien de publ ieke 
aandacht  d ie  het  voortdurend heeft .  GroenLinks za l  haar  s teun geven aan een 
rekenkameronderzoek op een moment dat  het  pro ject  gemeentehuis  vol led ig  i s  afgerond.  Op 
d it  moment  wordt  de  s teun aan deze mot ie  onthouden.   
 
Scho rs ing   
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  s taat  pos i t ie f tegenover  het  amendement  schrappen 
taakste l l ing  soc ia le  woningbouw.  Daarbi j  wi l  het  co l lege  aantekenen dat  het  fonds Soc ia le  
Woningbouw daarmee niet  ophoud te  bestaan,  dat  wordt  h ier  ook niet  gesuggereerd .  Het  
co l lege s taat  pos i t ie f  tegenover  het  amendement  dekkingsplan .   
 
De voorzit ter  begr i jpt  dat  het  gaat  om een or iënterend,  verkennend onderzoek dat  mogel i jk  
door de raad gedaan kan worden.  Dat  i s  een opdracht  van een andere orde ,  waar  het  moge l i jk  
i s  dat  een p laatsvervangend commiss ie l id  daar  onderzoek in doet .  Maar  er  za l  geen be letse l  
z i jn  om daar  raads leden van we lke  soort  dan ook p laats  te  la ten nemen.  Op het  moment  dat  
overgegaan wordt  tot  een raadsenquête  i s  het  de vraag  of  oud-wethouders ,  a l s  het  gaat  om 
hun portefeui l le ,  daar  dee l  vanui t  kunnen maken.  Een en ander  gebaseerd op de 
Gemeentewet ,  en onder  verwi jz ing  naar  de  Winsum uit spraak ,  waar  mensen ten onrechte 
hebben meegestemd.   
De heer  Valkema  namens het  CDA, zegt  dat  b i j  de  mot ie  vooronderzoek raadsonderzoek,  in  
de tweede bul l t i t ,  het  z insdee l  waarbi j  oud-wethouders  z i jn  u i tges loten wordt  geschrapt .  B i j  
het  budget  vr i jmaken wordt  toegevoegd het  woord je  maximaal  € 8 .000,00 en b i j  extern 
adviseur  wordt  toegevoegd het  woord onafhankel i jk .   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  vraagt  of  de  extern onafhankel i jk  adviseur  ook 
voorz i t ter  kan worden?  Gezien de s i tuat ie  van vanavond zou d ie  onafhanke l i jkhe id zoveel  
mogel i jk  gegarandeerd moeten worden.  
 
De voorzit ter  s te l t  voor om voor om d i t  punt  tot  s temming over  te  gaan nog een adequaat  
jur id isch advies  te  geven.  
Eerst  worden de mot ies ,  dan de amendementen en dan het  voors te l  behande ld .  
S temverk lar ingen kunnen midde ls  handopstek ing kenbaar  worden gemaakt .  
 
Mot ie  1 ,  Soc ia le  Woningbouw 
Voor :  PvdA,  D66,  GVH, Chr is tenUnie ,  CDA en VVD 
Tegen:  GroenLinks  
Het  voorste l  wordt  aangenomen 
 
Motie  2 ,  Rekenkameronderzoek 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD vindt ,  gez ien de komende mot ie  3 ,  deze mot ie  prematuur  
en za l  deze n iet  s teunen.   
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De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  s lu i t  z ich daarbi j  aan en voegt  toe dat  eerst  het  
he le  t ra ject  afgerond d ient  te  z i jn  voordat  zo’n vraag  wordt  geste ld  aan de 
rekenkamercommiss ie .  
Voor :  D66,  GVH en CDA 
Tegen:  PvdA, Chr is tenUnie ,  VVD en GroenLinks  
Het  voorste l  wordt  verworpen 
 
Mot ie  3 ,  Raadsonderzoek:  
De voorzit ter  begr i jpt  dat  het  een or iënterend,  verkennend onderzoek i s  van een werkgroep 
gevormd u i t  deze  raad,  waarbi j  a l le  zeven f ract ies  iemand kunnen afvaard igen.  Waarbi j  dat  
ge le t  op het  gewicht  van deze commiss ie ,  d ie  overeenkomst ig  b i jvoorbee ld de  werkgroep 
bestuur l i jke  vernieuwing i s ,  daar  eventuee l  een plaatsvervangend raadscommiss ie l id  in  dee l  
kan nemen.  Maar  ook a l le  raadleden,  zonder  u i tzonder ing en zonder  aanz iens  des  persoons .  
De ind ieners ,  GVH en het  CDA, z i jn het  met  deze u i t leg eens .  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, merkt  naar  her lez ing op dat  een andere  tekst  boven moet  
s taan.  In de  overwegingen wordt  het  begr ip raadsonderzoek d i rect  gekoppeld aan ar t ike l  155 
a  t/m f  en daarmee wordt  het  weer  een raadsenquête .  De eerste  en tweede bul l i t  zouden dan 
weg moeten.   
 
De voorzit ter  zegt  dat  ar t ike l  155 a  t/m f  van de Gemeentewet  over  het  recht  van onderzoek 
gaat .  Voor het  inste l len is  een Verordening nodig .  De overwegingen tenderen naar  een 
raadsonderzoek,  te rwi j l  het  idee  i s  in  een breder  verband de raad te  la ten ui tzoeken hoe en 
wat  de raad op welke  manier  kan onderzoeken u i t  a l le  instrumenten.  Het  meest  eenvoudig  
zou z i jn  de constater ingen en overwegingen te  schrappen en te  vervangen door :  Gelet  op de  
d iscuss ie  hedenavond over  het  voors te l  draagt  de raad  z ichze lf  op.  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  s te l t  voor gez ien de d iscuss ie ,  het  laa ts te  t i jdst ip  
en het  fe i t  dat  er  k laarb l i jke l i jk  een en ander  nie t  du ide l i jk  i s ,  om deze mot ie  met  hu lp van de 
gr i f f ie  goed voor  te  bere iden en over  twee  weken b i j  de begrot ing in te  d ienen.  
 
De voorzit ter  zegt  dat  een he lder  en goed bes lu i t  moet  worden genomen,  duide l i jk  d ient  te  
z i jn  wie  er  bi j  kunnen z i t ten en in welke  kwal i te i t  en wat  de  raad prec ies  wi l .  De bedoel ing 
zou niet  z i jn  om een raadsonderzoek te  doen.  Het  zou dan makkel i jker  z i jn  om de 
overweging op dat  punt  te  corr igeren.  
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  vraagt  of  het  een opt ie  i s  om d it  in het  vervolg  van de 
vergader ing te  bespreking.  
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  i s  n ie t  de  s trekking van de mot ie ,  door a l le  
verander ingen en voorste l len nie t  meer  he lder .  
 
De voorzit ter  s te l t  voor dat  de  ind ieners  van de mot ie  met  e lkaar  a fs temmen.  
s cho rs en  
 
De voorzit ter  zegt  dat  de constater ingen en overwegingen van de  mot ie  in  nadrukke l i jke  
mate naar  een raadsonderzoek ne igen.  Onder  meer  door  de koppe l ing aan ar t ike l  155,  maar  
ook omdat  er  een toe l icht ing komt op de aanle id ing om tot  een raadsonderzoek over  te  gaan.  
Het  zou beter  z i jn om het  te  la ten bi j  de overweging dat  de  raad vanavond een discuss ie  met  
e lkaar  heeft  gevoerd  en dat  op grond van die  d iscuss ie  de raad  z ichze lf  ie ts  opdraagt .  Zou de 
raad dat  n iet  doen,  dan trekt  de voorz i t te r  in  twi j fe l  of  dr ie  van de  raads leden mee kunnen 
stemmen over  d i t  voorste l .  
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De vraag i s  of  dat  n iet  in  s t r i jd  i s  met  de Gemeenteweg omdat  het  dan zo spec i f iek gaat  over  
het  bestuur l i jk  hande len van dr ie  leden van de  raad  toen z i j  nog wethouder  waren.  In dat  
geva l  geeft  de  voorz i t ter  deze dr ie  leden in  overweg ing na  te  denken over  de vraag of  ze  we l  
mee  zouden moeten s temmen.   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, had in  de korte  schors ing bedacht  dat  het  schrappen 
van de  eerste  twee bul l i t s  en bi j  het  laa ts te  bu l l i t ,  zo nodig  een verordening op te  s te l len,  
voldoende zou z i jn .  Daarmee is  de verbinding met  ar t ike l  155 weg.  De toe l icht ing wordt  dan 
ook geschrapt  en dan zou de raad de mot ie  kunnen s teunen.  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, zegt  dat  kan worden toegevoegd dat  de t i te l  dan lu idt :  
“verkennend vooronderzoek”.  De voorzitter  denkt  dat  daarmee een verkennend onderzoek 
bedoeld  wordt .  De heer  Terpstra  bevest igt  en vu l t  aan dat  aan het  laa ts te  bu l l i t ,  b i j  draagt  
z ichze l f  het  begr ip ‘zo nodig ’  wordt  toegevoegd.  
 
De voorzit ter  zegt  a l s  de constater ingen overe ind b l i jven,  geconstateerd wordt  dat  er  ie ts  
n iet  t i jd ig  i s  gemeld,  dat  ref lecteert  in  ieder  geval  op het  vor ige  co l lege .  Dat  ge ld t  ook voor 
de  vraag  of  d i t  gemeld had moeten worden aan de gemeenteraad,  accountant  en 
audi tcommiss ie .  Daarmee bl i j f t  de  oproep aan de dr ie  raads leden d ie  tot  apr i l  wethouder  
waren na te  denken of  z i jn  hierover  mee zouden moeten s temmen.  Dat  i s  aan henze l f  te  
oorde len.  De raad moet  dat  ook doen,  want  kan geen leden verpl icht  u i t s lu i ten van 
s temming.   Een re lat ief  neutraa l  onderzoek s laat  op het  verkennend onderzoek,  maar  dat  is  
n ie t  een onderzoek naar  bestuur l i jk  handelen,  maar  of  een onderzoek naar  bestuur l i jk  
handelen kan worden gedaan.  Dat  k lopt  dus  n ie t .  Het  gaat  om een re lat ie f  neutraa l  
onderzoek.  De heer  Terpstra vraagt  of  de ind ieners  zouden moeten bes lu i ten om 
constaterende dat  te  la ten verva l len?  De voorzit ter  zegt  dat  a l le  raads leden dan mee kunnen 
stemmen.  De heer  Valkema  zegt  dat  de constater ing bl i j f t  s taan.  De heer  Sprenger ,  namens 
de PvdA,  gaat  het  e r  om dat  het  onderzoek er  komt.  Als  de raad dat  wi l  en de constater ing 
voegt  n iets  toe ,  maar  dan we l  de he le  raad  kan stemmen,  dan s te l t  de  heer  Sprenger  voor  
deze te  schrappen.  
 
De heer  Berends  v indt  het  geen pas  geven om op d i t  t i jdst ip ,  v i j f  voor ha l f  een in de nacht ,  
een afweg ing te  maken om wel  of  n iet  mee te  s temmen.   
 
De heer  Valkema  zegt  dat  het  CDA een mot ie  wi l  doorzetten ,  maar  kan meevoe len met  wat  
de heer  Berends zegt .  Gezien de voortdurende tekstue le  wi jz ig ingen in  de mot ie  en het  
t i jds t ip zou het  vers tandig  z i jn om een n ieuwe tekst  op te  s te l l en ,  d ie  met  e lkaar  wisse len en 
dan aangeven of  dat  de teks t  i s  d ie  in  de mot ie  d ient  te  worden vastgeste ld .  Nie t  vanavond,  
maar  in het  vervolg van deze vergader ing.   
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  de mot ie  wordt  ingetrokken en het  CDA een mot ie  vreemd 
aan de orde van de dag (afhanke l i jk  van schors ing of  u i t schr i jven van een n ieuwe 
vergader ing)  aangaande een verkennend onderzoek.   
 
Amendement  A,  schrappen van de  taakste l l ing  Soc ia le  Woningbouw 
Voor :  D66,  GVH, VVD, PvdA en CDA 
Tegen:  GroenLinks en Chr is tenUnie ,  
Het  voorste l  wordt  aangenomen 
 
Amendement  C,  Dekkingsplan  
Voor :  VVD, CDA, GVH, D66 
Tegen:  GroenLinks ,  PvdA en de Chr is tenUnie  
Het  voorste l  wordt  aangenomen 
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Het  voorste l  ze l f  wordt  in  s temming gebracht .  
De voorzit ter  zegt  dat  de  raad de grondexplo i ta t ie  in de  aans lu i tende ver t rouwel i jke  
vergader ing vasts te l t .  De g rondexp l o i t a t i e  in  d e  aans lu i t ende  v e r gade r ing  vas t g e s t e ld .   
 
De voorz i t ter  conc ludeert  dat  de raad bes lu i t  de  bes l i ss ing van 29 juni  2009 om te  k iezen 
voor  de bouwvar iant  2  te  herroepen.  De bouwvar iant  1A u i t  de conceptv is ie  
Raadhuisple in/Haderaple in  te  k iezen.  De lagere  bi jdrage vanui t  de  explo i ta t ie  
Raadhuisple in/Haderaple in  aan bouwkosten n ieuw raadhuis  accepteren tot  een bedrag van  
1 ,7  mi l joen euro.  De raad heeft  geamendeerd bes l i spunt  v ier .  En kennisnemen van de 
beantwoording van de vragen zoa ls  geste ld  door  het  CDA, GVH en D66.  
 
S temverk lar ing  
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie  za l  tegenstemmen.  De heer  Berends s temt  a l leen 
in  met  bes l i spunt  v i j f .   
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  s lu i t  z ich h ierb i j  aan.  
Voor  het  geamendeerde voorste l  z i jn  VVD, CDA, GVH, D66 en PvdA.   
Aldus  bes loten.  
 
De raadsber ichten 2010-13 :  opbrengsten ontwikke l ing Raadhuisp le in  en 2010-17:  vragen 
CDA over  dee ls  wegva l lende dekking raadhuis ,  worden voor kennisgeving  aangenomen.  
Aldus  bes loten.  
Motie  3  wordt  aangehouden.  
De vergader ing wordt  geschorst  tot  donderdag 21 oktober  2010  
 
Voortz e t t ing  v e r gade r ing  op  21 oktobe r  2010 
De voorzit ter  heropent  het  vervolg  van de  vergader ing d ie  maandag is  geschorst .  De 
vergader ing was op dat  moment b i j  agendapunt 13 .  De beraads lag ingen stemming hebben 
plaatsgehad ,  met  u i tzonder ing van de s temming over  één mot ie .  De indieners ,  D66,  het  CDA 
en GVH, kr i jgen de  ge legenhe id de mot ie  in oorspronke l i jke  of  aangepaste  vorm in  te  d ienen 
en over igens  tot  bes lu i tvorming over  te  gaan met  de  moge l i jkhe id voor  s temverk lar ingen.  
 
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA, beseft  dat  het  een voorzet t ing  is  van de  vergader ing,  
maar  v indt  het  l as t ig .  Als  raads l id  ga  je  e r  vanui t  dat  de bes lu i ten in één avond genomen 
kunnen worden.  De heer  Sprenger  s te l t  a ls  punt  van orde voor ,  voor de  mot ie  aan de orde  
komt,  omdat  n iet  iedereen aanwezig  i s  en omdat  het  een be langr i jke  mot ie  i s ,  deze  
bes lu i tvorming naar  de  regul ie re  raadsvergader ing  van november te  verp laa tsen.   
 
De voorzit ter  zegt  dat  d i t  voors te l  van orde  betrekking heeft  op de  bes lu i tvorming.  De 
mot ie  i s  a l  inged iend,  er  zou gewoon een bes lu i t  over  genomen moeten worden.  In prakt i sche 
z in gaat  het  om de  VVD-leden d ie  afwezig  z i jn .  De heren Prenger  en Fr ima hebben gemeld 
dat  z i j  n ie t  b i j  he t  vervolg  van de vergader ing aanwezig  zouden z i jn .  Voorafgaand aan het  
vervolg van deze vergader ing heeft  de voorz i t ter  begrepen dat  de VVD zich weer  heef t  
aanges loten b i j  de indieners  van de  mot ie .  Dat  zou betekenen dat  de  heer  Terpstra  in  ieder  
geval  voor kan stemmen en de  andere dr ie  leden niet .  Gezien de namen d ie  nu onder  de 
mot ie  s taan,  zou dat  tot  een pos i t ie f  bes lu i t  le iden.  Daarom za l  het  doorschuiven per  sa ldo 
geen effect  hebben.  Verder  i s  het  de  vraag of  het  reg lementa i r  mogel i jk  is .  
 
De heer  Sprenger  begr i jpt  dat  het  reg lementa ir  las t ig  i s  en dat  de voortgang van het  proces  
be langr i jk  i s .  In het  eerste  dee l  van de vergader ing i s  bes loten dat  het  Haderaple in doorgang 
kan v inden,  de bouwact iv i te i ten kunnen doorgaan.  De heer  Sprenger  v indt  het  van be lang,  
omdat  hi j  ook a ls  raads l id  n ie t  a l le  ins  en outs  van een derge l i jke  mot ie  d ie  zo dade l i jk  in 
behandel ing wordt  genomen,  kan overz ien.  
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Daarom heef t  i s  behoef te  om de consequent ies  van bepaalde zaken d ie  in de  mot ie  s taan te  
kunnen weten.  De heer  Sprenger  heeft  d ie  kennis  n iet .  Het  i s  een las t ige  mot ie  waarvan de  
important ie  n iet  goed te  overz ien i s .  De heer  Sprenger  had een andere  mot ie  wi l len ind ienen,  
maar  begr i jpt  dat  dat  n ie t  meer  mogel i jk  i s .  
 
De voorzit ter  leg t  u i t  dat  de beraads lag ingen hebben p laatsgevonden.  Ti jdens  de 
beraads lag ingen kunnen mot ies  of  amendementen worden ingediend.  De beraads lag ingen z i jn 
ges loten,  er  i s  een aanvang genomen met  de s temming a l leen op één punt  i s  n iet  gestemd.  
Het  i s  n ie t  meer  moge l i jk  om nieuwe mot ies  of  amendementen in te  d ienen.  De voorz i t te r  
s te l t  voor het  voorste l  van de  PvdA voor  te  leggen aan de raad.  Als  het  geen meerderhe id 
heeft ,  s te l t  de  voorz i t ter  voor om te  gaan s temmen.  De voorz i t te r  s te l t  voor dat  de heer  
Valkema de aangepaste  mot ie  ind ient  en na een korte  schors ing eerst  aan de  raad wordt  
gevraagd of  het  verzoek van de  heer  Sprenger  in overweging genomen kan worden.  Als  daar  
een meerderhe id voor  i s ,  dan wordt  er  n iet  gestemd.  Anders  wordt  overgegaan tot  s temmen 
en kan iedere  fract ie  een s temverk lar ing af leggen.   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, heeft  voor de schors ing aangegeven dat  in de  eerste  
te rmi jn een mot ie  i s  inged iend d ie  gaandeweg de vergader ing s teeds verder  van hen af  kwam 
te  s taan.  De tekst  i s  tegen het  l icht  gehouden en de  jur id ische context  gecontro leerd.   
Mot ie  3 :  Raadsonderzoek:  bes lu i t  een voorbere id ingscommiss ie  in  te  s te l len d ie  komt met  een 
def in i t ie f  voors te l  een raadsonderzoek u i t  te  voeren (of  ju is t  n ie t )  en d ie  de 
onderzoeksvragen opste l t .  Ingediend door CDA, GVH, D66 en VVD. 
Het  pres id ium wordt  verzocht  een Verordening op te  s te l len ,  zodanig  dat  de  raad in  s taat  i s  
een raadonderzoek te  doen conform art ike l  155a  Gemeentewet .  Het  pres id ium buigt  z ich dan 
ook over  de p lanning en agender ing.  De voorbere id ingscommiss ie  wordt  op bas is  van ar t ike l  
82  inges te ld  en d ie  komt met  een def in i t ief  voorste l  dat  raadsonderzoek te  doen,  j a  of  nee .  
En a ls  het  antwoord ja  i s ,  dan bedenkt  z i j  de  onderzoeksvragen d ie  daarbi j  horen.   
 
De voorzit ter  begr i jpt  dat  het  bes lu i t  ten doe l  heeft  een commiss ie  te  benoemen 
overeenkomst ig  ar t ike l  82 van de  Gemeentewet ,  waarbi j  d ie  commiss ie  a l s  taak heeft  om de 
jur id ische  voorbere id ingen te  t ref fen om überhaupt  tot  een raadsonderzoek te  komen.  Dus 
enerz i jds  om het  procesmat ig  in  te  r ichten en anderz i jds  te  k i jken of  het  inhoude l i jk  z invol  i s  
om een voorste l  aan de raad te  doen om tot  een raadsonderzoek te  komen.   
Art ike l  155a ,  l id  8  van de Gemeentewet  zegt :  “Alvor ens  d e  raad  be s l u i t  t o t  e en  onde rzoek ,  s t e l t  h i j  
b i j  Vero rden ing  nade r e  r e g e l s  me t  b e t r ekking  t o t  d ez e  onde rzoeken .  In  e lk g e va l  worden  daar in  d e  r e g e l s  
opg enomen  ove r  d e  w i jz e  waarop  de  ambt e l i jke  b i j s tand  word t  v e r l e end  aan de  c ommis s i e .” De heer  
Valkema  zegt  dat  de raad verzoekt  aan het  pres id ium om de Verordening op te  s te l len en dat  
de raad  deze vasts te l t .  De voorzi t ter  conc ludeer t  dat  dat  het  verzoek aan het  pres id ium is .  
Maar  het  verzoek moet  eers te  gesta l te  kr i jgen in de  vorm van een voorste l  aan de raad .  Als  
de raad  dat  heeft  vastgeste ld ,  gaat  de voorbere id ings-commiss ie  dan aan de s lag?  Of is  h ier  
gedacht  aan een para l le lproces?  De heer  Valkema  zegt  dat  normal i ter  de raad  een 
Verordening voor een raadsonderzoek had vastges te ld .  Dan had daar in  ges taan dat  onderdee l  
van het  proces om te  komen tot  een raadsonderzoek zou z i jn  een voorbere id ingscommiss ie  
d ie  z ich over  de onderzoeksvragen zou buigen.  Dan had de raad z ich kunnen beroepen op de 
Verordening en had het  bes lu i t  n ie t  op bas is  van art ike l  82 ,  maar  op bas is  van de 
Verordening ze l f  gedaan.  Nu deze Verordening er  n iet  i s ,  i s  er  voor gekozen om het  in  één 
mot ie  te  doen en een ge l i jkt i jd ig  proces te  creëren.  Art ike l  82 i s  nodig  om de  
voorbere id ingscommiss ie  en ige  jur id ische status  te  geven.  De voorzit ter  vraagt  of  verwacht  
wordt  dat  het  pres id ium met  een voorste l  komt voor de bemensing van de commiss ie?  De 
heer  Valkema  antwoordt  dat  er  in  deze mot ie  nog geen bemensing z i t .  Het  vervolg  i s  dat  de 
raad nog moet  bes l i ssen om de  commiss ie  te  bemensen.  De voorzi t ter  s te l t  voor  kort  te  
schorsen.   
Scho rs ing  
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De voorzit ter  zegt  dat  er  kor t  geschorst  i s  om de raad  ge legenheid  te  geven de tekst  van de 
mot ie  door te  nemen.  Er i s  geconc ludeerd  dat  er  een omiss ie  s taat  in  de  mot ie .  In de  mot ie  
wordt  gerefereerd aan ar t ike l  82 van de Gemeentewet ,  daar in wordt  de raadscommiss ie  gere-
ge ld ,  dat  moet  z i jn ar t ike l  84,  dat  i s  een commiss ie .  Daar  ge ldt  n iet  voor  dat  d irect  a l  taken,  
bevoegdheden,  samenste l l ing  en werkwi jze  geregeld moet  worden.  De commiss ie  kan gewoon 
ingeste ld  worden en ze l f  rege len hoe z i j  aan de s lag  gaat .  De voorbere id ingscommiss ie  wordt  
n iet  bemenst .  De mot ie  zou ook moeten verzoeken aan het  fract ievoorz i t terover leg om te  
zorgen dat  de commiss ie  bemenst  wordt .  Het  pres id ium gaat  over  de  p lanning en n ie t  over  
d i t  soort  zaken.  
 
De voorzit ter  zegt  op het  punt  wie  er  mee kan s temmen of  nie t ,  een beperk ing op grond van 
de Gemeentewet  z i t .  De Gemeentewet  i s  op d i t  punt  n ie t  absoluut  en ook n ie t  zwart/wit .  Dat  
maakt  het  ingewikkeld .  Over igens  is  de  enige  d ie  een beperk ing kan opleggen de Kroon,  dat  
kan niet  de  raad z i jn  of  de burgemeester .  De Kroon kan dat  a l leen maar  a ls  er  een Bes lu i t  tot  
vern iet ig ing wordt  voorgedragen.  Dat  zou de burgemeester  a ls  enige  kunnen doen.  Als  de  
mot ie  wordt  aangenomen,  dan i s  de  vraagste l l ing op d i t  moment n iet  re levant ,  per  sa ldo 
gebeurt  dan wat  de meerderhe id van de raad  wi l .   
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, zegt  dat  a l le  raads leden,  zoa ls  ze  h ier  z i t ten ,  de eed of  
be lofte  hebben afge legd.  De heer  Terpst ra  z iet  daarom nie t  waarom de  een we l  en de  ander  
n iet  mee zou mogen stemmen.  Als  deze raad  v indt  dat  iedereen mee kan stemmen,  dan stemt  
iedereen gewoon mee.  
 
De voorzit ter  leg t  u i t  dat  ar t ike l  28 dat  rege l t :  “Een l id  van  de  raad ne emt  n i e t  d e e l  aan e en  
s t emming  o ve r  e en  aange l e g enhe id  d i e  h em r e ch t s t r e eks  o f  onmidde l l i jk  pe r s oon l i jk e  aangaa t” .  Dat  is  wat  
de  wet  zegt ,  daar  i s  wat  jur i sprudent ie  over ,  onder  andere het  Winsum-arrest .  De voorz i t ter  
geeft  a l leen de beperk ingen aan.  De vraag of  de  burgemeester  daar  ie t s  meedoet ,  zou deze in  
de ro l  van bestuursorgaan doen,  daar  hoef t  geen verantwoording over  worden afge legd.  Dat  
i s  nu niet  aan de orde .  De voorz i t ter  denkt  dat  er  geen belemmer ing  i s  op d i t  punt .  Het  i s  
we l  zo dat  op het  moment dat  er  een voorste l  komt,  daar  kr i t isch naar  gekeken moet  worden.   
De voorz i t ter  vraagt  de  raad een react ie  te  geven op het  ordevoorste l  van de  PvdA.  
De meerderhe id van de  raad is  voor  bes lu i tvorming.  De mot ie  wordt  opnieuw voorgelezen.  
 
Mot ie  3 :  Raadsonderzoek 
De heer  Sprenger  zegt  dat  de PvdA hee l  nadrukke l i jk  een onderzoek naar  de gang van zaken 
rondom het  Haderaple in wi l .  Alvorens zo’n onderzoek te  gaan doen wi l  de PvdA van de  
d iverse  instrumenten d ie  de  raad ter  beschikking s taan,  wet te l i jk  of  n ie t  wet te l i jk ,  a l le  ins  en 
outs  kennen.  Die kent  de PvdA nu niet .  De PvdA vindt  de voor l iggende mot ie  dermate  zwaar  
dat  z i j  van mening i s  dat  deze in  een regul iere  raadsvergader ing ,  waarbi j  iedereen aanwezig  
i s ,  behande ld moet  worden.  Zeker  gez ien het  fe i t  dat  nu nog,  ze l fs  nadat  de mot ie  i s  
u i tgedee ld er  verander ingen in komen,  dat  geeft  geen goed gevoel .  Zeker  n iet  voor 
zorgvuld ige  bes lu i tvorming,  waarvoor  de raad hier  z i t .  De PvdA za l  tegen de  mot ie  s temmen 
omdat  z i j  de  s t rekking ,  n ie t  kan beoorde len omdat  er  tevee l  wi jz ig ingen in aangebracht  z i jn .   
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  v indt  het  middel  van een raadsonderzoek te  
zwaar  voor  de  zaak d ie  voor l ig t .  De Chr is tenUnie  v indt  ook dat  er  duide l i jkhe id moet  komen 
over  deze  zaak.  In het  derde  bul l i t  s taat  een tussenzin waar  de heer  Berends het  n iet  mee  
eens i s :  “waar  de  in t e g r i t e i t  i n  h e t  g ed ing  i s  vo l s t r ekt e  du id e l i jkhe id  moe t  komen” .  Vols trekte  
du ide l i jkhe id moet  er  a l t i jd  komen en niet  a l leen daar  waar  de integr i te i t  in  het  geding is .  Dat  
i s  een omiss ie ,  de  mot ie  zou op dat  punt  gewi jz igd moeten worden.  Er  moet  een onderzoek 
komen,  maar  het  midde l  i s  te  zwaar .  De heer  Berends wi l  ook geen onderzoek f rustreren.  Dat  
maakt  het  l as t ig .  
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Door nu tegen te  s temmen wordt  de  suggest ie  opgeroepen dat  ‘d ie  Berends ’  n iet  onderzocht  
wi l  worden.  Het  tegendee l  i s  waar .  Gez ien de meerderhe id  d ie  z ich af tekent  heeft  het  geen 
z in  om te  onthouden of  tegenstemmen.  Dan maar  het  zware midde l  anders  zou het  nog langer  
boven de markt  b l i jven hangen.  De heer  Berends wi l  graag  duide l i jkhe id .   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  heeft  in a l le  toonaarden aangegeven het  van 
be lang te  v inden dat  deze kwest ie  goed wordt  onderzocht .  Het  zou f i jn z i jn a l s  daar  
gezamenl i jk  een goed middel  voor gevonden wordt .  De voor l iggende mot ie  tendeert  naar  of  
geen onderzoek of  een raadsenquête ,  daar  z i t  geen ru imte tussen.  Wat  GroenLinks betref t  
zou er  een onderzoek moeten komen dat  minder  zwaar  i s  en minder  t i jd  en ge ld kost .  Met  
name door  een onafhankel i jk  onderzoek door  iemand die  geen enke le  band met  de raad,  dan 
we l  Haren heeft .  Dat  zou veel  sne l ler  he lderhe id in deze  kwest ie  geven.  Deze  mot ie  tendeer t  
naar  een meerderhe id  in de  raad ,  GroenLinks  bevindt  z ich in  deze l fde spagaat  a ls  de heer  
Berends zoju is t  schetste .  GroenLinks  wi l  graag een onderzoek en kan n iet  anders  dan met  
deze mot ie  meegaan.  Het  i s  we l  verwarrend en voor burger  en raad  las t ig  te  begr i jpen.  Na 
twee dagen t i jd  nadenken worden nog op het  laa ts te  moment  z innet jes  en ar t ike len geschrapt .  
De GroenLinks gaat  mee met  de  mot ie .  
 
S temming:  Mot ie  Raadsonderzoek 
Voor :  a l le  frac t ies  met  u i tzonder ing van de  PvdA.   
Het voorste l  i s  aangenomen.  Aldus bes loten.  
 
14.  Tweede Bestuursrapportage 2010 
De raadsber ichten 2010-14 :  consequent ies  junic ircu la ire  en 2010-16:  f inanc ië le  s i tuat ie  
worden hierb i j  be trokken.  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, leest  in  het  voorste l  in  de bestuursrapportage a ls  gevolg  
van de  begrot ingswi jz ig ing van per  sa ldo € 98.912 (nadel ig )  waarvan € 165.965 een 
inc identee l  nade l ig  effect  heeft  en € 67.053 een s tructuree l  pos i t ie f  effect .  Het  s tuk goed 
lezende is  het  zo dat  het  s t ructure le  e ffect  te  maken heeft  met  een personee lss i tuat ie .  Met  
het  opdoeken van één personee lsplaats .  De vraag i s  of  daaru i t  geconstateerd  mag worden dat  
daar  ook de ingang l ig t  naar  het  s t ructuree l  benaderen van het  opheffen van de tekorten in 
de toekomst ige  jaren?  Ziet  het  co l lege h ier in aanle id ing om te  zeggen dat  personee ls reduct ie  
i s  waarop ingezet  wordt?  Een andere  vraag ,  op b ladz i jde  11,  heef t  betrekking op de mutat ie  
reserves :  “Door  i s  in  d e  jaa r r eken ing  2009 e en  be s t emmings r e s e r v e  g e vo rmd t e r  g roo t t e  van €  349.000.  
Wi j  s t e l l e n  voo r  d e  r e ed s  g e vo rmde  b e s t emmings r e s e r v e  in  t e  z e t t en  om de  ex t ra  la s t en  van  he t  n i euwe  
g emeent ehu i s ,  van  €  410.945 a f  t e  d ekken .  Het  r e s t ant  van  €  61.945 word t  ( in c id en t e e l )  t o e g e vo e gd” .  
De VVD ontvangt  h ier  graag  een toe l icht ing op.  Op bladz i jde 24,  b i j  de  doe lgroep Publ ieke 
Ruimten,  waar  het  gaat  om openbare ver l icht ing wordt  gesproken over  het  d immen van 
openbare ver l icht ing .  In hoeverre  en in we lke mate  wordt  dat  doorgezet ,  ook in  re la t ie  tot  
soc ia le  ve i l ighe id .   
 
De heer  Niezen ,  GroenLinks ,  heeft  een aanta l  vragen.  In a lgemeenhe id maakt  GroenLinks 
z ich zorgen over  de  ve le  k le ine u i tzet t ingen.  Grosso modo va l t  op dat  er  €  360 .000,00 aan 
inc idente le  voordelen z i jn ,  te rwi j l  €  100.000, -  negat ief  wordt  geë ind igd .  Dat  betekent  dat  
opgete ld € 460 .000,00 extra  wegvloe i t  d i t  jaar .  Dat  i s  vee l  ge ld ,  zeker  in  een jaar  waar in  
geconstateerd moet  worden dat  er  geen extra  midde len naar  de gemeente  toekomen en het  
perspect ief  s lecht  i s .  De vraag  is :  col lege le t  u  we l  goed genoeg op? Vragen:  
-  Bladzi jde 4 ,  vastgoedregis t rat ie ,  graag u i t leg  over  de  k le ine post jes  d ie  worden opgevoerd;  
-  Bladzi jde  5 ,  Tr io.  Vor ig  jaar  z i jn aan Tr io s t ructuree l  extra  midde len toegekend.  Nu is  

daar  weer  een fors  bedrag extra  nodig.  Gaat  het  we l  goed komen met  Tr io?  
-  Bladzi jde 6 ,  locat ieonderzoek bovenbouw Zernike ,  daar  wordt  extra  ge ld gevraagd,  i s  daar  

budget  voor afgesproken.  Hoe gaat  dat  verder ,  moeten daar  nog meer  midde len naar  toe?  
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-  Bladzi jde  6 ,  zorg ,  de  Centrumgemeente  ge ld  vraagt  bl i jkbaar  meer  ge ld ,  zoa ls  ook te  z ien 
i s  b i j  we lz i jn  op b ladzi jde  7 .  Haren i s  toch nie t  de tekorten van de  gemeente Groningen 
aan het  aanzuiveren?  

-  Bladzi jde 8 ,  b i j  wegen,  s traten en p le inen,  b i j  he t  bedrag van €  75.000,00 voor  de Meerweg 
v indt  GroenLinks het  vreemd dat  het  bes lu i t  zo wordt  u i tge legd.  Jaar l i jks  komt dat  bedrag 
er  b i j  voor onderhoud.  De weg zou in goede  s taa t  aan de gemeente  worden overgedragen.  
Bovendien zou ha lverwege  het  jaar  hooguit  sprake z i jn van de he lf t  van di t  bedrag.   

-  Bladz i jde  9 ,  parkeervoorz ien ingen,  de bedragen te l len we l  hee l  sne l  op naar  € 25.000,00,  
graag een goede toe l icht ing .  

-  Bladzi jde  15.  De mededel ing over  gemeente l i jke  samenwerking i s  te leurs te l lend.  
GroenLinks begr i jpt  dat  het  co l lege  het  druk heeft  gehad met  een aanta l  grote  projec ten 
en de  bezu inig ingen,  maar  ju is t  samenwerking  met  anderen kan ge ld  opleveren.  De raad 
verwacht  daar  we l  wat  van.  Een derge l i jke  medede l ing zou in  een volgend s tuk n iet  meer  
voor  mogen komen.  

-  Bladzi jde  16 ,  wanneer  i s  de  BAG gereed?  
-  Bladzi jde 20,  GHHC, hier  s taat  een medede l ing over  GHHC, waarom geen 

bes lu i tvorming?  Dit  jaar  i s  een bes lu i t  genomen,  maar  b l i jkbaar  mag de  raad  daar  d i t  jaar  
qua bes lu i tvorming n iets  over  zeggen.  

-  Bladzi jde 21,  b i j  energ iepres tat ie  wordt  meld ing gemaakt  over  de EPA onderzoeken naar  
de  gemeente l i jke  gebouwen.  GroenLinks  i s  zeer ge ïnteresseerd naar  de  u i tkomsten en hoe 
dat  landt  in  een voorste l .  Volgt  een apart  voorste l  over  maatrege len pakketen?   

-  Bladzi jde  23,  GroenLinks  hoorde dat  wat  h ier  s taat  over  Schar lakenhof n iet  de laats te  
informat ie  i s  en dat  er  n ieuwe zorgen z i jn ,  kan het  col lege dat  toe l ichten?  

-  Bladzi jde  25 ,  om de verkeers intens i te i t  op de  Onnerweg te  verminderen en de 
verkeersve i l ighe id te  bevorderen,  wordt  het  gedee l te  Fe l land her inger icht .  Dat  i s  a l  
gebeurd.  GroenLinks  s te lde  daar  de schr if te l i jke  vraag over  of  d i t  zo had gemoeten?  Een 
achterafmeld ing van een ingr i jpende verkeersreconstruct ie .  

-  Bladzi jde 26 ,  een opmerke l i jke  medede l ing over  het  Geboortebos .  Jarenlang mocht  de  raad 
genieten van de  inbreng van D66 op d i t  punt ,  nu z i t  D66 in het  co l lege en gaat  ze  geen 
bomen meer  p lanten.  

 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, heeft  een aanta l  vragen:  
-  Bladzi jde  3 ,  b i j  de  voorspe l l ing  van de s tand van de  Algemene Reserve wordt  de 

toevoeging kapitaa l l as tenvoordee l  u i t  de  mot ie  van 30 oktober  2006 genoemd.  Dit  lezende 
wordt  deze  mot ie  n iet  consequent  u i tgevoerd.  Hoe z i t  dat?  

-  Bladzi jde 10,  de  toepass ing van het  Sportbes lu i t  i s  gerege ld ,  dat  le idt  tot  een structure le  
meeva l ler .  Maar  het  Sportbes lu i t  toepassen betekent  ook aanvul lend dienstbetoon 
tegenover  de sportc lubs ,  we l  extra  d ienstbetoon is  dat  en wat  z i jn  dan de  extra  kosten?  

-  Bladzi jde  11,  de  mutat ies  van de reserves.  Het  l i jk t  a l sof  de  mot ie  van 2006 n ie t  
consequent  wordt  u i tgevoerd terwi j l  daar mei  jongst leden nog een mot ie  over  i s  
aangenomen.  Hoe z i t  dat?  Het  is  n ie t  mogel i jk om op voorhand een bestemmingsreserve 
te  vormen,  dat  kan pas  u i t  het  resu l taa t ,  a l thans zo heef t  de wethouder  de raad a l t i jd  
ge leerd.  

-  Bladzi jde 12,  wordt  een invester ing van een n ieuw aggregaat  voor  het  n ieuwe raadhuis  
genoemd van € 100.000,00 .  Om zomaar  d ie  u i tzett ing  te  doen in de  Burap is  ongewenst .  
Daar  d ient  een apart  raadsvoors te l  voor te  komen of  het  co l lege  d ient  te  k i jken of  het  u i t  
het  budget  n ieuwbouw raadhuis  opgevangen kan worden.  Tens lotte  i s  daar  ook sprake van 
aanbested ingsvoorde len,  zoa ls  a l t i jd  i s  verte ld .  

-  Bladzi jde  20 ,  GHHC. Het  CDA s lu i t  z ich aan bi j  de  vraag van de  heer  Niezen.  Middels  
een raadsber icht  i s  informat ie  over  een v ierde ve ld verstrekt ,  afwi jkend van de  bes lu i t -
vorming van 2009.  Dat  betekent  dat  het  co l lege  n ie t  b innen de door de  raad vastgeste lde  
budgetta i re  kaders  heeft  gehandeld .  Vreemd dat  h ier  geen budgetvoorste l  wordt  ingediend.  
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-  Bladz i jde  21,  zonnepane len cbs  De Borg.  Het  CDA is  b l i j  met  de  eerste  zonnepane len naar  
aanle id ing van haar  mot ie  u i t  2007.   

-  Bladzi jde 23,  het  col lege heeft  zo ju is t  gezegd te  s toppen met  de aanbested ing van het  
Haderaple in .  De Burap k i jk t  te rug.  Daar in wordt  gesproken over  voorbere idende 
werkzaamheden voor bestemmingsplan Raadhuisp le in ,  terwi j l  daarvoor nu een andere 
invul l ing wordt  gekozen.  Wat  i s  de  log ica?  Doorgaan met  het  ene proces  terwi j l  je  
doorgaat  met  het  andere of  s topzetten?  

-  Bladzi jde 23 ,  betaa l t  de  gemeente  nog s teeds  een explo i ta t iebi jdrage  aan het  zwembad? 
-  Bladzi jde 24,  wordt  gesproken over  de afhanke l i jkhe id  van de leges  u i t  grote  

bouwaanvragen.  Die  waren er  b i j  toeva l  in 2009,  namel i jk  het  Raadhuis  en Schar lakenhof .   
Welke  grote  bouwprojecten z i jn  er  in 2010,  zodat  de  begrote  inkomsten daadwerke l i jk  
worden gerea l i seerd?  

 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  vraagt :  
-  Bladzi jde 5 ,  Hier  wordt  gezegd dat  Tr io een inc identee l  tekort  i s ,  terwi j l  u i t  de  tekst  b l i jk t  

dat  voor lopig  wordt  verwacht  dat  tekorten moeten worden aangevuld .  Is  het  dan n iet  reëe l  
om dat  s t ructuree l  te  maken en daar  rekening mee te  houden in de meer jarenraming? 

-  Bladzi jde 9 ,  de curs ieve  tekst  onder  de kolom spreekt  over  s t ructuree l  nade l ig ,  dan moet  
z i jn  inc identee l .   

-  Bladzi jde 16,  een verwachte  grote  toestroom gastouders ,  wat  i s  groot?  
-  Bladzi jde  17,  huwel i jken.  Al le  processen z i jn d i t  voor jaar  vern ieuwd en in  het  na jaar  

wordt  gekeken naar  de  opzet  met  betrekking tot  de locat ies  en het  toestaan van meer  
horeca locat ies  waar  ge trouwd kan worden.  Zi jn er  ook andere  locat ies spec if iek in bee ld?  

-  Bladzi jde 18,  we lke school  heeft  z ich niet  aanges loten b i j  het  s ignaler ingssysteem? 
Waarom niet?  

-  Bladzi jde 21,  s taat  dat  de ve i l ighe idsmonitor  i s  u i tgebracht  met  pos i t ieve  u i tkomsten voor  
de gemeente Haren.  Graag een nadere toe l icht ing .  

-  Bladzi jde  25 ,  bushal tes  d ie  toegankel i jk  worden gemaakt .  Is  de  46% gehaa ld a ls  de  30 
ha l tes  z i jn  aangepast?   

 
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, vraagt :  
-  Bladzi jde 6 ,  onder  het  kopje  b i jzonder  bas isonderwi js  wordt  gesproken over  St icht ing  

Baas is ,  maar  dat  i s  openbaar  onderwi js ,  hoe z i t  dat?   
-  Bladzi jde 8 ,  s taa t  onder  het  kopje  grondzaken:  “Daarom zul l en  w i j  d e  kave l s  zo  spoed i g  

moge l i jk  op  e en  ande r e  mani e r  in  d e  mark z e t t en  dan g eb ru ike l i jk  i s” .  Hoe dan?  
-  Bladzi jde 17 ,  kan het  co l lege  b i j  de  verk iez ingen aangegeven om hoeveel  ext ra  uren di t  

gaat?  In maart  2011 z i jn  er  immers weer  verkiez ingen om rekening mee te  houden.  Dit  i s  
n iet  gespec i f iceerd  in  de ontwerpbegrot ing gevonden.  

-  Bladzi jde  20,  s taat  het  heugl i jke  fe i t  dat  men goed in gesprek i s  over  de  i j sbaan.  Er  is  geen 
bedrag voor  een i j sbaan opgenomen in  de begrot ing ,  hoe z i t  dat?  

-  Bladzi jde 29,  b i j  de  u i tbre id ing van het  t ransfer ium vraagt  GVH zich af  of  het  col lege ooi t  
heef t  overwogen om parkeerge ld  voor gebru ikers  te  gaan vragen?  

 
Mevrouw Legemaat ,  namens  D66,  vond deze Burap een betere  boodschap brengen dan de  
eerste .  De structure le  mutat ies  z i jn meesta l  pos i t ie f  en de negat ieve  grotendee ls  inc identee l .  
Dat  i s  voor  de toekomst gunst iger  dan andersom. Het  geboortebos  was een in i t ia t ief  van D66 
ter  ge legenhe id van het  fe i t  dat  Haren het  groenste  dorp van Neder land werd.  Het  was 
bedoeld  a ls  tegengas tegen a l le  ge lu iden van vergr i jz ing d ie  toes loeg  in  dat  groene dorp.  De 
aanleg  duurt  lang en is  zo onnavolgbaar  moei l i jk  dat  deze achterwege mag b l i jven.  De 
be langr i jkste  reden is  dat  wat  er  mee aangetoond zou worden achterhaa ld i s .  Ui t  de  
kengeta l len van de gemeente  Haren b l i jkt  dat  voor  het  eers t  in  de  geschiedenis  Haren meer  
inwoners  heeft  boven de 64 jaar ,  dan onder  de  20 jaar .  Dat  i s  de reden voor D66 om zich te  
beraden op p lannen om het  be lang van vergroening van leeft i jdsopbouw weer onder  de 
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aandacht  te  brengen.  Een tekstue le  opmerking,  op b ladzi jde  17 onder  het  kopje  huwel i jken,  
s taat  touwambtenaren,  in  p laats  van trouwambtenaren.  
 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA,  zegt  dat  het  co l lege  aangeeft  dat  in  deze Burap een 
s tructuree l  pos i t ie f  effect  van € 67 .053,00 z i t .  De PvdA zou graag k i jken wat  met  dat  
voordeel  in  de beheersbegrot ing  2011 of  la ter  meegedaan kan worden.  De PvdA wi l  het  graag 
vasthouden voor  toekomst ige problemen.  Enke le  vragen:  
-  Bladzi jde 7 ,  wordt  gesproken over  een eenmal ig  nadee l ,  over  HarenFM van bi jna   

€  8 .000,00 ingaand per  2011,  maar  dat  s taat  in de  Burap 2010.  Dit  i s  de  s tand tot  
september  2010,  waarom kosten in  2011 melden?  Een jaar laag  2011 hoort  in de  
beheersbegrot ing 2011,  a l s  het  co l lege  daar  ook te  l aat  was  voor de be le idsbegrot ing .   

-  Bladzi jde  11,  mutat ies  reserves.  Er  waren mot ies  in  2006 en in  mei  2010 is  opnieuw een 
mot ie  aangenomen voor reserves .  Heeft  het  col lege  deze verwerkt?  Hoe dan ?   

-  Bladzi jde 20 ,  GHHC, in  de voortgangsrapportage s taat  dat  de kosten a l  z i jn  gemaakt .  De 
kosten d ie  je  in 2010 maakt ,  d ienen toch in 2010 te  worden gemeld? De PvdA neemt aan 
dat  het  moment van bes lu i tvorming de begrot ing 2011 is .   

 
S cho r s ing  op  v e rzoek van  he t  c o l l e g e  
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  merkt  op dat  deze Burap pos i t iever  i s  dan de eerste .  
Er  z i t ten negat ieve e lementen in ,  maar  de st ructure le  pos i t ieve e lementen werken door naar  
volgende jaren en dat  i s  ge le t  op de f inanc ië le  pos i t ie  van de gemeente van bui tengewoon 
be lang.  GroenLinks spreekt  over  zorgen over  ve le  k le ine inc idente le  u i tzet t ingen.  Als  
GroenLinks van mening i s  dat  deze op onderde len ten onrecht  z i jn ,  dan hoort  het  co l lege  
graag we lke  posten dat  concreet  betreffen.  Tr io za l  d i t  jaar  extra  midde len nodig hebben van 
de gemeente  Haren.  Dat  za l  tot  aan 2014 het  geval  z i jn .  De hoogte  i s  nog n iet  exact  bekend.  
In de laats te  bestuursvergader ing is  gesproken over  het  perspect ie f  vanaf  2014.  Wat  het  
bestuur  betreft  s taat  Tr io  dan op e igen benen.  De vraag  hoe  het  met  Tr io gaat  laat  het  
co l lege graag ter  beantwoording aan de d irecteur  van Tr io .  Die  wordt  b innenkort  u i tgenodigd 
in  de  raadscommiss ie  om inhoudel i jk  in te  gaan op waar  Tr io s taa t  en naar  toe  wi l .  De raad 
heef t  dan ge legenhe id tot  ger icht  s te l len van vragen.  De bes lu i tvorming ten aanzien van het  
v ierde ve ld GHHC is  voorgedragen b i j  de  begrot ing 2011,  omdat  de  las ten voor  2011 gaan 
spe len.   De heer  Niezen  zegt  dat  d i t  een vr i j  pr inc ip iee l  punt  i s .  B i j  e lke  invester ing i s  het  
zo dat  d ie  pas  tot  afschr i jv ing komt in  het  jaar  na  rea l i sa t ie .  Als  dat  r icht inggevend zou 
worden voor bes lu i tvorming,  dan zou a l les  eerst  moeten worden u i tgegeven,  a lvorens een 
bes lu i t  te  nemen.  Nu worden bewust  de  zaken omgedraa id .  De heer  Valkema  s lu i t  z ich 
h ierbi j  aan.  Wethouder Siel ing  zegt  dat  het  col lege  onlangs schr i f te l i jke  vragen over  d i t  
ze l fde  onderwerp heef t  beantwoord.  Het  s taa t  in de begrot ing 2011,  de wethouder  s te l t  voor 
de d iscuss ie ,  aan de  hand van het  voorste l  dat  dan wordt  gedaan,  te  voeren.  De heer  
Valkema  zegt  dat  het  budgetrecht  aan de  raad is .  De raad ste l t  een invester ingsbudget  vas t  
en daar  i s  het  co l lege overheen gegaan.  Zoa ls  het  nu gaat  kan n iet .   
 
De voorzit ter  s te l t  voor dat  part i jen amenderen a ls  z i j  v inden dat  het  anders  moet .  Dat  is  
een recht  dat  de raad heeft .  In d i t  geva l  kan niets  geamendeerd  worden omdat  er  n iets  in  
s taa t ,  zoa ls  de heer  Va lkema zegt .  Maar  amenderen kan ook door er  ie ts  we l  in  te  ze t ten 
 
Wethouder Siel ing zegt  dat  inmiddels  wordt  voldaan aan de voorwaarden van het  
Sportbes lu i t ,  dus  ook a l les  wat  daar  aan voorwaarden ui tvoortv loei t .  In het  onderschr i f t  op 
pagina 9  s taat  ten onrechte  s t ructuree l  dat  moet  z i jn  inc identee l .  Er  i s  geen bedrag voor de 
i j sbaan opgenomen.  De wethouder  heeft  een eerste  verkennend gesprek gehad om te  k i jken 
wat  Haren wi l  met  betrekking  tot  een i j sbaan.  Het  i s  nog te  vroeg om daar  bedragen te  
noemen.  Dat  hangt  af  waarover  qua inhoudel i jk  programma overeenstemming met  i j s  en 
schaatsc lub wordt  bere ikt .  
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Op dat  moment kan een beter  inz icht  in  de  daaru i t  voortv loe iende kosten worden gegeven.  
In 2011 za l  naar  verwacht ing overeenstemming worden bere ikt ,  zodat  dat  in het  kader  van 
n ieuw be le id  kan worden opgevoerd voor  de  begrot ing 2012.  Dit  maakt  onderdee l  u i t  van het  
manifest  en de ambit ie  i s  in  deze per iode een n ieuwe i j sbaan in of  nabi j  het  centrum van 
Haren te  rea l i seren.  Mevrouw  Legemaat  vraagt  of  dat  concreet  betekent  dat  er  deze winter  
geen i j sbaan komt.  Wethouder Siel ing  antwoordt  n iet  zoa ls  in de  begrot ing i s  geformuleerd 
in  de vorm van een plek waar  de  jeugd rede l i jk  sne l  de  i jzers  onder  kan binden.  Het  col lege 
s taa t  open voor a l le  in i t ia t ieven.   
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  in antwoord op de mutat ies  reserves .  Het  amendement  
van mei  2010 is  u i tgevoerd,  dat  betekent  dat  er  een bestemmingsreserve  i s  gecreëerd van  
€  349.000,00.  Die  wordt  h ier  gebruikt .  Bi jna  € 62.000,00 b l i j f t  over ,  voor  ie ts  dat  in  2011 
wordt  verwacht  wordt  nu vast  ge ld gereserveerd .  De heer  Valkema  her innert  z ich de 
d iscuss ie  over  het  amendement  u i t  mei  2010,  d ie  had een hee l  andere  s t rekking dan de  
wethouder  nu doet  voorkomen.  Kan de  wethouder  exact  aangeven wat  de formuler ing  van het  
amendement  van mei  2010?  Wethouder Pek  verwacht  dat  de heer  Valkema,  ook met  een 
exacte  formuler ing ,  het  n iet  met  hem eens  za l  z i jn .  Het  col lege  verkeer t  in de  
veronderste l l ing  dat  er  in  mei  2010 een bestemmingsreserve van €  349.000,00 i s  gecreëerd .  
Dat  d ie  e r  nog i s  en h iervoor  wordt  aangewend.  Deze  i s  gevormd om tegenslagen in de  
toekomst  op dat  gebied  op te  vangen.  Er  wordt  een tegens lag  verwacht  en daar  wordt  het  
voor  aangewend.  Het  amendement i s  derha lve naar  mening van het  co l lege correct  
u i tgevoerd.  De wethouder  s te l t  voor dat  het  CDA op di t  punt  een amendement  ind ient  a ls  z i j  
het  h ier  n iet  mee eens i s .   
Voora lsnog z i jn  de midde len voor  het  Zernike  voldoende .  Op het  moment dat  meer  midde len 
nodig z i jn  za l  het  co l lege naar  de raad  gaan om daarom te  vragen.  Het  bedrag van € 
75 .000,00 voor  de  Meerweg i s  u i tvoer ing van het  raadsbes lu i t .  De heer  Niezen  v indt  d i t  we l  
b l inde l ings  u i tvoeren van een raadsbes lu i t .  De weg zou net jes  overgedragen worden en in een 
ha l f  jaar  wordt  minder  u i tgegeven dan in  een hee l  jaar .  Het  i s  aan het  col lege  om geen ge ld te  
brengen naar  waar  het  n iet  perse  nodig i s .  Wethouder Pek  s te l t  voor  dat  GroenLinks a ls  z i j  
het  h ier  n iet  mee eens i s ,  d i t  moet  aangeven midde ls  een amendement .  Het  raadsbes lu i t  
wordt  voora lsnog correct  u i tgevoerd.  
Het  co l lege verwacht  in de loop van het  jaar  een u i tkomst  van het  EPA-onderzoek.  Dan komt 
er  een nulmet ing en wordt  in  de loop van volgend jaar  gekeken hoe  daarmee verder  te  gaan.  
Dat  kan resu l teren in  een raadsvoorste l .  GroenLinks  sprak zorgen u i t  over  Schar lakenhof .  In  
november  volgt  een ver t rouwel i jke  raadsvergader ing over  d i t  onderwerp.   
Het  col lege  i s  van mening dat  z i j  de  mot ie  van 2006 correct  heef t  u i tgevoerd .   
De Burap 2  heef t  betrekking op de per iode maar t  tot  en met  augustus .  In d ie  per iode  was het  
co l lege bez ig  met  het  bes temmingsplan Haderaple in .  Nu l igt  er  andere bes lu i tvorming voor 
en n ieuwe inz ichten.  De z insnede op pag ina  23 heeft  betrekking op d ie  per iode.   
De grote  bouwprojecten waar  de  gemeente  leges  voor  ontvangt  z i jn  onder  meer  het  
Waterbedr i j f .  Een u i tputtende de l i j s t  kan desgewenst  worden toegezonden.  De heer  Valkema 
ontvangt  d ie .  De naam van de school  d ie  z ich niet  b i j  het  s igna ler ingssysteem heeft  
aanges loten i s  bewust  n iet  genoemd.  Als  de heer  Berends dat  graag wi l  weten dan kan dat  op 
een ander  moment ver te ld worden.  
Het  kopje  b i jzonder  bas isonderwi js  i s  inderdaad onju is t  en moet  openbaar  bas isonderwi js  
z i jn .  De kave ls  van het  terre in  Kooi-Hekman worden op een creat ieve manier  in  de markt  
gezet .  De gemeente  wi l  van de  kave ls  af ,  he t  duurt  te  lang en daarom wordt  nagedacht  over  
andere  manieren.  Er i s  nog n iet  concreet  bekend hoe dat  gedaan wordt ,  gedacht  wordt  
b i jvoorbee ld aan een ie ts  andere  verkave l ing  of ve i l ing .  Er  l iggen nog een aanta l  opt ies .  De 
komende t i jd  za l  du ide l i jk  worden of  de opt ies  ge l icht  worden.  Dit  i s  een zorgenkindje  voor 
de gemeente omdat  het  gewoon ge ld  kost .  Een termi jn i s  nog niet  d i rect  te  geven.  
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Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  in  antwoord op de vraag over  parkeervoorz ieningen.  
De gemeente loopt  €  25.000,00 mis ,  het  s taat  er  zoa ls  het  i s .  De heer  Niezen  dacht  dat  het  
a l leen d ie  paar  parkeerplaatsen naas t  de  n ieuwbouw gemeentehuis  betrof  en dan komt de 
wethouder  op dat  bedrag?  Dat  was  € 15 .000,00.  Mevrouw Sloot  heef t  herhaa lde l i jk  
geprobeerd gegevens over  parkeeropbrengsten boven tafe l  te  kr i jgen.  Dat  i s  n iet  ge lukt  
omdat  er  kennel i jk  te  we inig  gegevens  aanwezig z i jn .  Waarop baseer t  het  co l lege  de  bedragen 
d ie  worden genoemd? Heeft  dat  dan a l leen te  maken met  de boetes?  Is  het  zo dat  de 
parkeergarage afges loten b l i j f t  zodat  meer mensen verkeerd gaan parkeren.  Als  GVH 
uit rekent  hoevee l  inkomsten er  b innen komen bi j  betaa ld parkeren,  dan kan dat  nooi t  zovee l  
z i jn .  Wethouder Groot  heeft  a l le  vert rouwen in  het  ambte l i jk  apparaat  dat  d i t  bec i j ferd  
heeft .  Mevrouw Sloot  zegt  dat  d i t  lezende het  zo opgevat  kan worden dat  de boetes  een extra  
inkomstenbron vormen voor de gemeente .  Afspraak i s  dat  parkeren a l leen kostendekkend 
mag z i jn .  Onlangs  s tond in  de  krant  dat  de  reden dat  de  parkeergarage nog lang afges loten is  
te  maken heeft  met  een softwareprobleem dat  n iet  opge lost  kan worden.  Vergoedt  de 
verzeker ing dat?  Wethouder Groot  zegt  dat  de gemeente d i t  ze l f  moet  beta len omdat  het  n iet  
verzekerbaar  i s .  Iets  wat  z ich in  een ha lf  open ruimte  bevindt  i s  las t ig  te  verzekeren.  
De her inr icht ing Fe l land was opgenomen op de kne lpuntenl i j s t  en is  door de  raad zo 
vastgeste ld en u i tgevoerd.  De toestroom van gastouders  i s  inderdaad erg groot .  De GGD 
moet  twee dingen controleren,  het  pand waar  het  bedr i j f  z ich bevindt  en de persoon d ie  het  
u i tvoert ,  dee l  A en dee l  B.  Haren s tond in  eerste  instant ie  voor een paar  gastouderbedr i jven 
op papier .  In  de prakt i jk  b l i jken er  z ich 60 te  hebben aangemeld ,  dat  i s  hee l  duur .  Vee l  
gemeenten hebben di t  probleem.  De vraag i s  of  dat  we l  gef inanc ierd  kan worden.  De GGD 
gaat  de gemeenten voorste l len met  meer  ge ld te  komen,  maar  de wethouders  gaan z ich 
beraden of  d i t  we l  mogel i jk  i s .  De enorme toest room zou met  de economische s i tuat ie  te  
maken kunnen hebben,  maar  er  z i jn  enorme verschi l len ten opzichte  van de prognose.  In 
2009 z i jn e l f  busha l tes  aangepakt ,  op d i t  moment  worden nog negent ien aangepakt .  Het  
totaa l  van der t ig  i s  ru im de  gevraagde 46%. De suggest ie  om parkeerge ld te  heffen voor het  
t ransfer ium kan misschien in re la t ie  worden gebracht  met  het  la ter  door GVH in te  d ienen 
in i t ia t iefvoorste l ,  dat  gaat  ge ld  kosten.  Het  i s nadrukkel i jk  een serv ice  d ie  voor  de  gemeente  
Groningen wordt  aangelegd.  De mobi l i te i t  voor de  s tad Groningen neemt daardoor  toe .  
HarenFM wordt  meer  a ls  vooraankondig ing in deze Burap genoemd en zou h ier  e igenl i jk  n ie t  
moeten staan .  Mevrouw Toxopeus  vraagt  of  deze in de  beheersbegrot ing 2011 terugkomt 
omdat  deze in  de be le idsbegrot ing 2011 ontbreekt .  Het  i s  een beet je  raar  om deze hier  te  
noemen.  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  de  VVD spreekt  over  een voordee l  op 
personee l  en of  dat  een voorbode i s  op de aangekondigde bezuin ig ingen.  Dat  i s  n ie t  zo .  Het  
i s  ook geen voordee l .  Op bladzi jde  11 wordt  een nadee l  opgevoerd.  Er z i jn  kosten opgevoerd 
waar  geen dekking  voor  was ,  i s  het  per  sa ldo weer  nul .  Als  nu iemand was aangenomen,  dan 
waren we l  de kosten in de begrot ing opgenomen,  maar  geen dekking  geweest  en was er  per  
sa ldo een nade l ig  verhaa l  geweest .  Fe i te l i jk  wordt  d ie  nu afgevoerd en kan worden gesproken 
over  een correct ie  op de begrot ing .  De heer  Terpstra  conc ludeer t  dat  het  s t ructuree l  effect  
ook nul  i s .  Burgemeester  Boumans  zegt  dat  het  op de spec if ieke  begrot ingsmutat ie  in  
doe lgroep inwoners  een voordeel  i s ,  maar  in de  a lgemene dekkingsmidde len een structuree l  
nadee l ,  dus  per  sa ldo is  het  nu l .  Op het  totaa l  van de bestuursrapportage b l i j f t  het  een 
s tructuree l  voorde l ig  e ffect .  Centrumgemeente Groningen is  n ie t  haar  e igen 
begrot ingsproblemat iek aan het  a fwente len op andere  gemeenten voor wat  bet ref t  de Wet 
hu isverbod is  dat  n ie t  zo.  Vanaf  2009 z i jn a fspraken gemaakt  en met  name maatschappe l i jk  
werk moest  nog s tructuree l  verankerd worden.  Op het  moment dat  een t i jde l i jk  huisverbod 
aan de orde i s  moet  maatschappe l i jk  werk ingeschake ld worden.  Dit  i s  het  s t ructure le  bedrag 
waar  de gemeente  rekening mee moet  houden.  Vanui t  de hu lpver lening  wordt  vernomen dat  
het  t i jde l i jk  huisverbod rede l i jk  succesvol  is .  Op jaarbas is  gaat  het  in Haren om tussen de 
v i j f  à  t ien,  terwi j l  voor  één f inanc ier ing wordt  ontvangen.  
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Het  i s  een taak ,  d ie  succesvol  i s  en waar  iedereen waarde aanhecht ,  maar  de gemeente  
ontvangt  er  geen ge ld voor .  Dat  i s  verve lend,  een beet je  a fschuiven van jus t i t ie .  Er  is  
nagedacht  over  gedempte ver l icht ing in  re la t ie  tot  de soc ia le  ve i l ighe id .  Het  zou geen 
probleem z i jn ,  maar  wordt  we l  gemonitord.  De pol i t ie  i s  betrokken en mochten er  k lachten 
komen,  dan wordt  daar  zeker  naar  gekeken.  Op di t  moment  z i jn  de ervar ingen pos i t ief .   B i j  
de vervang ing van het  noodstroomaggregaat  in het  hu id ige  gemeentehuis  was  gedacht  deze  
mee te  kunnen nemen naar  de  n ieuwbouw.  Door de toename aan technische insta l la t ies  bl i jkt  
d i t  aggregaat  over  onvoldoende capac i te i t  te  beschikken om het  n ieuwe gemeentehuis  te  
bed ienen a ls  de  s t room ui tva l t .  Daarom moet  er  een nieuw aggregaat  komen.  Dit  wordt  
opgevoerd,  inc lus ie f  de afschr i jv ingstermi jn .  Het  i s  ju is t  dat  er  een aanbested ingsvoordee l  i s  
geweest  b i j  de aanbested ing van het  werk,  maar  het  i s  n iet  zo dat  op d i t  moment d ie  ru imte 
in  het  projectbudget  voor  de n ieuwbouw gemeentehuis  z i t .  In  re lat ie  tot  de  gemeente l i jke  
samenwerking heeft  een or iënterend gesprek p laa tsgevonden met  de  gemeente  Groningen,  
ook op bestuur l i jk  n iveau.  Dat  laa t  over  en weer  de wens  z ien om als  ge l i jkwaard ige  par tners  
te  verkennen,  wat  men voor  e lkaar  zou kunnen betekenen.  Dat  zou ook voor andere  
overheden kunnen ge lden.  Daar  z i t  Haren vanui t  kracht  redenerend in .  B i jvoorbee ld op het  
gebied van ICT kan Haren de gemeente  Groningen cont inuïte i t  borgen met  haar  organisat ie .  
Haren beschikt  over  twee col lega ’s  d ie  behoor l i jk  deskundig z i jn  op het  gebied van SAP,  
waar  de gemeente  we inig  deskundighe id heeft .  Haren kan daar  ie ts  leveren wat  z i j  n ie t  
hebben en kan daar  weer  wat  voor  terugkr i jgen.  Een inter im pos i t ie  in het  management wordt  
momentee l  ingevuld door  een le id inggevende van de  gemeente Groningen,  i s  een ander  
voorbee ld van goede samenwerking.  De burgemeester  hoopt  b i j  de  volgende Burap nog wat  
meer  concrete  zaken te  melden.  De heer  Niezen  vraagt  in  hoeverre  d i t  tot  pr inc ip ië le  keuzes  
le idt?  Of va l t  d i t  u i t  besteden van d iensten of  samenvoegen van afde l ingen vol led ig  b innen 
het  mandaat  van het  co l lege?  Burgemeester  Boumans  zegt  dat  de organisat ie  een 
col legebevoegdhe id i s ,  maar  a ls  het  om verst rekkende zaken gaat  l ig t  het  zeer  voor  de hand 
om de  raad daarbi j  te  betrekken.  De burgemeester  denkt  b i jvoorbee ld  aan het  v is ie t ra ject ,  
waar in  wordt  gekeken wat  voor  gemeente  Haren i s ,  ook keuzes  inherent  z i jn over  we lk type 
organisat ie  daarbi j  nodig  i s .  Het  l ig t  voor de  hand daar  met  e lkaar  over  te  spreken.  Ook a ls  
het  gaat  om ombuig ingen wordt  gekeken hoe  dat  format ief  kan worden georganiseerd.  De 
raad i s  dan aan ze t .  De ext ra  uren inzet  hoger  inramen ge ldt  in  ieder  geva l  voor 
gemeenteraadsverk iez ingen en voor Tweede Kamerverk iez ingen.  Al le  s temmen moeten 
handmat ig  gete ld  worden.  Gelukkig  z i jn  er  volgend jaar  Provincia le  Staten verk iez ingen,  daar  
i s  de opkomst  over  het  a lgemeen minder  hoog.  Dat  vergt  ie t s  minder  inzet .  Ten aanzien van 
trouwlocat ies .  Trouwen mag in de achter tu in  mits  daarvoor  een gebru iksvergunning i s  
verstrekt .  Het  col lege heeft  het  ambte l i jk  advies bere ikt  om dat  toe te  s taan.  Dat  betekent  
dat  overa l  in de  gemeente getrouwd kan worden,  mits  e r  een gebruiksvergunning is  voor d ie  
ge legenhe id .  Die  moet  aangevraagd worden,  dan wordt  gecontro leerd en in  de  leges  v indt  
verrekening p laats .  De heer  Terpstra  vraagt  of  d i t  ook betrekking heeft  op begraven op 
e igen terre in .  Burgemeester Boumans antwoordt  dat  d i t  a l leen betrekk ing  heeft  op trouwen.  
Het  geboortebos i s  een las t ig  doss ier  gebleken.  Er i s  ser ieus  gezocht  en een aanta l  locat ies  i s  
in  bee ld  geweest .  De oproep van D66 i s  interessant  om over  na te  denken.  Bi jvoorbee ld rond 
v is ievorming kan over  d i t  aspect  worden doorgesproken.  
 
Tweede  t e rmi jn  
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, heeft  de  wethouder  gevraagd of  deze wis t  wat  in  het  
amendement  van mei  2010 is  bes loten .  In de  begrot ing 2009 was  de  u i tvoer ing van de mot ie  
u i t  2006 opgenomen.  Bi j  de  jaarrekening b leek dat  n ie t  zo te  z i jn .  Daarom is  een amendement 
gemaakt  om a lsnog dat  voordee l  toe  te  voegen aan de jaarrekening .  Eigenl i jk  had de 
jaarrekening gewi jz igd moeten worden,  maar  dat  kon niet  meer .  Om het  col lege tegemoet  te  
komen is  voorgeste ld een bestemmingsreserve in te  s te l len en met  een ge l i jk t i jd ig  a fboeking 
van de  bestemmingsreserve van geact iveerd onderhoud.  Daarmee was  het  probleem opge lost .  
Het  CDA constateer t  dat  het  amendement  van 2010 niet  i s  u i tgevoerd.  
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Amendement  1 ,  Mutat ies  reserve :  bes lu i t  n iet  akkoord te  gaan met  het  voorste l  €  61 .945,00 
toe te  voegen aan de bestemmingsreserve  en bes lu i t  tot  u i tvoer ing door het  co l lege van het  
amendement van met  2010.  Inged iend door CDA en GVH.  
De voorzit ter  zegt  dat  het  goed is  dat  het  amendement  in  s temming komt .  Het  col lege  heeft  
de bes lu i tvorming op dat  moment anders  ge ïnterpreteerd.  De heer  Valkema  zegt  dat  a l leen 
du ide l i jkhe id wordt  verschaft  over  hetgeen in  de Burap staat ,  want  daar  gaat  het  amendement  
over .  Het  gaat  nie t  over  de duide l i jkhe id d ie  er  mei  jongst leden was .   
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  maakt  z ich zorgen over  de  manier  waarop het  ge ld  
voor  de Meerweg k lakke loos wordt  u i tgegeven en i s  n iet  te  spreken over  de beantwoord ing 
van wethouder  S ie l ing over  de ve le  k le ine u i tzet t ingen.  Het  gaat  erom dat  het  inc identee l  
voordee l  van € 360.000,00 e indigt  in een tekort  van € 100.000,00 ,  dus  € 460.000,00 aan 
inc idente le  ext ra  u i tgaven.  De vraag i s  of  dat  n iet  vee l  ge ld i s  en zou het  co l lege  daar  in  de  
toekomst  n iet  beter  op moeten le t ten? Dit  kan de gemeente z ich in  de toekomst  n ie t  
veroor loven.  GroenLinks kan instemmen met de  Burap,  maar  wi l  deze zorg u i t spreken.  
 
Wethouder Siel ing zegt ,  namens het  col lege ,  nadrukke l i jk  wel  op de  inc idente le  extra  
u i tgaven te  hebben ge let .  Op d i t  moment  i s  het  wat  h ier  s taat .  De wethouder  wi l  hee l  graag 
toezeggen daar  vo lgend jaar  weer  hee l  goed naar  te  k i jken en dee l t  de  zorg .  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  denkt  het  bedrag van €  75.000,00 voor  de  Meerweg n ie t  
a l lemaal  te  hoeven u i tgeven,  dat  komt in  de  jaar rekening terug.  Het  raadsbes lu i t  i s  
u i tgevoerd .  Verder  i s  het  co l lege  van mening dat  het  amendement  van mei  2010 goed i s  
u i tgevoerd en constateert  dat  z i j  het  op dat  punt  oneens is  met  het  CDA.  
Schors ing  1 minuut  voo r  h e t  doo r l ez en  van h e t  amendemen t  
 
De voorzit ter  ste l t  voor te  s temmen over  het  amendement .  
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  heeft  voor de mot ie  gestemd in mei  2010,  maar  verkeerde 
vol led ige  in  de  veronders te l l ing  dat  de  reserve  u i t  2006 in  een pot  za t .  Nu bl i jkt  dat  bedrag 
er  n ie t  te  z i jn .  D66 heef t  onvoldoende overz icht  om hier  voor  te  s temmen.  
 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA,  za l  n ie t  voor  s temmen omdat  het  om de grote  l i jnen 
gaat  om de inwoners ,  wat  wi l len we bere iken en hoevee l  kost  het .  Op d ie  grote  l i jn  s te l t  de  
raad kaders  en wordt  gecontro leerd .  Het  gaat  h ier  om een boekhoudkundige  formuler ing .  De 
PvdA is  tevreden met  de oploss ing van het  col lege .   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, heeft  bezwaar  tegen de formuler ing  dat  het  a l leen om 
een boekhoudkundige constater ing  gaat .  Het  gaat  het  CDA om een consis tente  u i tvoer ing van 
dat  wat  i s  vastgeste ld  in  de raad .   
 
Amendement  1 ,  Mutat ies  reserve :  wordt  in  s temming gebracht  
Voor :  CDA en GVH 
Tegen:  VVD, PvdA,  de Chr is tenUnie ,  D66 en GroenLinks 
Het  voorste l  i s  verworpen.  
 
S temverk lar ing  
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, za l  instemmen met  de Burap,  dat  i s  geen probleem,  
maar  wi l  een stemverk lar ing af leggen ten aanzien van GHHC. Het  CDA is  van mening dat  
voor  dat  onderwerp geen adequaat  invester ingsbudget  door de raad  is  vas tgeste ld .  
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, s lu i t  z ich bi j  deze  stemverk lar ing aan.  
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De voorzit ter  zegt  dat  de  raad  bes lu i t  de  wi jz ig ingen op de kaderste l l ing  van de gewone 
d ienst  vas t  te  s te l len ,  de genoemde invester ingsbudgetten vasts te l t  en kennisneemt van de 
voortgang.  Aldus  bes loten.  
De raadsber ichten 2010-14 :  consequent ies  junic ircu la ire  en 2010-16:  f inanc ië le  s i tuat ie  
worden hiermee voor kennisgev ing aangenomen.   
 
17 .  Burgerpart ic ipat ie  
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA, v indt  het  vasts te l len van de  marsroute nog te  we in ig  
u i tgewerkt .  Het  i s  een goed idee om de  commiss ie  bes tuur l i jke  vern ieuwing te  la ten 
u i twerken hoe fundamentee l  met  burgerpart ic ipat ie  wordt  omgegaan.  De voors te l len van het  
co l lege  voor  het  t ra ject  rond de v is ie  2010 en verder  en het  t ra jec t  over  de bezuinig ingen en 
ombuig ingen zou het  col lege aan de  gang kunnen gaan op d ie  manier  a l s  daar  opschreven.  
Een be langr i jke  voorwaarde  i s  dat  de not i t ie  ‘ (Laten)  Zien zonder  Weten’  eerst  in  een 
bi jzondere vergader ing van de  raad wordt  besproken,  de raad thema’s  en zaken kan 
toevoegen en dan pas  met  d ie  not i t ie  met  de  burgers  in d iscuss ie  te  gaan.  De u i tbre id ing van 
organisat ies  en groepen is  toegezegd door het  co l lege .  Daarmee kan het  col lege aan de gang.  
 
Mevrouw Bachman ,  namens D66,  zegt  dat  het  s tuk een goede aanzet  geef t .  Het  gaat  erom de 
bas isnot i t ie  burgerpart ic ipat ie  goed van de grond te  kr i jgen door  de  commiss ie  bestuur l i jke  
vernieuwing daarmee aan de gang te  la ten gaan.  Het  i s  goed om de  not i t ie  ‘ (Laten)  Zien 
zonder  Weten’  in de raad te  bespreken.  Misschien kunnen in  deze lfde  vergader ing 
u i tgewerkte  voorste l len voor  de t ra jecten v is ieontwikke l ing en ombuig ingen komen.  Dan kan 
de raad  in  één vergader ing zowel  inhoude l i jk  op de vis ie  ingaan en tege l i jk  een voorste l  
kr i jgen over  hoe de  burgers  in  een vervolgtra ject  te  betrekken.   
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  s te l t  voor het  t ra jec t  van de  ombuig ingen sne l  
te r  hand te  nemen en daar  n iet  een te  lang tra ject  aan vooraf  te  la ten gaan.  Voor  de rest  kan 
het  zorgvuld ige  t ra ject  inges lagen worden met  de  werkgroep bestuur l i jke  vernieuwing om 
samen met het  pres id ium tot  een goed burgerpart ic ipat iebe le id te  komen.   
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, heeft  moe ite  met  het  voor l iggende voors te l .  Z i j  v indt  er  te  
we in ig  s t ructuur  in en ste l t  voor twee amendementen in d ienen.   
Amendement  2 ,  Bas is  Document  Burgerpart ic ipat ie .  Bes lu i t  de  werkgroep bestuur l i jke  
vern ieuwing op te  dragen met  een nadere u i twerk ing te  komen van burgerpart ic ipat ie  in een 
v is ie  –  en u i twerk ingsdocument a l smede protocol ,  genaamd bas isdocument  burger -
par t ic ipat ie .  De werkgroep op te  dragen het  bas isdocument  burgerpar t ic ipat ie  op te  s te l len in 
l i jn  met  het  Be le idsplan Communicat ie  en tevens  gebruik  te  maken van de ervar ingen met  
(p i lo t )  t ra jecten in Haren en andere  gemeenten.  Ingediend door CDA, D66 en GVH   
Amendement  3 ,  Burgerpart ic ipat ie  b i j  v is ievorming Haren 2010 en ombuig ingen.  Bes lu i t  het  
co l lege te  vragen (met  een nadere  u i twerking te  komen van)  deze twee verschi l lende tra jec ten 
van burgerpart ic ipat ie  in  de raadsvergader ing van november .  Daarbi j  onder  andere expl ic ie t  
aandacht  te  schenken aan de ro l  van de  raad,k de wi jze  van par t ic ipat ie  van burgers  en 
t i jdsp lanning.  Het  col lege  te  vragen daarbi j  onderstaand schema te  betrekken b i j  de  
u i twerking.  Het  co l lege te  vragen de opgedane ervar ingen met  deze twee pi lot  t ra jecten ter  
beschikking te  s te l len aan de werkgroep bestuur l i jke  vern ieuwing om deze te  kunnen 
gebruiken b i j  het  opste l len van het  bas isdocument  burgerpart ic ipat ie .  Inged iend door CDA,  
D66 en GVH. 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, vraagt  de ind ieners  in  hoeverre  deze twee  amendement  
in  e lkaar  geschoven kunnen worden?  De heer  Kooi  zegt  dat  het  punt  ju is t  i s  dat  de  
voorgeste lde nota  van het  co l lege  dat  heeft  gedaan en daarmee een onhe lder  bee ld  heeft  
opge leverd.  Spec i f iek  het  la ten u i twerken van burgerpart ic ipat ie  in  de toekomst  door de  
commiss ie  bestuur l i jke  vernieuwing is  een hee l  ander  t ra ject .  
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Dat kan we l  para l le l  worden u i tgevoerd  aan het  t ra ject  ombuig ingen en v is ie ,  daar  moet  het  
co l lege mee aan de gang en z i j  kan daar  burgerpart ic ipat ie  b i j  bet rekken.  Het  pres id ium heeft  
dan een instrument  in handen a ls  z ich in de toekomst  onderwerpen voordoen.   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  zegt  dat  ten aanzien van de marsroute  is  
aangegeven dat  dat  nadere  u i twerk ing  behoef t .  GroenLinks i s  b l i j  met  de eerste  aanzet .  Er 
z i jn  nog wat  verbeter ingen mogel i jk .  Burgerpart ic ipat ie  i s  een middel  waar  het  co l lege  haar  
u i tvoer ing aan kan geven.  In eerste  instant ie  hoort  het  co l lege  dat  u i t  te  werken,  dat  i s  haar  
verantwoorde l i jkhe id .  Verschi l lende f ract ies  hebben aangegeven dat  z i j  dat  een onderdee l  
v inden van de commiss ie  bestuur l i jke  vern ieuwing.  Daar  i s  GroenLinks n iet  op tegen,  maar  
het  i s  een midde l  in handen van het  co l lege .  De raad geeft  de kaders  aan.  Ten aanzien van de  
v is ie  en ombuig ingen i s  hetgeen h ier in  vermeld s taat  beperkt ,  maar  met  de gemaakte 
opmerkingen zou het  col lege de zorgvuld ighe id in  acht  moeten nemen en kan GroenLinks 
daar  in  meegaan.   
 
Mevrouw Kerremans ,  namens de VVD, zegt  dat  de vragen z i jn  beantwoord.  De VVD heeft  
geconc ludeerd  dat  in  samenspraak met  col lege en raad wordt  gesproken over  een 
par t ic ipat ienota ,  d ie  wordt  u itgewerkt  door  b i jvoorbee ld de  werkgroep bestuur l i jke  
vern ieuwing.  De VVD is  tevreden en s lu i t  z ich aan bi j  de  gemaakte  opmerkingen.  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  integraa l  de  beantwoording in  de 
commiss ie  ook in de raad ge ldt .  De inbreng van de raad  was  p lez ier ig  en construct ief .  Het  
was een goed,  haas t  par t ic ipat ief  gesprek dat  het  onderwerp verder  heef t  geholpen.  De kern 
i s  dat  de marsroute  inderdaad beperkt  u i tgewerkt  i s .  Het  amendement spreekt  in  d ie  z in  aan,  
beha lve één d ing.  De teneur  van de  marsroute was ju is t  om in  gezamenl i jkheid  te  k i jken.  Het  
zou verve lend z i jn a l s  de  raad s t raks  met  ie ts  komt wat  n ie t  he lemaal  in  l i jn  i s  met  wat  het  
co l lege wi l  of  andersom. Er  zouden geen verschi l  in  ideeën over  par t ic ipat ie  moeten z i jn  
tussen raad en col lege .  De burgemeester  i s  daarom voor  de  d ia loog in de  ontwikke l ing van 
het  part ic ipat iemodel  a l s  het  gaat  om bes lu i tvorming.  Dus l iever  een combinat ie  tussen een 
werkgroep bestuur l i jke  vernieuwing en de portefeui l lehouder .  Akkoord met  het  amendement  
a l s  daar in opgenomen kan worden in  samenspraak met  het  co l lege ,  dan is  het  een verr i jk ing 
van bes l i spunt  1  om de marsroute vast  te  s te l len .  De tabe l  wordt  n iet  vastgeste ld ,  maar  d ient  
a l s  input  voor  de  d iscuss ie  en heeft  geen verdere s ta tus .  Ten aanzien van de v is ie  2020 en de  
ombuig ingen herhaal t  de burgemeester  de toezeggingen.  Breder  u i tnodigen,  de  raad wordt  
ook a ls  toehoorder  u i tgenodigd en het  t i jdsver loop wordt  aangepast .  ‘ (Laten)  Zien zonder  
Weten’  i s  door het  col lege vastgeste ld a ls  le idraad voor het  gesprek en zou ook in de raad a ls  
l e idraad kunnen worden vastgeste ld ,  eventuee l  met  wi jz ig ingen,  voor  het  gesprek.  Ten 
aanzien van amendement  3  s te l t  de  burgemeester  voor dat  z i jn  toezegg ing ook inhoudt  dat  in 
de nadere u i twerk ing d ie  er  in november komt expl ic ie t  de rol len van de raad in het  t ra jec t  
worden benoemd.  Dan is  het  amendement  overbodig .  De heer  Kooi  i s  h iermee akkoord,  
amendement  3 verva l t .  De burgemeester  adviseert  de  raad amendement 2  aan te  nemen.  Bi j  
voorkeur in november  i s  een b i jeenkomst  en volgt  een nadere u i twerking in over leg  met  het  
pres id ium.  
 
De voorz i t ter  conc ludeert  dat  de  raad instemt met  amendement  2  en het  voorste l  voor het  
u i tvoeren van het  burgerpar t ic ipat ie tra ject  en het  part ic ipat ieproces  b i j  het  v is ie tra ject  haren 
2010 en het  ombuig ingstra ject  met  in acht  name van a l le  toezeggingen d ie  de  burgemeester  
heeft  gemaakt .  Aldus bes loten.   
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18.  In i t i a t iefvoorste l  grat i s  parkeren 
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, zegt  dat  de  fe i ten inmidde ls  de  actue le  s i tuat ie  inha len .  S inds 
het  beg in van de vergader ing heeft  mevrouw S loot  van een aanta l  f ract ies  vernomen dat  z i j  
we l  akkoord kunnen gaan,  maar  onder  een aanta l  voorwaarden.  Daardoor  komt het  
in i t ia t ie fvoorste l  er  ie ts  anders  u i t  te  z ien.  Het  in i t ia t ie fvoorste l  gaat  u i t  van structuree l ,  per  
1  november  2010 s toppen met  bovengronds betaa ld  parkeren van 17.00 tot  20.00 uur  op 
vr i jdagavond.  In de  wande lgangen heeft  GVH begrepen dat  het  co l lege  in  het  voor jaar  
voornemens i s  een grootschal ig  onderzoek op het  gebied  van verkeer  en parkeren te  s tar ten.  
Dan zou het  zonde z i jn  om met  een in i t ia t iefvoorste l  te  komen dat  misschien daarna weer  
te ruggedraa id  moet  worden.  Col lega f ract ies  kunnen het  er  we l  mee eens  z i jn ,  om de 
ondernemers  tegemoet  te  komen,  vanaf  1 november  2010 parkeren tussen 17.00 en 20.00 uur  
voor  de feestmaanden vr i j  te  geven.  En dan per  1  januar i  2011 of  op het  moment  dat  het  
Verkeersonderzoek star t  te  k i jken hoever  het  i s  en in handen te  geven van het  co l lege .  
Onderhoud de contacten met  ondernemers ,  k lopt  het  inderdaad dat  z i j  h ierdoor meer  
k landiz ie  kr i jgen.  In dat  geva l  z i jn ondernemers  in  ieder  geva l  b l i j ,  d ie  wi l len d i t  graag in de  
winterper iode met  de  koopavond voor  e lkaar  kr i jgen.  In geva l  de  gemeente s tructuree l  het  
parkeren vr i j  zou geven op vr i jdagavond waren de ondernemers  bere id in  de  toekomst  te  
overwegen hun subs id ie  voor  de feestver l icht ing n iet  meer  te  kr i jgen.  Als  het  gaat  om een 
exper iment  van een aanta l  maanden hebben ze  dat  ge ld  natuur l i jk  we l .   
 
De voorzit ter  resumeert  dat  het  voorste l  i s  om bi j  wi jze  van proef  vanaf  1  november  2010 
tot  1  februar i  2011,  op vr i jdag  van 17 .00 en 20.00 uur  bovengronds grat i s  te  parkeren.   
 
Mevrouw Schuil ing ,  namens de PvdA,  heeft  andere  ge lu iden gehoord van Ondernemend 
Haren,  z i j  waren het  nog n iet  eens  over  de kosten .  Moge l i jk  ge ld ,  feestver l icht ing of  wat  dan 
ook zou goed met  Ondernemend Haren te  worden afgestemd.   
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  v indt  het  merkwaard ig  dat  e r  geen bere idhe id of  
mogel i jkhe id was  om GVH een inschat t ing van bedragen te  geven.  Het  col lege  wi l  ze l f  h ier  
ook mee aan de  s lag .  Er  moet  dus gerekend worden en er  z i jn parkeeronderzoeken gedaan op 
bas is  waarvan een inschatt ing  gemaakt  kan worden.  Dan zouden marges aangegeven kunnen 
worden.  GroenLinks kan n iet  zomaar ver trouwen op een bedrag van € 15.000,00.  De heer  
Niezen ste l t  voor het  om te  draa ien en voor een maximaa l  bedrag een proef  u i t  te  voeren.  
Dan zou de proef  zo moeten z i jn  dat  zeker  i s  dat  deze  nie t  vee l  meer  gaat  kosten.  En zaken 
worden geschets t  naar  ondernemers  en burgers  waar  men la ter  sp i j t  van kr i jgt .  De heer  
Niezen  zegt  dat  er  wat  GroenLinks bet ref t  best  een proef  gehouden mag worden,  a l s  er  
inz icht  i s  in de  kosten .  Dan moet  het  we l  om een proef  gaan,  d ie  goed wordt  afges loten en 
n iet  automat isch ver lengd.  Er i s  bewust  gekozen voor  betaa ld parkeren in deze  gemeente .  
Dus daar  d ient  een we loverwogen bes lu i t  over  te  worden genomen.   
 
Mevrouw Legemaat  namens D66,  zegt  dat  er  ongeveer  260 parkeerplaatsen z i jn  d ie  kunnen 
maximaa l  €  1 ,50 opbrengen per  dr ie  uur .  Over  een per iode van dr ie  maanden kom je  dan 
maximaa l  aan een bedrag  van € 5 .000,00.  Dat  zou het  bedrag z i jn  dat  het  max imaa l  kost .  De 
mensen in Haren en omgeving onderv inden momentee l  vee l  over last  b i j  het  parkeren.  Een 
cadeaut je  aan de inwoners  en ondernemers a ls  proef  met  een goede eva luat ie  l i jk t  een 
u i t s tekend idee .  
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, v indt  het  een goed in i t ia t ie f  om het  exper imentee l  te  gaan 
doen en hoort  la ter  we l  van de  ondernemers hoe het  i s  beva l len.   
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De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  zegt  dat  een proef  inhoudt  dat  de automaten 
aangepast  moeten worden,  dat  brengt  de nodige kosten mee.  De heer  Berends  p laats t  
kanttekeningen b i j  de  gesuggereerde gastvr i jhe id .  Op het  moment dat  grat is  parkeren wordt  
toegestaan i s  geen bonnet je  meer  nodig .  Of ge ldt  nog steeds beperkt  parkeren?  Het  was 
bedoeld  om de doorstroming te  bevorderen d ie  s la  je  h iermee d icht  en bovendien i s  het  
vreemd om niet  de  parkeergarage h ier in  te  betrekken.  Dan heb je  een rede l i jke  proef .  Anders  
moet  een dee l  we l  beta len en anderen niet .  Hoe meet  je  of  het  een succes  i s .  De heer  Berends 
i s  van mening dat  de  terug loop op koopavonden n iet  zozeer  met  wel  of  n iet  betaa ld parkeren 
te  maken heeft ,  maar  gewoon een trend is  dat  koopavonden overa l  terug lopen qua 
bezoekersaanta l len.   
 
Mevrouw Schuil ing,  namens de PvdA,   v indt  het  sympath iek gebaar  r icht ing winke lend en 
ondernemend Haren.  Uitgerekend gaat  het  in  november en december  om zes  vr i jdagavonden,  
een bedrag van €  2 .500,00 a l s  januar i  daarbi j  wordt  betrokken wordt  het  totaa l  t ien avonden 
voor  nog geen € 5 .000,00 .  De automaat  kan eenvoudigweg van een hoes je  of  s t icker  worden 
voorz ien.  De overweging kan worden gemaakt  om de parkeergarage mee te  nemen,  aan de 
andere  kant  kan men ook ze lf  k iezen of  men grat i s  bovengronds wi l  parkeren 
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, is  verbaasd over  het  verhaa l  dat  het  n iet  u i tgerekend kan 
worden.  De VVD hoort  graag de werke l i jke  bedragen van het  co l lege .  Het  i s  de  bedoe l ing dat  
het  co l lege  een proef  voorbere idt  met  betrekking tot  grat i s  parkeren.  Dat  zou iet s  breder  
s t rekken dan d i t  voorste l .  Op z ichze lf  een sympathiek voorste l ,  maar  met  te rug lopende 
s i tuat ies  van koopavonden heef t  het  waarschi jn l i jk  n iet  vee l  te  maken.  Dat  i s  een lande l i jk  
probleem. De vraag  bl i j f t  a ls  d i t  wordt  gedaan hoe dan het  resu l taat  wordt  gemeten.  Is  er  een 
soort  nu lmet ing waarbi j  eerst  i s  gekeken of  a l les  a l  vol  s taat  terwi j l  er  we l  wordt  betaa ld?  En 
s taa t  het  weer  net  zo vol  a l s  we n iet  hebben betaa ld .  Dus heeft  het  we l  of  geen z in?  Op 
z ichze l f  i s  het  leuk om cadeaut jes  te  geven.  Gezien het  co l legebe le id en het  inhoud van het  
manifest  en de proeven d ie  nog moeten worden begonnen s taat  de  heer  Terpstra  h ier  n iet  om 
te  spr ingen.  Zeker  n iet  a l s  de ondernemers  van deze gemeente  n iet  de  kosten zouden wi l len 
dragen.  In het  voorste l  s taat  daar  n iets  over .   
 
Mevrouw Sloot  zegt  dat  er  en ige  verwarr ing  is  ontstaan omdat  in  eerste  instant ie  een 
voorste l  i s  ingediend dat  s t ructuree l  zou moeten z i jn ,  maar  waarvan andere  fract ies  aangaven 
het  l iever  a ls  exper iment  te  wi l len .  Het  ontbreken van gegevens komt inderdaad vreemd over .  
Voor  de  duide l i jkhe id  mevrouw Sloot  ontv ing in  eerste  instant ie  vr i j  summiere  gegevens .  Het  
bedrag leek erg hoog €  55 .000,00.  Voor een jaar  onbetaa ld  parkeren,  boven en ondergronds 
van 18.00 – 20 .00 uur .  Daar  kwamen nog softwarekosten voor  eventuee l  aanpassen van 
automaten bi j .  Mevrouw Sloot  i s  gaan zoeken naar  omr ingende gemeenten d ie  met  ie ts  
derge l i jks  te  maken hadden en kwam op de proef  van Veendam.  Zi j  hebben s inds 1 juni  
jongst leden een jaar  lang grat i s  parkeren overa l ,  a l l e  dagen van de week.  De kosten z i jn   
€  125 .000,00.  De ondernemers  beta len daar  € 25.000,00 aan mee.  Mevrouw Sloot  is  n ieuwe 
vragen gaan s te l len ,  b i jvoorbeeld  het  gemidde lde betaa lgedrag over  t ien jaar .  Ook dan met  de 
tar iefverhogingen.  Daarop werd gemeld dat  de  gegevens op dat  moment n iet  aan haar  konden 
worden verstrekt ,  met  de opmerking erbi j  dat  a ls  het  a ls  proef  zou worden ingediend de  
kosten voor aanpass ing  van de  sof tware  van de automaten er  n iet  zouden z i jn .  De 
ondernemers  wi l len graag  dat  de mensen in Haren komen shoppen de  komende feestdagen en 
n iet  in Hoogezand,  omdat  ze  daar  grat i s  kunnen parkeren.  
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  i s  ook erg  voor cadeaut jes  en zeker  aan mensen d ie  
over las t  hebben ervaren.  De aarze l ing van de wethouder  i s  dat  een cadeaut je  we l  een 
cadeaut je  moet  b l i jven,  maar  h ier  gaat  het  om een groot  cadeau.  
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Scho rs ing  
Mevrouw Groot ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  er  een aanta l  l as t ige  zaken in  het  
in i t ia t iefvoorste l  za ten .  Onder  andere  hoe het  lang parkeren tegen te  gaan en te  regu leren.  
Anderz i jds  het  begr ip  cadeaut je ,  over  we lke  omvang gaat .  het  h ier  Ui tgaand van een uur  
betaa ld parkeren à  € 1 ,00 ,  i s  van 17.00 tot  20.00 uur  €  3 ,00 per  avond.  Exclus ief  
parkeergarage gaat  het  om 360 parkeerp laatsen.  Dat  i s  €  1 .080,00 per  avond,  er  van u i tgaande 
dat  a l le  p lekken bezet  z i jn  en de gemeente  gaat  u i t  van een hoge bezett ingsgraad.  Het  col lege 
s te l t  voor  een l imiet  aan het  cadeau te  s te l len.  Een cadeau van € 1 .000,00 per  avond zou 
maximaal  zes  avonden kunnen worden gedaan,  dus  tot  31 december  2010.   
 
De voorzit ter  vat  het  voorgeste lde  bes lu i t  a ls  volgt  samen:  de  raad  wordt  voorgeste ld  te  
bes lu i ten t i jde l i jk  voor de  per iode van 1  november  2010 tot  1 januar i  2011,  op vr i jdag van 
17 .00 – 20.00 uur ,  bovengronds ,  in  het  centrum van Haren (het  gaat  dan om 360 plekken)  
grat i s  parkeren in  te  voeren en de daarmee samenhangende kosten van om en nabi j  de  €  
7000,00 te  dekken u i t  de  a lgemene middelen.   
Het  co l lege zegt  toe op z ich nemen deze t i jde l i jke  eva luat ie  mee te  nemen in het  
eva luat ieonderzoek,  dat  za l  meer  ene be lev ingsonderzoek z i jn ,  dan een s terk kwant i tat ief  
onderzoek.   
 
S temverk lar ing  
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  s tem tegen omdat  z i j  het  cadeaugeha l te  h iervan te  
hoog v indt  en andere  groepen,  zoa ls  de f ie tsers  en voetgangers ,  n ie t  worden be loond.   
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, v indt  a l s  u i twerking van het  manifest  ie ts  wordt  gedaan 
aan parkeren.  Hier  wordt  ie ts  op tafe l  ge legd,  een cadeau,  u i t  a lgemene midde len.   
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  i s  gez ien de snelhe id  van het  voors te l ,  het  
cadeaugehal te ,  a l les  afwegende,  het  n iet  eens met  het  voorste l .   
 
Voor :  PvdA,  D66,  GVH, CDA en mevrouw Kerremans  
Tegen:  GroenLinks ,  de Chr is tenUnie  en de  heer  Terpstra  
Het  voorste l  wordt  aangenomen.   
 
19 .  S lu i t ing  
De voorzit ter   bedankt  de aanwezigen voor hun inbreng en s lu i t  de  vergader ing .   
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Moties  en amendementen aangenomen in de raadsvergader ing  van 18-21 oktober  2010 
 
Mot ie  1 ,  Soc ia le  Woningbouw: draagt  het  co l lege op met  nadere  kwant i ta t ieve gegeven te  
komen van de aanta len soc ia le  woningen,  in koop – en huursector ,  v ia  een nulmet ing  met  a ls  
pe i ldatum 1 januar i  2010.  Draagt  het  co l lege  op te  zorgen dat  de  rea l i sat ie  van aanta l len 
soc ia le  woningen zodanig  i s  dat  het  tota le  aanta l  woningen minstens ge l i jk  b l i j f t  aan het  
aanta l  op de pe i ldatum 1 januar i  2010.  Draagt  het  co l lege  op te  komen met  een plan van 
aanpak om het  Woonplan in 2011 te  her i jken en voldoende soc ia le  woningbouw te  rea l i seren .  
inged iend namens de PvdA en D66.  
 
Mot ie  3 :  Raadsonderzoek:  bes lu i t  een voorbere id ingscommiss ie  in  te  s te l len d ie  komt met  een 
def in i t ie f  voors te l  een raadsonderzoek u i t  te  voeren (of  ju is t  n ie t )  en d ie  de 
onderzoeksvragen opste l t .  Ingediend door CDA, GVH, D66 en VVD. 
 
Amendement  A,  schrappen van de  taakste l l ing  Soc ia le  Woningbouw:  bes lu i t  de  
grondexplo i ta t ie  vast  te  s te l len exc lus ie f  de  taakste l l ing  van € 500.000,00 voor  het  fonds 
Soc ia le  Woningbouw (schrappen deel  bes l i spunt  4) .  inged iend namens het  CDA, de  PvdA,  
GVH, VVD en D66.  
 
Amendement  C,  Dekkingsplan:  bes lu i t  de  extra  afschr i jv ing n ieuwe raadhuis  (nu en in  de  
toekomst )  le idt  n iet  tot  las tenverhoging voor de  burger  (m.a .w.  sn i jden in  e igen v lees ) .  
Bes lu i t  tot  een separaat  voorste l  voor  de ext ra  las ten voortv loe iende  u i t  de hogere  
afschr i jv ings lasten n ieuw raadhuis .  inged iend namens het  CDA, GVH, en D66.  
 
Amendement  2 ,  Bas is  Document  Burgerpart ic ipat ie .  Bes lu i t  de  werkgroep bestuur l i jke  
vern ieuwing op te  dragen met  een nadere u i twerk ing te  komen van burgerpart ic ipat ie  in een 
v is ie  –  en u i twerk ingsdocument a l smede protocol ,  genaamd bas isdocument  
burgerpart ic ipat ie .  De werkgroep op te  dragen het  bas isdocument  burgerpart ic ipat ie  op te  
s te l len in l i jn  met  het  Be le idsplan Communicat ie  en tevens gebru ik te  maken van de  
ervar ingen met  (p i lot )  t ra jecten in  Haren en andere  gemeenten.  Inged iend door CDA, D66 en 
GVH   
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